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naslednjih dneb se bodo v številnih krajevnih skupnostih širom Celjskega spomnili padlih in umrlih ter njihov 
opomin počastili z žalnimi slovesnostmi pri spomenikih NOB. V večini občin pripravljajo osrednje občinske komemo-
acije, med katerimo bodo največje v Celju na Šlandrovem trgu, na Stranicah pri grobovih talcev in na Titovem trgu 
Titovem Velenju. Pri organizaciji bodo tudi tokrat levji delež nosile borčevske organizacije ob pomoči krajanov in 

nladine. Podrobnejši pregled žalnih slovesnosti ob Dnevu mrtvih na Celjskem smo pripravili na strani 5. 
Foto: EDI MASNEC 

Parada novih filmov 
Teden domačega filma ponuja na 
ogled in v oceno 16 novih domačih 
filmov. Stran 8. 

To so zdal vsi VipotnikovI otroci 
Tri sirote so našle topel in varen dom. Stran 12. 

Ali Celje potrebuje šolo in učitelje po 
meri otrok? 
v prvi razred je komaj zapihala sveža sapica. Stran 6. 

Duga in Večernji list o Ceijsifem 
Prav so imeli kolegi iz 

itarta, ko so pred časom za-
lisali, da - vsaj v Jugoslavi-

novinarstvo še nikoli ni 
lilo stroka (»profesija«), 
emveč kvečjemu poklic 
»zanimanje«). Zato se do-
!aja, da novinarji iz drugih 
vpublik pišejo o našem ob-
Ibočju, pa izbirajo netipične 
irimere za predstavljanje 
^a konca Slovenije ali pa 
Nšejo o stvareh, ki jih ne 
taumejo. Zadnja takšna 
tianka sta bila objavljena 
' Večernjem listu in Dugi, 
18. in 15. oktobra. 

V Večernjem listu so pisali 
> delavcu Železarne Štore, ki 
pzlaga, da nekateri delavci 
e drugih republik tu še ved-
lo žive v barakah, Slovenci 

bi najraje videli, da bi se 
'Bosanci« vrnili domov. Če 
>i v Večernjem hstu s takšni-

mi primeri radi ustvarili do-
ločeno mnenje o Sloveniji in 
Slovencih, je to seveda nji-
hova poklicna odločitev. Na-
ša, strokovna, je, da ne bomo 
izrecno rinili v prvi plan pi-
sanja o tisočih prišlekov, ki 
so v Celju - tudi v Štorah - , 
Velenju in še kje pričeli kot 
sezonski delavci, si nato 
z vestnim delom prislužili 
stalne službe, ustvarili druži-
ne, dobili stanovanja in tu 
ostali kot enaki med ena-
kimi. 

Bora Crnčevič pa je v Dugi 
objavil članek »Srbi ne bodo 
umirali za Gorenje Velenje«. 
Med drugim pravi, da je na-
ivno verjeti, da bodo Srbi 
umirali za Gorenje Velenje 
ali da bodo prispevali Deča-
ne (in vse, kar se pod tem 
razume!) za žrtvenik upanja 
v hladilnike (vsaka jim čast 

- pravi kolega Bora -" toda 
malo so hladni, tako hladil-
niki kot Slovenci!). Naprej se 
sprašuje, ali je srbsko vod-
stvo dobilo kdaj podporo 
slovenskih veUkašev zaradi 
nevarnega in tesnobnega 
Kosova. Pri omenjenem 
članku gre očitno še za en 
poklicen pristop - ki seveda 
s stroko nima nič - katerega 
edina odlika so sočni izrazi. 
Dugi seveda ne bomo doka-
zovali, da gre pri hladnosti 
Slovencev le za treznost, pri 
Gorenjevih hladilnikih pa za 
kruh za delavce - tudi tiste iz 
drugih republik. In ko smo 
v Novem tedniku pisah 
o slovenski (Gorenjevi) pod-
pori Srbiji (naložbah v tovar-
no in servis v Djakovici), 
smo temu rekli le »neposred-
no gospodarsko sodelovanje 
z nerazvito pokrajino«. Kot 
terja stroka. 

Zdaj nam seveda lahko 
v Dugi in Večernjem listu ta-
koj vržejo v glavo pisanje 
v Mladini, ki s stroko tudi 
nima veliko opraviti. Ampak 
potem bomo nad hrvaškim 
in srbskim novinarstvom 
- ki sta v preteklosti dala ve-
liko briljantnih peres - po-
vsem obupaU. 

BRANE PIANO 

Tržno gospodarstvo 
brez Iconifurence 

Ob podpiranju tržnega go-
spodarstva se najdejo tudi de-
lovne organizacije, ki bi še 
naprej rade poslovale brez 
konkurence. Komunalno 
obrtno podjetje Šentjur je 
enovita delovna organizacija, 
ki je registrirana v podskupi-
no dejavnosti »proizvodnja in 
distribucija vode«, hkrati pa 
opravljajo tudi gradbeno 
obrtne dejavnosti. 

Komunalni obrat delovne 
organizacije je torej za šentjur-
sko občino posebnega družbe-
nega pomena in naloga gospo-
darstva je, da mu stoji ob stra-
ni in pomaga v težavah. To pa 
še ne pomeni, da bi morali 
Šentjurčani zagotoviti tudi 
gradbeno obrtnemu obratu po-
sebne delovne pogoje, ugod-
nosti pri pridobivanju naročil 
za dela in podaljševati rok za 
sanacijo poslovanja v nedo-
gled. Vršilec dolžnosti direk-
toija te delovne orgcinizacije je 
namreč prejšnji teden člane 
občinskega izvjšnega sveta za-
prosil, da pomagajo delovni or-
ganizaciji zlesti iz izgub in 
okrepiti poslovanje prav na 
takšen način. 

Pritoževal se je, da je pri 
gradbeno-obrtniških delih 
v šentjurski občini prevelika 

konkurenca in da na primer 
stanovanjska skupnost rajši 
zaupa obnavljalna in vzdrže-
valna dela v stanovanjskem 
fondu obrtnikom ali delovnim 
organizacijam iz drugih občin, 
na svoje, »občinsko« Komu-
nalno obrtno podjetje pa po-
zablja. Brez konkurence ost^a 
le še njihova pokopališka služ-
ba, je bilo še shšati. 

Poslušalci pa smo pogrešali 
vs^ nek^ besed o kakovosti 
njihovega dela, cenah storitev, 
spoštovanju rokov, v katerih 
n ^ bi zaključili prevzeta dela, 
in, ne na koncu, tudi o tem. 
kako izkorišča o notranje re-
zerve, kaj so storili za boljšo 
delovno disciplino, če že pojas-
nila, zak^ v šentjurskih gospo-
dinjstvih plačujejo četrti naj-
dražji kubični meter vode 
v Sloveniji, nismo bili deležni. 

IVANA STAMEJČIČ 

Spomnili so se 
bitiie na Čreti 

Prvi Štajerski bataljon je 26. 
oktobra leta 1941. pri Katarini 
na Čreti ustavil prodiranje 
nemških policijskih enot. 
V več kot triurni bitki je odbi-
jal srdite napade Nemcev, ki 
so se zaganjali proti partizan-
skim položajem. Bataljon se ni 
umaknil niti za meter vse do 
noči, ko so se Nemci umaknili 
z velikimi izgubami. 

V spomin na ta dogodek so 
se v soboto dopoldne na Čreti 
zbrali delovni ljudje in občani, 
borci in mladina iz mozirske in 
žalske občine, slavnostni go-
vornik pa je bil predsednik OK 
SZDL Žalec Milan Zupane. 
Govoril je predvsem o seda-
njem aktualnem družbenopo-
litičnem trenutku, pri nas in 
poudaril, da tudi na našem ob-
močju popolnoma podpiramo 
slovensko politično vodstvo. 
Lep kulturni spored so pripra-
vili mladi iz Braslovč in Mozir-
ja, še živeči udeleženec te slav-
ne bitke Ivo Zupanc-Ludvik, 
pa je na kratko orisal potek te 
znamenite bitke, ki je porušila 
mit o nepremagljivosti nem-
ške vojski. 

JANEZ VEDENIK 

Milan Kučan bo odprl TDF 
Letošnji Teden domačega filma bo v torek, 8. novembra 

1988 zvečer v celjskem kinematografu Union odprl Milan 
Kučan, predsednik predsedstva CK ZKS. Osrednjo sloven-
sko filmsko manifestacijo bodo letos začeli s sodobnim 
filmom Odpadnik, ki ga je režiral Božo Špr^jc. TDF pa je 
doživel zadnje dni še eno p r i z n ^ e . Jugoslovanski komite 
za film in televizijo se je odločil, da bo TDF potekal tudi 
v znamenju Evropskega leta filma in televizije. 

J. V. 

Medvedek v zameno za tank 
Občinski center klubov 

je skupaj z občinsko 
'̂ ezo društev prijateljev 
"ladine žalske občine 
'.'̂ jšnji petek pripravil ak-
'̂ o uničevanja vojaških 
^ačk, ki sodi v vsesloven-

aktivnosti »preženimo 
^ače nasilja in smrti«. 
Mladi so nameravali akcijo 

•hiranja, uničevanja in za-
menjevanja vojaških igračk 
^ miroljubna igrala pripra-

pred žalsko Namo, kjer 
^ 'ahko malčki tudi risali na 
^falt, vendar jih je dež preg-
p v predprostor kulturnega 

Ocenjujejo, da je tudi 
^ a j akcija lepo uspela, saj 
I zbrali več kot 15 kilogra-
JJv plastičnih pušk, pištol, 
^Kov, frač in kar je še po-

militaristično obar-
igrač. Mladi so posta-
stojnice, saj so na prvi 

sprejemali vojaške igračke 
in jih poskušali preurediti 
v miroljubna igrala, na drugi 
stojnici so tiste igračke, ki se 
jih ni dalo preurediti, zame-
njali za nove, prijaznejše, na 
tretji pa so malčki s pomočjo 
klubovcev lahko prodajali in 
kupovali rabljene, a lepo 
ohranjene igračke. 

Med samo prireditvijo, ki 
so jo organizatorji popestrili 
tudi z družabnimi igrami, so 
otroci oblikovali veliko pla-
stično skulpturo, sestavljeno 
iz vojaških igrač, ki je zdaj 
razstavljena v prostorih ob-
činske konference mladih 
v Žalcu. Zbrane vojaške 
igrače pa bodo organizatorji 
v teh dneh prepeljali na zbi-
rališče Dinosa, kjer jih bodo 
uničili. ^ ^ 

IVANA STAMEJČIČ 
Foto: LJUBO KORBER 



Vrenje, ki odpira nove možnosti 
Antirej Marine in IVSilovan Zidar na oiiisliu na Šmarskem 

Andrej Marine, član Pred-
sedstva CK ZKS in Milovan 
Zidar, predsednik sveta za 
družbenoekonomski razvoj 
pri Predsedstvu SR Slove-
nije sta minulo sredo obi-
skala občino Šmarje pri 
Jelšah. 

Ob tej priložnosti sta si 
ogledala novi poslovno-tr-
govski center v Rogaški Sla-
tini, se ustavila v Slovinovi 
temeljni organizaciji Vital 
v Mestinju in nadaljevala pot 
do nove predelovalnice groz-
dja Hmezadovega Kmetij-
skega kombinata Šmaije 
v Imenem, Zdravilišča 
Atomske toplice v Podčetrt-
ku in Atomske vasi ter do 

Spominskega parka Trebče. 
V Vitalu Mestinje so vodilni 
delavci Slovinove temeljne 
organizacije oba gosta sezna-
nili s potekom sanacije toz-
da, ki je še predlani posloval 
v tolikšnimi izgubami, da 
mu je resno grozil stečajni 
postopek, letos pa že ves čas 
dela brez izgub oziroma s so-
lidnim ostankom dohodka. 
V nadaljevanju sanacijskega 
postopka je na prvem mestu 
reševanje problematike, po-
vezane z zastarelo in iztroše-
no opremo polnilne linije, 
zaradi česar se danes pojav-
ljajo pogosti zastoji v proiz-
vodnji. Ena od pomembnih 
Vitalovih razvojnih nalog je 
tudi prestrukturiranje proiz-

vodnje, da bi bile zmogljivo-
sti pri predelavi in koncen-
traciji skozi vse leto zasede-
ne oziroma porazdeljene. 
V Mestinju so do konca sep-
tembra pri polnilnem pro-
gramu povečali fizični obseg 
proizvodnje za 30 odstotkov 
v primerjavi z lanskim de-
vetmesečjem, predelava pa 
bo letos za okoli trikrat večja 
od lanske. 

Andrej Marine je pestro 
naložbeno aktivnost v občini 
Šmaije pri Jelšah označil kot 
vrenje, ki odpira nove mož-
nosti za zaposlovanje in smo-
trno izkoriščanje mnogih na-
ravnih danosti. 

M. AGREŽ 

Zanimanje za volilne nostoplce 
Na ceUsItem območiu so na oltčinsidli itandidacHsIfiti 
konferencali poUprli predvsem Igorja Bavčarja 

v zadnjem tednu so se tu-
di na celjskem območju zvr-
stile občinske kandidacij-
ske konference, na katerih 
so se odločali, koga izmed 
predlaganih možnih kandi-
datov za člana Predsedstva 
SR Slovenije bodo podprli. 
Udeležba delegatov je bila 
dobra, manj pa je bilo raz-
prav, saj so očitno vse pove-
dali že na temeljnih kandi-
dacijskih konferencah. 

Ocene temeljnih kandida-
cijskih konferenc se po obči-
nah razlikujejo. V Celju, kjer 
so bile v vseh krajevnih 
skupnostih in dveh tretjinah 
temeljnih organizacij zdru-
ženega dela, so bili zadovolj-
ni z vsebino, ne pa tudi 
z udeležbo. V Veleju, kjer je 
bilo 120 temeljnih kandida-
cijskih konferenc so bili za-
dovoljni z udeležbo, menili 
pa so, da so bili roki za izved-
bo konferenc prekratki in 
ocenili, da sredstva obvešča-
nja niso dovolj "bbširno 
spremljala temeljnih kandi-
dacijskih konferenc. Več za-
nimanja občanov za vključe-
vanje v volilne postopke so 
opazili tudi v drugih občinah 
na območju. 

Na temeljnih kandidacij-
skih konferencah, ponekod 
pa tudi na občinskih, so za-
beležili tudi vrsto imen ljudi, 
za katere menijo, da bi lahko 
opravljali dolžnost člana čla-
na Predsedstva SFRJ iz Slo-
venije. 

V Celju so se na 170 gla-
sovnicah kar 126-krat odloči-
li za Igorja Bavčarja kot naj-
primernejšega kandidata za 
Predsedstva SR Slovenije. 
Ostali možni kandidati niso 
dobili potrebne večine, še 
najbližje je bil s 74 glasovi 
Dane Melavc. Na temeljnih 
kandidacijskih konferencah 
so za člana Predsedstva 
SFRJ zabeležili tale imena: 
Milan Kučan, Jože Smole, 
Janez Stanovnik, Miran Po-
trč, Herrnan Rigelnik, Ciril 
Zlobec, Živko Pregelj, Ciril 
Ribičič, Mojca Drčar-Murko 
in Franc Šetinc. 

V Laškem je potrebno ve-
čino dobil prav tako le Igor 
Bavčar. Zanj se j e odločilo 24 
delegatov. Za člana Predsed-
stva SFRJ so na temeljnih 
kandidacijskih konferencah, 
ki se jih je udeležilo približ-
no 1300 občanov, predlagali 
Janeza Stanovnika, Mojco 
Drčar-Murko in Staneta Do-
lanca, na občinski pa so do-
dali še Andreja Marinca in 
Marka Bulca. 

V Mozirju so se odločili za 
dr. Ivana Ribnikarja in Igor-
ja Bavčarja. Za člana Pred-

sedstva SFRJ so evidentirali 
Milana Kučana, Janeza Sta-
novnika, Marka Bulca in Mi-
rana Potrča. 

V Slovenskih Konjicah so 
podprli Igorja Bavčarja, k i j e 
dobil 45 od 64 možnih gla-
sov, in Živka Preglja, ki je 
dobil 41 glasov. Za člana 
Predsedstva SFRJ so evi-
dentirali: Janeza Stanovni-
ka, Milana Kučana, Jožeta 
Smoleta, Marka Bulca in 
Zvoneta Dragana. 

V Šmarju pri Jelšah so se 
opredelili za Igorja Bavčarja, 
ki je prejel 66,6 odstotka 
vseh glasov. Za člana Pred-
sedstva SFRJ so evidentirali 
Milana Kučana in Janeza 
Stanovnika. 

Na šentjurski občinski 
kandidacijski konferenci je 
43 od 52 pnsotnih delegatov 
potrdilo za kandidata za čla-
na predsedstva Socialistične 
republike Slovenije doktorja 
Ivana Ribnikarja. Za člana 
predsedstva SFRJ pa so 

v Šentjurju predlagali Mila-
na Kučana, Jožeta Smoleta 
in Marka Bulca. 

V torek so v Velenju na 
zasedanju skupščine, ki s e j e 
od 129 udeležil 101 delegat, 
podprli s 86 glasovi kandida-
turo Ivana Ribnikarja in s 66 
glasovi Igorja Bavčarja za 
člana Predsedstva SRS. Med 
27 v občini Velenje evidenti-
ranimi kandidati za člana 
predsedstva SFRJ pa je naj-
večkrat, kar 85-krat, omenje-
no ime Milana Kučana, sledi-
jo Janez Stanovnik in Jože 
Smole. 

Na občinski kandidacijski 
konferenci v Žalcu je dobil 
največ glasov in tudi edino 
potrebno večino glasov kot 
možni kandidat za člana 
predsedstva SRS Igor Bav-
čar. Na seji predsedstva OK 
SZDL pa so kot možne kan-
didate za člana predsedstva 
SFRJ predlagali Milana Ku-
čana, Viktorja Žaklja, Jožeta 
Smoleta, Cirila Ribičiča in 
Mirana Potrča. 

Prožnejše 
usklajevanje 
pokojnin 

v začetku naslednjega 
leta bodo začela veljati 
spremenjena in dopolnje-
na določila družbenega 
dogovora o usklajevanju 
pokojnin. Postopek za us-
klajevanje bo enostavnej-
ši, usklajevati pa jih bo 
mogoče večkrat kot do-
slej, celo vsak mesec, če bi 
to zahtevala gibanja oseb-
nih dohodkov zaposlenih. 

Dopolnjeni družbeni do-
govor omogoča tudi akon-
tativno uskladitev pokoj-
nin v januarju, torej še pre-
den je opravljena dokonč-
na uskladitev pokojnin za 
posamezno koledarsko le-
to. Omogoča pa tudi more-
bitno spremembo doseda-
njega načina usklajevanja 
pokojnin med letom. Le-.te 
bi se lahko povečevale tudi 
z veljavnostjo za naprej ali 
kombinirano. S tem bi upo-
kojenci ne bili na slabšem, 
saj bi bila ta morebitna 
sprememba izključno iz-
vedbene narave. Vendar bo 
potrebno tako rešitev še 
proučiti. 

Družbeni dogovor začas-
no ureja tudi uskl^evanje 
pokojnin, priznavalnin po 
zakonu o starostnem zava-
rovanju kmetov. Te pokoj-
nine se bodo usklajevale 
hkrati in v enaki višini kot 
vse druge pokojnine, ven-
dar vedno za naprej. Prav 
tako bo začasno urejen na-
čin usklajevanja pokojnin 
s pokojninskim dodatkom 
za nosilce partizanske spo-
menice, narodne heroje in 
udeležence španske vojne. 
S tem bodo avtomatično 
v enakopravnem polož£yu 
z drugimi upokojenci, ne 
da bi jim bilo za to treba 
vsakokrat na novo odmer-
jati pokojnine. 

Osnutek sprememb in 
dopolnitev statuta bo pri-
bližno dva meseca v javni 
razpravi. Del razlogov za 
spreminjanje statuta nare-
kuje bolj smotrno urejanje 
samoupravnega delovanja 
skupnosti in racionalnejše 
poslovanje. Statut pa je po-
trebno spremeniti tudi za-
to, da bi uredili še nekatera 
druga vprašanja, za katera 
se je v praksi pokazalo, da 
niso najbolj domišljena. 

Z. S. 

Metka še enkrat 
na dnevnem redu 

Šentjur je bolj onesnažen in 
zastrupljen kot so pričakovali 

Delegati zbora krajevnih 
skupnosti pri skupščini ob-
čine Šentjur so na zadnjem 
spomladanskem zasedanju 
sprožili vprašanje onesna-
ženosti okolja, zraka in vo-
de v občini, v torek pa so 
obravnavali poročilo komi-
sije za varstvo okolja, ob-
činskega inšpektorata in iz-
vršnega sveta o tem, kakšno 
je dejansko stanje. 

Iz poročila komisije so 
ugotovili, da sodi Šentjur 
z bližnjo okolico na 12. me-
sto v republiki po onesnaže-
nosti z žveplovim dioksi-
dom, kar je Sentjurčane, ki 
so vse doslej živeli v prepri-
čanju, da je glavni krivec za 
onesnaženje v njihovi občini 
celjska industrija, bolj kot ne 
presenetilo. Ugotavljajo pa, 
da bi večino vzrokov za 
onesnaženost lahko odpravi-
li brez večjih naložb, saj de-
narja za gradnjo centralne či-
stilne naprave v občini še 
dolgo ne bodo zmogli zbrati. 
Na slab zrak in onesnaženost 
okolja celjska industrija 
vpliva le na območju Prose-
niškega in Dramelj, drugod 
v občini pa imajo svoje kriv-
ce. Med največje prištevajo 
individualna kurišča in blo-
kovne kurilnice, kjer pa bi 
lahko s pravilnejšim nači-
nom kurjenja onesnaženost 
močno zmanjšaU. Člani ko-

misije predlagajo kurjenje 
velenjskega lignita, ki vse-
buje dosti manjši odstotek 
žvepla kot premog iz Trbo-
velj in Kreke, emisije v zraku 
pa se bodo zmanjšale tudi na 
račun stalnega vzdrževanja 
ternperature v kurilnicah. 

Šentjurski varstveniki 
okolja uvrščajo med ekolo-
ško problematične delovne 
organizacije v občini pred-
vsem Alposovo barvarno. 
Lesno industrijo Bohor in 
Kmetijski kombinat. V oko-
lici Alposa ni mogoče pride-
lovati povrtnin, prav tako pa 
zaradi 'usedanja emisij barve 
v zraku že nekaj časa okoli-
ški stanovalci ne morejo su-
šiti plrila na prostem. Iz po-
ročila mariborskega Inštitu-
ta za varstvo pri delu in var-
stvo okolja je razvidno, da 
sta način kurjenja in sama 
kurilna naprava v Lesni in-
dustriji Bohor v skladu 
s predpisi in so v delovni or-
ganizaciji pridobili tudi 
atestno dokumentacijo. 

Tozdu Klavnica in celotne-
mu Kmeti jskemu kombina-
tu očitajo, da onesnažuje 
okolje z nepravilnim in ne-
pravočasnim praznjenjem 
grezniških jam, zaradi česar 
prihaja do pogostih iztokov 
v Kozarico, ter razvažanjem 
gnoja iz kokošjih farm v naj-
bolj sušnih obdobjih. Hkrati 

ta gnoj na polja odlagajo 
v kupih, kar povzroča, da se 
smrad, namesto nekaj dni, 
po okolici razširja tudi do 
dva meseca. 

V občini tudi ugotavljajo, 
da imajo zelo onesnažene vo-
dotoke, saj so recimo ribe 
v vodotoku od Šentjurja do 
mlina Novak neužitne, prav 
tako pogojno užitne pa so ri-
be v Voglajni in Kozarici od 
Sikovškovega mostu do so-
točja s Pešnico. Delno bodo 
te težave poskušali v Šent-
jur ju omiliti s hitrejšim praz-
njenjem Slivniškega jezera. 

Delegati so obravnavali tu-
di fazno poročilo celjskega 
Zavoda za socialno medicino 
in higieno ter ugotovili, da 
sodijo Dramlje po onesnaže-
nosti zraka z žveplovim di-
oksidom v 3. razred onesna-
ženosti, za ostala večja ob-
činska središča pa je značil-
no izredno veliko nihanje 
v stopnjah koncentracije 
žveplovega dioksida v zraku. 
V občini so odvzeli še 26 
vzorcev živil živalskega izvo-
ra in ugotovili, da sta na 
vsebnost antibiotokov, tež-
kih kovin in pesticidov opo-
rečna le dva vzorca, odvzeta 
na območju Proseniškega, ki 
sta vsebovala glede na dovo-
ljene količine preveč kad-

IVANA STAMEJČIČ 

O ukrepu družljenega varstva liodo 
sklepali na prihodnji seji IS Celje 

Celjski izvršni svet je na 
zadnji seji razpravljal 
o uresničevanju predsana-
cijskega programa v Metki-
ni temeljni organizaciji 
Proizvodnja tkanin. Ob tem 
je menil, da je nujen ukrep 
družbenega varstva v tej te-
meljni organizaciji, vendar 
o njem še niso sklepali, ker 
še niso rešili vseh kadrov-
skih težav z začasnim vod-
stvom. Zato so sklepanje 
o ukrepu preložili na na-
slednjo sejo. 

V razpravi so ocenili, da 
v Metki niso uresničili pred-
sanacijskega načrta, ki so ga 
izdelali po izkazani izgubi 
v Proizvodnji tkanin ob kon-
cu preteklega leta. Tako tudi 
po letošnjih devetih mesecih 
ugotavljajo enake težave: ne-
gativni finančni rezultati in 
težka likvidnostna situacija, 
povezana z blokado žiro ra-
čuna. 

Za razrešitev stanja bi po-
trebovali približno 9 milijard 
dinarjev, 17. november pa je 
zadnji rok za deblokado žiro 
računa, saj sicer poteče za-
konsko določen čas, po kate-
rem je nujen postopek za ste-

čaj. Na seji izvršnega svet 
so menili, da samo nova kj 
drovska ekipa težav ne L 
zmogla, če ne bodo dobili j| 
nančne pomoči. Na to je op̂  
zoril tudi direktor Metlt, 
Vladimir Simonič, ki je oĉ  
nil, da so jih zlasti prizadej 
majski ukrepi, na katere nis, 
mogli vplivati. S cenami rj 
sti stroškov niso mogli sle^ 
ti, pri tem pa nima težav ij 
Metka, pač pa tudi vsi ostat 
proizvajalci tkanin. Pestili S( 
jih tudi kratki plačilni roli 
za surovine, medtem ko s* 
kupci njihovih izdelkov plj 
čali v 90 do 120 dneh. Moral 
so omejevati proizvodnjo 
najemati vedno več kredj 
tov, ki jih je sedaj že za ve( 
kot 3 milijarde, obresti pa zj 
več kot 2 milijardi dinarjev 
Strokovni kadri so začeli.od 
hajati in kljub trudu v sanj 
Metki težav niso zmogli re 
šiti. 

Ker pa ocenjujejo, da j( 
program proizvodnje in s» 
nacije dobro zastavljen, me 
nijo, da Metka ni zrela za ste 
čaj in bi naj zato ukrep druž 
benega varstva rešil nakopi 
čene težave. 

K 

Dan, kakršen bi 
moral biti vsakdan 

Toliko spominskih dne-
vov imamo, da včasih na 
katerega kar pozabimo, ob 
praznovai^u drugega pa se 
na prizorišču osrednje slo-
vesnosti zgrne toliko blišča 
in razkošja, da na koncu lju-
dje ne vedo več, kaj pro-
slavljajo in česa se spomi-
njajo . . . 

Ob Dnevu Organizacije 
združenih narodov, 24. okto-
bru, ni bilo nobene od obeh 
skrajnosti. Osrednja republi-
ška slovesnost s pohodom 
v podporo obeh skrajnosti. 
Osrednja republiška sloves-
nost s pohodom v podporo 
Odboru za varstvo človeko-
vih pravic in njegove dejav-
nosti je bila v soboto v Or-
možu, kjer je zbranim klu-
bovcem iz vse Slovenije 
spregovoril Janez Stanov-
nik, v ponedeljek, na sam 
Dan OZN pa so v najaktiv-
nejših klubih OZN pripravili 
krajše slovesnosti, pogovore 
ali okrogle mize o nalogah, 
ki klubovce čakajo v tem 
letu. 

BUšča ali bede torej ob 
Dnevna OZN ni bilo, bilo pa 
je toliko več prepričanosti, 
da so klubovci na pravi poti. 
Da morajo storiti vse, kar je 
v njihovi moči za varovanje 

bodočih rodov pred straho 
tami vojne, za utrjevanje ve-
re v temeljne človekove pra 
vice, za ustvarjanje pogojev 
v katerih bosta obveljali pra 
vičnost in spoštovanje, za so 
cialni razvoj in boljše živ 
Ijenjske razmere v večji svo 
bodi. 

Na Celjskem večjih sloves 
nosti ob Dnevu OZN ni bilo 
čeprav prav letos praznuje 
mo 30-letnico ustanovitvi 
Republiške konference klu 
bov OZN, ki je bila neka 
manj kot eno leto v Celju 
Klubovci so ob svojem Dne 
vu razmišljali, zakaj zmanj 
kuje denarja za mentorstvi 
krožkov v osnovnih šolah 
zakaj tam, kjer krožki 
ostajajo, ni več denarja za na 
kup osnovne literature, za 
kaj se razmere zaostruje) 
prav v času, ko ni več vpr? 
šanje klubi OZN da ali ne? 

Odgovori na ta vprašanj 
seveda niso preprosti. Pi 
njihovem oblikovanju pa I 
morali upoštevati dejstvo, di 
dejavnosti, ki je v treh deset 
letjih spontano širila svoj 
vrste in zdaj v več kot 60 
slovenskih klubih že združu 
je preko 10 tisoč mladih, n' 
bi smeli krniti s silo. 

IVANA STAMEJČK 

Sčasoma betonski stebri 
Delavci celjskega Elektra so ponekod v občini že pričd 

menjavati dotrajane lesene stebre za električne vod 
z betonskimi. Čeprav so betonski stebri bistveno dražji 
lesenih, se bo naložba dolgoročno izplačala, saj so betonsk 
stebri praktično neuničljivi, lesene pa so morali m e n j a v a t 
vsakih petnajst do dvajset let. BJ 

Za boj proti sladkorni bolezni 
Oktober je mesec boja proti sladkorni bolezni. To je tu(J 

čas, ko se na občnem zboru zberejo člani Društva za bfl 
proti sladkorni bolezni celjskega območja. Tokrat se bod" 
sestali v četrtek 27. oktobra ob 16. uri v dvorani Medobči"' 
ske zdravstvene skupnosti na Gregorčičevi ulici 5 v Celj^ 
Spregovorili bodo o delu društva, ki združuje n e k ^ čez 40* 
bolnikov, pa tudi o tem, kako v društveno življenje pri . 
niti čimveč ostalih bolnikov. Na celjskem območju J' 
namreč več kot 7000 sladkornih bolnikov. Društvo jim pol̂ ^ 
prijateljske medsebojne pomoči nudi predvsem vrsto str^ 
kovnih predavanj (na občnem zboru bo predavala dr. Nu^ 
Čede-Perc), pa tudi prijetne izlete. p 
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Cinkarna uresničuje sanacijski program 
fako vsaj zagotavljajo njeni predstavniki 

Pred dvemi leti so v obči-
pi Celje sprejeli spremenjen 
program ekološke sanacije 
Cinkarne, ki je v tem pro-
gramu predlagala za pet na-
log drugačne rešitve, kot so 
bile prvotno načrtovane. Ta 
spremenjen program so 
vnesli v srednjeročni načrt 
občine, pa tudi v družbeni 
dogovor o varstvu okolja, 
po informacijah na zadnji 
seji občinskega komiteja za 
urejanje prostora in var-
stvo okolja pa je Cinkarna 
uresničila večino teh nalog. 

Po podatkih predstavni-
kov Cinkarne so že zgradih. 
čistilno napravo za pranje 
razklopnih d imnih pUnov 
v obratu t i tanovega dioksi-
da. Lani je l jubl janski Zavod 
za zdravstveno varstvo opra-
vil meri tve učinka čiščenja 
in ugotovil, da je učinek več 
kot 90-odstoten. Meritve je 
pregledal tudi republiški sa-
nitarni inšpektor in nanje ni 
imel pr ipomb. S čistilno na-
pravo so izboljšali zrak pred-
vsem v neposredni bližini 
Cinkarne, zagotovili pa so 
tudi stalen nadzor nad siste-
mom čiščenja. 

Od izgradnje tovarne 
amonsulfata iz odpadne žve-
plene kisline so odstopili že 
pred leti, saj so ugotovili, da 
naložba ne bi bila ekonom-
sko upravičena. Zato so se 
lotili nevtralizacije kisline 
v dveh fazah. Pri t em so do-
bili vrsto s transkih produk-
tov, ki j ih koristno uporabi-
jo. To velja na pr imer za ute-
kočinjanje ogljikovega diok-
sida, za kar imajo poseben 
obrat v sodelovanju z Zdra-
viliščem Rogaška Slatina, ali 
pa za suhi led za potrebe hla-
dilnic. Ob tem so v razpravi 
poudarili , da si mora Cinkar-
na še naprej prizadevati, da 
čim več odpadkov iz proiz-
vodnje predela in čim man j 
odlaga na deponijo. 

Ena od nalog je bilo tudi 
čiščenje odpadnih vod iz de-
ponije t rdnih odpadkov 
v Žepini, ki so ga medtem 
tudi uredili. Po meri tvah Za-
voda za zdravstveno varstvo 
Maribor deponi ja ne slabša 
več kakovosti Vzhodne Lož-
nice, vendar se je v zadnjih 
letih n jena kakovost precej 
poslabšala nad Cinkarninim 
odlagališčem, kar pripisuje-

jo vplivu 
nije. 

komunalne depo-

Po sp remenjenem sanacij-
skem programu mora Cin-
karna do leta 1990 tud 
zmanjšat i emisije žveplove-
ga dioksida na 210 kilogra-
mov na uro. Predstavniki 
Cinkarne so ocenili, da bodo 
ta cilj dosegli in vzpostavili 
ekološko-informacijski si-
stem, s katerim bo imel Za-
vod za socialno medicino iz 

Celja stalno kontrolo nad 
emisijami. 

Zadnjo nalogo čiščenja 
dimnih plinov iz ferosulfat-
ne sušilnice pa so uresničili 
v dveh delih. Količine žve-
plovega dioksida so zmanj-
šali že z zamenjavo mazuta 
z zemeljskim phnom, drugi 
del pa predstavlja vgradnja 
čistilne naprave po mokrem 
postopku, ki je pred dnevi 
začela poskusno delovati. 

T. CVIRN 

Naša beseda naj 
zaživi v stavkih 

Revoiucija srca 
Na rob razmišljanja matere ob tednu 
otroka 

Bila so leta, resnično bila, 
ko smo neusmiljeno prega-
njali socialno razlikovanje 
med ljudmi, le-to pa seje ve-
čalo iz dneva v dan, iz leta 
v leto. Zdaj ga je toliko, da 
smo ob njem otrpnili in je že 
dovolj to, da živimo. Pri tem 
smo potrpežljivi, čakamo in 
prav nič ne zahtevamo. 
Predvsem pa ne večamo tes-
nobe in ne strašimo. To je 
zdaj, v tem danem trenutku, 
najvažnejše. ' 

A če smo ljudje, moramo 
razmišljati ob pismu, ki je 
prišlo v našo redakcijo, 
v njem pa se neka prizadeta 
mati sprašuje, komu je na-
menjen - teden otroka. 

»Zakaj sploh teden otro-
ka? Mar zato, da otrok v tem 
tednu občuti toplino in Iju-

\ bežen za katero čez leto ni 
časa zanjo? Mar zato, da si 
mati ali oče vzameta takrat 
dopust, kajti drugače hodita 

' v službo, otrok pa v vrtec? 
Kako naj nudim otroku več 
kot zdaj? 

Komaj lezemo z denarjem 
iz meseca v mesec. Zakaj de-
lavci ob tednu otroka nismo 

\dobili dodatka, da bi lahko 
svojega malega vsaj v tem 
tednu razveselili z igračo? In 
<?e to ni, zakaj potem sejem 
Vse za otroka ? Mar niso naši 
otroci enaki? Zakaj dobijo 
ishko igrače samo tisti otro-
ci, ki imajo premožnejše 
starše? Otrok bi imel rad 
igračo, a ker jo ne dobi, kriči 
'n ne razume, da imam do 
Naslednjega plačilnega dne 
sarno še za kruh in avtobus, 

za mleko zmanjkuje. 
Mislim, da ne potrebujemo 

^^dna otroka, dokler bodo 
'^aši otroci jokali, ker nimajo 
^Srač in jih vsi ne moremo 
kopiti, dokler bodo matere 
'^buvale svojim otrokom pre-
'^sne čevlje, ker za nove ni 
^^narja, dokler bo moral 
^trok jesti vse po vrsti poce-

hrano in socialni kruh. Še 
zemlje ni denarja, kaj šele 

^ igrače. Zakaj sploh ima-
"^o otroke? Mar zato, da so 
^am v neprestano breme, ali 
^to, ker bi nam lahko bih 
yadost in izpolnitev našega 
^^^Ijenja ? Morda pa bi le na-
^ država dala možem, oče-
P^, višji osebni dohodek in 

na svoje miljenčke, ne pa da 
jih vsako jutro v megli, dež-
ju, vetru in zimi stiskajo k se-
bi, ko jih nosijo v vrtec? Za-
kaj torej, vprašam vas, teden 
otroka?« 

Zgodovina človeštva je po-
sejana z revolucijami. Pot, ki 
jo je človeštvo prehodilo, je 
tlakovana s krutimi sunki, 
kakršne spoznamo pri spe-
čem človeku, ki se trudi iztr-
gati spancu in se sunkovito 
preobrača. Proti čemu se bo-
ri? Česa se skuša osvobodi-
ti? V srcu čuva občutek stra-
hotne krivice in želje po svo-
bodi. Vendar ima nasilje, pri-
tisk, za katerega misli, da 
prihaja od zunaj in ga pripi-
suje svetu, svoj izvor znotraj, 
v njegovi notranjosti. To je 
revolucija srca, njen sovraž-
nik pa je strah o preživetju in 
pomanjkanje. 

Največja vseh možnih re-
volucij pa je tista, ki odpravi 
strah in sovraštvo pri koreni-
nah. Na nas je zdaj, da to 
storimo, da ne bo več pisma 
matere, ki jo je strah za svo-
jega otroka, strah za družbo, 
ki za te otroke nima več 
igrač, kljub sejmu Vse za 
otroka. 

ZDENKA STOP AR 

Več kot dve desetletji ob-
stoja se prerezu kulturne 
ustvarjalnosti mladih že 
krepko poznata. Naša bese-
da ni več mladenka; prera-
sla je pubertetniške težave 
in kar naenkrat za večino 
mladih postala dolgočasna, 
nezanimiva, skorajda že za-
starela, so ugotavljali mla-
dinci osmih občin našega 
območja na problemski 
konferenci o tem, kako pri-
reditev pomladiti. 

Osnovna ugotovitev zbra-
nih mladincev in tajnika 
Zveze kul turnih organizacij 

IZJAVE. 
MNENJA 

Milan Zupane, pred-
sednik OK SZDL o po-
vršno zgrajenem kultur-
nem domu v Žalcu: 

»Streha^na kulturnem 
domu v Žalcu še vedno 
pušča. Investitor gradnje 
kulturnega doma in 
upravljalec je kulturna 
skupnost, izvajalec del pa 
je bil žalski Ingrad, med 
tem ko je nadzor oprav-
ljal bivši Zavod za načrto-
vanje iz Žalca. Menim, da 
so ti trije izključni krivci 
za površno opravljeno de-
lo in se morajo dogovori-
ti, da' bo reklamacija ven-
darle opravljena. Pohvali-
ti moram Svobodo Žalec, 
ki je za obnovo strehe iz 
lastnih sredstev namenila 
že trideset milijonov di-
narjev. Od kulturne skup-
nosti zahtevamo, da v naj-
krajšem času pripravi te-
meljito analizo o tem, za-
kaj streha še do danes ni 
popravljena. Kulturni 
dom smo zgradili s sred-
stvi vseh občanov žalske 
občine in tega bi se pri 
kulturni skupnosti mora-
li zavedati.« 

občine Celje, Štefana Žviže-
ja, ki se je iz vrst kul turnikov 
odzval mladinskemu pova-
bilu, je bila, da je Naša bese-
da potrebna vsebinskih 
osvežitev. Prireditev je treba 
prenoviti, vključiti vanjo vse 
tiste kul turne dejavnosti, ki 
j ih mladi gojijo v svojih sre-
dinah, hkrati pa je potrebno 
tudi razmejiti pristojnosti 
mladinske organizacije in 
Zveze kulturnih organizacij 
v občinah. Doslej se je na-
mreč vse prepogosto dogaja-
lo, da so se predstavniki 
obeh organizacij zanašali 
eden na drugega, prireditev 
pa so potem z zamudo pri-
pravili zgolj zato, da je bila. 

Organizacijske prenove 
prereza kul turne ustvarjal-
nosti se bodo lotili še letos, 
tako da bo Naša beseda 89 
pripravljena pravočasno. 
Hkrati z začetkom priprav 
pa bodo organizatorji tudi 
natančno dogovorili deleže 
financiranja prireditve, saj 
se je doslej zatikalo tudi pri 
tem, koliko denarja na j za iz-
vedbo Naše besede prima-
kne mladinska organizacija 
in koliko Zveza kul turnih 
oranizacij. Finančna neskla-
dja pa se niso pojavljala sa-
mo v občinah, ampak tudi 
v okviru območja, saj so zad-
nja leta nekatere občine od-
povedovale sodelovanje tudi 
zaradi tega, ker bi morale za 
udeležbo svojih kul turnih 
skupin primaknit i preveč 
denarja. 

Da bo Naša beseda resnič-
no zaživela v stavkih, tudi se-
stavljenih in lepo povezanih 
med seboj, bo treba do kon-
ca leta še marsikaj storiti, si-
cer bo tudi prireditev pri-
hodnje leto ostala pri zatika-
jočih, nepovezanih besedah, 
so ugotavljali udeleženci 
problemske konference, ki 
jo je pripravil Medobčinski 
svet mladih celjskega ob-
močja. 

IVANA STAMEJČIČ 

Večina naložb je gospodarskili 
Zaustavljena stanovanjska gradnja v žalski občini 

niatere ostale doma, pazile 

Skupna vrednost naložb 
v žalski občini znaša trenutno 
več kot deset milijard dinar-
jev, njihovo število narašča, 
prav tako pa tudi njihova 
predračunska vrednost. Pred 
kratkim so na novo začeli gra-
diti šest objektov, ki so vsi 
namenjeni industriji. Največ 
denarja - 450 milijonov dinar-
jev bodo namenili za gradnjo 
daljnovoda Podlog-Laško, in-
vestitor so Dravske elektrar-
ne Maribor, in za ureditev 
proizvodnje akrilnega lepila 
v šempetrskem Aeru s predra-
čunsko vrednostjo 332 milijo-
nov dinarjev. 

Največ objektov, ki jih tre-
nutno gradijo, je s predračun-
sko vrednostjo od deset do 
petdeset milijonov dinarjev. 
Čeprav so najštevilnejši manj-
ši objekti, pa več kot polovica 

predračunske vrednosti odpa-
de na sedem objektov, vred-
nost posameznega pa presega 
pet sto milijonov dinarjev. Ne-
kaj objektov gradijo že od leta 
1982, med drugim mlekarno 
v Arji vasi, primarno kanaliza-
cijo in prvo fazo čistilne napra-
ve v Kasezah, sem pa je treba 
prišteti tudi obnovo kamnolo-
ma v Libojah. Letos so začeli 
graditi enaindvajset objektov, 
večina pa jih je namenjena go-
spodarstvu, med tem ko so ne-
gospodarski objekti le štirje. 
Posebej velja meniti, da v obči-
ni trenutno ni stanovanjske 
gradnje. 

Nekaj opreme je iz uvoza, 
v celoti pa je riamenjena živil-
ski industriji. Med naložbami 
v teku je na območju občine 
Žalec trideset takšnih, ki sodi-
jo po družbenem planu Jugo-

slavije med prednostne. V pre-
težni meri gre za naložbe, ki so 
namenjene proizvodnji osnov-
nih kmetijskih in prehrambe-
nih izdelkov. Tu velja omeniti 
obnovo Hmezadove sirarne 
v Šmarju in izvedbo namakal-
nega sistema Breg. 

Investitorji so v celoti zago-
tovili sredstva za naložbe, pri 
čemer znašajo njihova lastna 
sredstva več kot polovico, na 
drugem mestu pa so združena 
sredstva. Gradbena dela pred-
stavljajo dobrih 45, oprema pa 
37 odstotkov denarja. Do kon-
ca poletja so dokončali sedem 
investicijskih objektov v skup-
ni vrednosti milijardo 700 mili-
jonov dinarjev. Poskusno, brez 
izdanega uporabnega dovolje-
nja, je obratovalo 23 objektov 
s predračunsko v^rednostjo 4,3 
milijarde dinarjev. 

JANEZ VEDENIK 

Korak k pravni državi v SZ 
če je bilo tudi v zvezi s predlaganimi spremembami 

sovjetske ustave toliko vroče krvi kot v Jugoslaviji, potem 
je to ostalo skrito očem javnosti. Toda dvomimo, da jc 
imelo sovjetsko vodstvo na čelu z Mihailom Gorbačovom 
pri svojem delu posebne težave. In tudi napovedana eno-
mesečna javna razprava, prva te vrste v SZ. bo najbrž 
minila brez žolčnih tonov kritike. Zlasti, ker je sovjetski 
voditelj Mihail Gorbačov pred dnevi s kadrovskimi spre-
membami »umiril« najmočnejše nasprotnike perestrojke. 

Ustavne spremembe pa naj bi bile nov korak v politiki 
perestrojke in sicer, v kratkem, v smeri krepitve pravne 
države (mimogrede. Gorbačov je po izobrazbi pravnik), 
oziroma državnih organov glede na partijo. Sovjetska 
zveza naj bi predvsem dobila nov. demokratičnim meri-
lom prilagojeni parlamentarni sistem. Novi kongres ljud-
skih deputatov (poslancev) bo imel poleg članov zveznega 
zbora in zbora narodov (zborov vrhovnega sovjeta. ki bo 
poslej izvršilni organ kongresa) še tretjo skupino, v kateri 
bodo predstavniki družbenih organizacij. Tako naj bi se 
okrepila vloga inteligence, kije večinoma na strani pere-
strojke. 

Podobno strukturo naj bi imeli tudi vrhovni zakono-
dajni organi vseh zveznih republik. Pozornost pri tem 
zbuja nov volilni sistem, ki dopušča, deloma pa tudi pred-
pisuje večje ali neomejeno število kandidatov za poslanski 
sedež (družbene organizacije izbirajo svoje predstavnike). 
Poleg tega lahko zanj kandidira prav vsak posameznik in 
si ob tem organizira tudi predvolilno kampanjo. Ali to 
pomeni, da bodo ob prihodnjih volitvah spomladi leta 
1989 So\jeti pr\'ič sodelovali v živahni, demokratični kam-
panji? 

Pomembna sprememba zadeva tudi funkcijo šefa 
države. Potem ko je pred nedavnim partijski voditelj 
Mihail Gorbačov prevzel tudi to. doslej le ceremonialno 
dolžnost, bo imel poslej kot predsednik vrhovnega so\jeta 
vsa najvišja politična pooblastila, podobna tistim v pred-
sedniških državnih ureditvah (Francija ali ZDA). Naziv 
sovjetski predsednik - tako že zdaj naslavljajo Gorbačova 
- bo imel poslej bistveno večjo težo tudi na mednarodnem 
prizorišču. 

Če omenjenim predlogom sprememb dodamo še 
ustavno določilo o neodvisnosti sodnikov in sodišč (sod-
nike bodo pri tem volili sovjeti za deset let), potem je 
očitno, da je Gorbačov na sicer trnovi poti svoje pere-
strojke napravil nov. pomemben korak. Ob drugih napo-
vedanih spremembah, zlasti v gospodarstvu (že kmetij-
stvo je poglavje zase) naj bi se Gorbačov in večina sovjet-
skih ljudi, ki si žele odprave okostenelega in odtujenega 
sistema, približali rešitvi za zdaj še vedno temeljnega pro-
blema nove politike - namreč, kako napraviti perestrojko 
vsaj v dogledni perspektivi za nepovraten proces. 

Arabci v pričaliovanju 
i z r a e i s l i i l i volitev 

Palestinski voditelji so sporočili nov datum dolgo priča-
kovanega zasedanja Palestinskega nacionalnega sveta ozi-
roma parlamenta v izgnanstvu. To bo 12. novembra, ob 
koncu zasedanja pa naj bi razglasih neodvisno palestinsko 
državo na ozemljih, ki jih je leta 1967 zasedel Izrael. Toda 
voditelj Palestinske osvobodilne organizacije (PLO)Jaser 
Arafat je te dni povedal nekoliko drugačno verzijo. Po 
njegovem naj bi parlament razpravljal o štirih predlogih, 
ki zadevajo prihodnost Palestincev. Tako naj bi bodisi 
razglasili palestinsko državo pod zasedbo; razglasih 
državo in začasno vlado; razglasih le začasno vlado: aU pa 
ustanovili mednarodno zaščito na zasedenih arabskih 
ozemljih. 

Arafat je zbegal opazovalce tudi z izjavo, da bodo »pri-
hodnji odnosi med Palestinci in Jordanijo temeljili na 
konfederaciji« - torej zamisel, ki doslej ni mogla prodreti. 
Ali je svoj pristanek na tako rešitev dal tudi Washington, 
ki se baje v zadnjem času približuje arabskemu stališču 
o mednarodni mirovni konferenci o Bližnjem Vzhodu? 
V vsakem primeru bo več znanega po izraelskih volitvah. 
Intenzivni diplomatski stiki med arabskimi voditelji 
v zadnjem času naj bi med drugim tudi skušaU prepričati 
izraelske volilce, da so se Arabci pripravljeni pogovarjati 
o miru. Ali z drugimi besedami, za Arabce bi bila zaželjena 
zmaga laburistov, saj je znano, da njen voditelj Simon 
Peres podpira zamisel o mednarodni mirovni konferenci. 

Topiejši vetrovi med Korejama 
Nastop predstavnikov obeh Korej v okviru izredne 

točke zasedanja generalne skupščine OZN je prvič doslej 
prinesel pomembne pobude za rešitev korejskega vpraša-
nja. Potem ko je južnokorejski predsednik Ro Te Vu pred-
lagal mednarodno konferenco o združitvi Korej in sesta-
nek obeh državna vrhu. je predstavnik DLR Koreje odgo-
voril s predlogom o združitvi po načelu »ena država-dva 
sistema«. 

Z diplomatsko ofenzivo po uspešnih olimpijskih igrah 
prednjači Seul. medtem ko Pjongjang očitno še ni prebo-
lel olimpijskega šoka, ki je bil zanj tudi hud diplomatski 
udarec, saj sta se iger udeležili tudi njegovi poglavitni 
zaveznici. Kitajska in Sovjetska zveza. Pred nedavnim je 
tako Seul sporočil, da odpravlja prepoved trgovine 
s Severno Korejo in predlagal ustanovitev gospodarske 
skupnosti obeh držav. Pred generalno skupščino OZN pa 
je Ro Te Vu predlagal tudi konferenco o združitvi, ki bi se 
je poleg obeh Korej udeležile tudi ZDA, Japonska, Kitaj-
ska in SZ. 

Pjongjang na vse to ni neposredno odgovoril, temveč je 
na sedežu OZN diplomat Pjongjanga Kong Sok Džu pov-
zel že osem let star načrt Kim II Sunga o združitvi obeh 
Korej v konfederacijo z imenom Koryo. Toda, kot je dejal, 
želi Pjongjang najprej razpravljati o umiku 40.000 ameri-
ških vojakov iz Južne Koreje. Kaže, da je edina pot obeh 
držav do skupnega cilja postopno navezovanje odnosov na 
vseh ravneh, slišati pa je, da o spremembi politike do 
Pjongjanga razmišlja tudi Washington. Tudi mednarodno 
ozračje je ugodno za popuščanje napetosti, zato se zdi. da 

• sta obe Koreji v dokaz iskrenosti na vrsti za konkretne 
korake. 



Tristo novih izdelkov Gorenla 
Končuje se 13. hišni sejem sozda Gorenje 

Jutri bodo v velenjski 
Rdeči dvorani zaključili 13. 
hišni sejem Gorenja, ki je 
bil odprt vse od 18. oktobra. 
Sejem je obiskalo več kot 
štiri tisoč poslovnih part-
nerjev Sozda Gorei^e, od te-
ga približno tisoč iz tujine, 
v soboto in nedeljo pa je bil 
sejem odprt tudi za druge 
obiskovalce. Ob koncu ted-
na so si ga ogledali tudi de-
lavci Gorenja. 

Naložbe v posodabljanje 
in prestrukturiranje proiz-
vodnje v poslovnem sistemu 
Gorenje že dajejo prve rezul-
tate in to je bilo močno opaz-
no tudi na tokratnem hiš-
nem sejmu. Okoli 21 tisoč 
delavcev Gorenjevih tovarn 
- večinoma iz Titovega Vele-
nja, sicer pa iz vse Jugoslavi-
je - je na sejmu razstavilo 
natanko 1000 svojih izdel-
kov, med njimi pa je bila kar 

tretjina povsem novih ali iz-
boljšanih, slednji pa bodo 
uvrščeni v Gorenj evo proiz-
vodnjo in s tem na voljo tudi 
kupcem že prihodnje leto. 
Obenem je bil sejem prilož-
nost, da so Gorenjčani na-
tančneje ocenili potrebe trga 
po njihovih novejših izdel-
kih in s poslovnimi partnerji 
podrobneje dogovorili neka-
tera naročila. 

Ob tem, ko v Gorenju tudi 
letos beležijo rast proizvod-
nje in izvoza, bi bilo napačno 
trditi, da nimajo tudi določe-
nih težav. Navedli bi lahko 
marsikatero pikro iz ust po-
slovodnih delavcev Gorenja 
na račun domače ekonom-
ske politike, vendar so v Go-
renju prepričani, da lahko 
največ store s svojim delom. 
Ob tem si žele predvsem 
pravnih tržnih zakonitosti, 
kjer bi zaživel zakon vredno-

Jože Stanič, predsednik po-
slovodnega odbora Gorenje 
Commerce, ob otvoritvi 13. 
hišnega sejma: 

»...ta prireditev je enkrat-
na po tem, da vendarle enkrat 
na leto predstavimo skupaj, 
na enem mestu resnično vse, 
kar v Gorenju proizvajamo in 
tržimo tako na domačem kot 
na tujih tržiščih. Enkrat na 
leto tako predstavimo doma-
čim in tujim poslovnim part-
nerjem, pa tudi drugim obi-
skovalcen]^ celovito področje 
delovanje Gorenja in vedno 
znova so mnogi presenečeni 
nad širino asortimana, ki ga 
Gorenje ponuja na tržišču.* 

sti in bil ustvarjen trg izdel-
kov, surovin, storitev, kapi-
tala, delovne sile in še zlasti 
znanja. 

BRANE PIANO 
Foto: EDI MASNEC 

Tehnologija za jutrišnji dan 
Trideset let zreškega Cometa 

Delavci zreškega Cometa, 
številni predstavniki repu-
blike, regije, ko^iške ob< î-
ne in kooperacijskih firm 
z Malte in Avstrije, so v so-
boto proslavili 30-letnico 
Cometa. Z novo delovno 
zmago so pridali svoj delež 
k prazniku občine Sloven-
ske Konjice, ko so ob tej pri-
ložnosti odprli novo pilotno 
linijo tehnične keramike. 

V novi skladiščni hali Co-
meta, kjer se je zbralo okoh 
500 ljudi, je bil slavnostni go-

vornik dr. Boris Frlec, pod-
predsednik republiškega iz-
vršnega sveta, ki je o Come-
tovi tehnologiji za jutrišnji 
dan dejal, da bi bilo zmotno, 
če bi kdo mislil, da že izdelki 
visoke tehnologije kar sami 
po sebi zagotavljajo boljši 
položaj na tržišču. Danes 
nikjer v svetu prodor na po-
dročju visokih tehnologij ni 
mogoč brez širše družbene 
pomoči. V Sloveniji smo za-
to z nekaj ukrepi vendarle 
pripomogli k hitrejšemu pre-
seganju tehnološke zaostalo-

Nova linija oksidne keramike - tehnologija za jutrišnji 
Foto: UUBO KORBER 

Trlpode iz zreškega Uniorja 
Poskusna serija za Crveno zastavo Kragujevac 

Minuli četrtek so v Unior-
ju v Zrečah odprli novo li-
nijo za izdelavo tripodnega 
križa in finomerilnico. Ju-
tranja slovesnost, ki je sodi-
la v sklop praznovanj ob-
činskega praznika, je s kul-
turnim programom vred 
trajala pičle pol ure, potem 
pa so v homokinetiki spet 
zabrneli stroji. Uniorjevi 
delavci so se zavezali za vi-
soko produktivnost in ka-
kovost izdelkov. O tem je 
prisotnim, med njimi je bilo 
tudi veliko inozemskih 
partnerjev, govoril glavni 
direktor Marjan Osole. 

»V zadnjih dveh desetlet-
jih se j e Unior razvijal v moč-
nega proizvajalca odkovkov, 
predvsem za avtomobilsko 
industrijo, in proizvajalca 
avtomehanskega in ročnega 
orodja. Merila za izbiro asor-
timenta in kakovost izdel-
kov je vedno jemal v razvitih 
zahodnih gospodarstvih. Ta 
svoj pristop k delu je ves čas 
potrjeval s pretežno usmeri-
tvijo prodaje svojih izdelkov 
v tujino«, je naglasil slav-
nostni govornik. 

Sicer pa se velja spomniti, 
da je minilo komaj dobro le-
to odkar so v industrijski co-
ni Uniorja odprli nov obrat 
homokinetike, minuli četr-
tek pa proizvodno linijo za 
tripodni križ. Homokinetični 
zgib in tripodni križ sta bi-
stvena sestavna dela zglob-
nih polosi avtomobilov na 
prednji pogon. Zglobna gred 
s svojimi elementi predstav-
lja enega od najzahtevnejših 
delov avtomobila, tako 
v proizvodnem smislu, ka-
kor tudi po kakovosti. Za 
takšno proizvodnjo pa je naj-
važnejše imeti dobre vhodne 
odkovke. In vendar samo 
odkovek ni bil zadosti! 
V Uniorju so vedeli, da mo-
rajo v del svojih odkovkov 
vložiti več znanja in dela, da 
ne bi bilo potrebno prodajati 
samo polizdelke. V Jugosla-
viji je bilo v minulih letih več 
poskusov, da bi osvojili takš-
no zahtevno proizvodnjo. 
Najdlje v teh naporih je bil 
novomeški IMV, saj je imal 

Direktor Uniorja Marjan 
Osole je odprl linijo za izde-
lavo tripodnega križa. 

pred osmimi leti sklenjeno 
licenčno pogodbo s frrmo 
Lobro-Offenbach iz Zvezne 

republike Nemčije, delorrij 
pa kupljeno tudi opremo. Dq 
realizacije proizvodnje zara. 
di težav v IMV ni prišlo, tia 
pravem mestu in v prave^ 
času pa se je tega projekt^ 
pogumno lotil Unior. Prev. 
zel je licenco za proizvodnjo 
homokinetičih zgibov, odku, 
pil že nabavljeno opremo 
si našel sovlagatelje še v fir. 
mi Unicardan-Siegburg, Av. 
tocomercu iz Ljubljane 
IMV Novo Mesto. Linijo za 
proizvodnjo tripodnega kri, 
ža so postavili v roku, nare-
dili pa so tudi prvo poskusno 
serijo in jo odpremili Crveni 
zastavi v Kragujevac. Tri-
podni križ je namreč prav ta-
ko kot homokinetični zgib 
namenjen jugoslovanskim 
proizvajalcem avtomobilov 
in bo v prihodnje nadomeš-
čal uvoz. Čez čas pa namera-
vajo v Uniorju te izdelke tudi 
izvažati. Letno bodo naredili 
150 do 180 tisoč kosov tega 
notranjega dela zgloba, ali 
približno toliko kot tudi 
zglobov. Čez čas pa se bodo 
lotili še izdelave osovine. Ce-
lotna naložba z opremo vred 
je stala 2,6 milijonov DEM. 

MATEJA PODJED 

Sanacija KOP-a 
člani šentjurskega izvrš-

nega sveta so na zadnji seji 
obravnavali poslovanje 
KOP-a v zadnjih treh letih 
in razpravljali o sanacij-
skih ukrepih, ki bi bili naj-
bolj uspešni. Osnovna ugo-
tovitev je, da morajo v de-
lovni organizaciji sami pro-
učiti razmere v gradbeno-
obrtnem obratu, zaostriti 
delovno disciplino, ki vsaj 
na zunaj ni dobra, in izkori-
stiti notranje rezerve, ki jih 
še imajo. 

Vsekakor pa za delovno 
organizacijo ne more biti pri-
hodnost prelivanje denarja 
med komunalnim in gradbe-
no-obrtnim obratom ter ne-
nehno višanje cen komunal-
nih storitev. V dosedanjem 
obdobju je namreč komunal-
ni obrat posloval z ostankom 

dohodka, v gradbeno-obrt-
nem obratu pa so beležili iz-
gubo. 

V šentjurskem KOP-u je 
zaposlenih 72 delavcev. Kar 
petina zaposlenih odpade na 
režijo in če k temu številu 
prištejemo še režijske delav-
ce iz obeh obratov, se delež 
poviša na 28 odstotkov. Le-
tos so režijo zmanjšali za 
4 delavce, vendar pa za celo-
vito sanacijo poslovanja to ni 
dovolj. 

V teh dneh se bo v šentjur-
skem KOP-u sestal delavski 
svet, ki bo v razširjeni sesta-
vi, s k u p ^ s predstavniki ob-
čine, družbenopolitičnih or-
ganizacij in samoupravnih 
interesnih skupnosti, raz-
pravljal o možnostih za sana-
cijo in utrditev poslovanja. 

IVANA STAMEJČIČ 

sti: poskrbeh smo za hitrejše 
posodabljanje zastarele razi-
skovalne in razvojne opre-
me, povečali smo osnovo za 
raziskovalno delo in storili 
vse, da se razširi prepotrebni 
intelektualni potencial deže-
le. Po tej poti so v Cometu za 
jubilej začeli z novo tehnolo-
gijo za proizvodnjo keramič-
nih nožev, enega od številnih 
možnih izdelkov iz tehnične 

Priznanja za zvestobo Co-
metu so prejeli: Ančka Ko-
privnik, Franc Kvac, Verica 
Založnik, Janez Dečar, He-
lena Posilovič, Ernest Ju-
rač, Vinko Skok, Mirko Be-
škovnik, Henrik Zazjal, 
Franc Štefane, Slavko Pin-
tar in Marija Preložnik. 

keramike. To pa je brez dvo-
ma pomemben korak na raz-
vojni poti in tehnologija no-
ve vrste, v katero je bilo po-
trebno vložiti veliko znanja 
in opreme. Tone ne štejejo 
več, šteje v proizvod vloženo 
znanje, je še poudaril dr. Bo-
ris Frlec, ki je na koncu zaže-
lel, da bi imeli v Jugoslaviji 
več tako vitalnih delovnih 
organizacij kot je Comet. 

Za zvestobo kolektivu, za 
25 in večletno delo je 12 de-
lavcev prejelo posebna priz-
nanja, direktor delovne orga-
nizacije Štefan Nemeš je pre-
jel priznanje skupščine obči-
ne Slovenske Konjice, de-
lovna organizacija pa občin-
sko priznanje raziskovalne 
skupnosti za množično in-
ventivno dejavnost. 

MATEJA PODJED 

Predstavili nove izdelke 
v torek so v hah C Zavoda Golovec zaključili letošnje Emove poslovne dneve, ki jih 

pripravijo vsako leto z namenom, da predstavijo rezultate svojega dela in se pogovorijo 
s svojimi poslovnimi partnerji. Tokrat so ob razstavi poslovnih dosežkov del prostora 
namenili umetniškim delom na emajlu Jožeta Horvata-Jakija. 

Ob otvoritvi poslovnih dni so poudarili, da jih pripravljajo v istem času kot v Titoveifl 
Velenju Gorenje, da bi si nekateri partnerji lahko ogledaU obe predstavitvi. Tudi tokrat je 
Emove poslovne dneve obiskalo precej njihovih kooperantov, dobaviteljev, pa tudi gostoV 
iz tujine. V prihodnje načrtujejo namreč še večji prodor na tuje trge, čeprav so zadovoljni že 
z devetmesečnimi izvoznimi rezultati. Izvozih so namreč za 11 milijonov dolarjev blaga. Še 
vedno imajo Ukvidnostne težave, računajo pa, da bodo z nekaterimi novimi izdelki uspeš-
nejši. Letos so predstavili nov ekonom lonec, novo vrsto splakovalnika, napravo za razsolje-
vanje morske vode, pUnski kotel, napravo za doziranje lesnih odpadkov v kotel in še 

Foto: EDI MASNEC 



peio prehiteva načrte 
uresničevanje celjsifega samoprispevlfa obeta več, 
KOl je obljuttljal referendumslfi program 

Občani Celja so do konca septem-
j,ra s samoprispevkom zbrali 
1692,851.851 dinarjev. Za urejanje gi-
^'ekološko-porodniškega oddelka so 
doslej porabili 1.122,742.043 dinarjev, 

pediatrični oddelek 37,500.910 di-
narjev in za infekcijski oddelek 
753.514.741 dinarjev. 

Že te številke govorijo o natančnost i 
referendumskega odbora in njegovi 
skrbi za sprotno uporabo denarja . 
1 resnim delom so nadoknadi l i zamu-
(je, ki so nastale zaradi pomanjkan ja 
tehnične dokumentac i je za vse poso-
dobitve, z opravl jenim delom pa so 
načrte celo prehiteli za dva meseca. 

Največ dela je bilo doslej opravljene-
ga na ginekološko-porodniškem od-
delku, ki so ga v veliki meri posodobi-
U, dodatno gradili dvigalo in zagotovili 
del medicinske opreme. Ko bo konča-
na še prenova operacijskega bloka, bo-
do 24. novembra predstavili oddelek 
v novem blesku. Pr ihodnj i mesec na-
meravajo pričeti tudi z deli na otro-
škem oddelku, na enoti za dojenčke. 
Tu so že. prej načrtovali pričetek del, 
vendar je prišlo do zamika zaradi za-
mud pri spre jemu nekater ih strokov-
nih odločitev ter zaradi pot rebne us-
klajenosti s programom modernizacije 
bolnišnice, za katerega prispeva denar 
celjsko območje. Usihanje denar ja iz 

tega vira in zamude, do katerih prihaja 
(med drugim tudi pri urejanju pt^dia-
trije), so vzpodbudi le referendumski 
odbor, da usmeri denar drugam. 

Za infekcijski oddelek je bil sprejet 
strokovni dogovor, tehnična doku-
mentaci je je bila pripravljena in 
z gradnjo prizidka so lahko pričeli. 
S to premaknitvi jo bo lahko prizidek, 
ki prinaša ureditev sanitarnih prosto-
rov in nekaj bolniških sob, ped streho 
še pred zimo, tako da bodo lahko z deh 
nadaljevali. Težav ne pričakujejo, saj 
se mesečno nabere 250 milijonov di-
narjev, s sprostitvijo osebnih dohod-
kov pa se ga bo še več. Sprotna poraba 
denarja in marljivo delo izvajalcev so 
tudi onemogočili pret irane podražitve, 
zato so v re fe rendumskem odboru trd-
no prepričani, da bodo lahko naredili 
več, kot je bilo z re fe rendumskim pro-
gramom'obl jubl jeno. 
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Celje 
Osrednja spominska sveča-

nost v občini Celje bo v petek, 
28. oktobra ob 11. uri pri spo-
meniku na Šlandrovem trgu. 
Komemoracije pa bodo tega 
dne tudi v nekaterih krajevnih 
skupnostih. Tako bo ob 11.30. 
uri slovesnost pri spominskem 
obeležju na Ljubečni, ob 12. 
uri pri spomeniku NOB v Voj-
niku in ob 16. uri pri grobnici 
herojev na Golovcu ter pri spo-
meniku NOB na Dobrni. Pri 
spominski plošči v Gabeiju bo 
komemoracija ob 18. uri. Ne-
kaj spominskih slovesnosti pa 
bo tudi v nedeljo, ponedeljek 
in torek. V nedeljo ob 11. uri 
bo slovesnost v Šmartnem 
v Rožni dolini, v ponedeljek pa 
v Trnovljah in ŠkoQi vasi. 
V Strmcu se bodo krajani zbra-
li pri spomeniku NOB v torek 
ob 8. uri. 

menikih in spominskih obelež-
jih iz časa NOB. 

Žalec 

v lijubljani so določili ok-
virne cene za cvetje ob dnevu 
mrtvih za vso republiko. Veli-
kocvetne krizanteme (1. in 2. 
kvaliteta) bodo na tržnici po 
3.000 in 4.000, v cvetličarnah 
pa po 3.500 in 4.500 din. Pajki 
in margarete od 2.900 do 3.500, 
nageljni 800 do 1.000, vrtnice 
2.100 do 2.500, gerbere ekstra 
II. in 2. kvaliteta) 2.000 do 
2.800 in gladiole po 1.700 do 
2.200 dinarjev. Vejica prapro-
ti 80 do 100, vejica asparagusa 
pa po 360 in 400 dinarjev. Na-
povedi kažejo, da bodo cene 
na tržnici nekoliko nižje kot 
v cvetličarnah. 

Šentjur 
Osrednja žalna slovesnost 

v šentjurski občini ob Dnevu 
mrtvih bo v ponedeljek, 31. ok-
tobra ob 11. uri pred spomeni-
kom padlim in. umrlim v na-
rodnoosvobodilni borbi. 

Kulturni program priprav-
n o učenci osnovne šole Fra-
nja Malgaja, pred spomenik ter 
spominski plošči Leonu Do-
brotinšku in Franju Malg^u 
Pa bodo položili spominske 
Vence. V večjih občinskih sre-
"̂ iščih pripravljajo tudi kr^jev-
f̂ e žalne slovesnosti pri spo-

Komemoracije ob Dnevu 
mrtvih se bodo v krajevnih 
skupnostih žalske občine 
v glavnem zvrstile v petek in 
soboto. Na njih bodo krajše 
kulturne programe pripravili 
učenci osnovnih šol, govorniki 
v krajevnih skupnostih pa bo-
do predvsem člani ZZB NOV. 

Mozirje 
v Zgornji Savinjski dolini 

bodo komemoracije ob Dnevu 
mrtvih v vseh krajevnih skup-
nostih občine. Prirejajo jih 
krajevne borčevske ^organiza-
cije, v sodelovanju z osnovni-
mi šolami. V krajevni skupno-
sti Moziije bo komemoracija 
ob Dnevu mrtvih v ponedeljek 
ob 16. uri pri spomeniku NOB. 

Slovenske Konjice 
Osrednja spominska sloves-

nost za Dan mrtvih bo v konji-
ški občini 31. oktobra pri gro-
bovih talcev na Stranicah, ki jo 
vsako leto organizira Zveza 
združenj borcev NOV Sloven-
ske Konjice. Žalna svečanost 
s kulturnim programom se bo 
pričela ob 10. uri. 

Padlih in umrlih se bodo 
s krajšo komemoracijo spom-
nili tudi 28. oktobra pri spome-
niku v Zrečah. Kr^še spomin-
ske svečanosti pa pripravljajo 
tudi po kr^evnih skupnostih 
in šolah. 

Titovo Velenje 
Večina slovesnosti in kome-

moracij ob Dnevu mrtvih bo 
v občini Velenje že danes. Ob-
činski odbor Zveze združenj 
borcev Velenja jih je pripravil 
ob štirih na pokopališču 
v Podkraju, ob pol petih na 
Partizanski cesti, ob petih po-
poldne na starem pokopališču 
v Šmartnem pri Velenju - tam 
so pokopani šaleški talci - , ob 
pol šestih pa bo na Titovem 
trgu v Titovem Velenju osred-
nja prireditev ob Dnevu mr-
tvih, za katero so program pri-
pravili učenci osnovne šole 

Anton Aškerc. Tudi v Šoštanju 
bo osrednja komer»oracija da-
nes in sicer ob štirih na Trgu 
bratov Mravljakov. V petek in 
soboto bodo komemoracije po 
krajevnih skupnostih občine 
Velenje, na sam Dan mrtvih pa 
bo žalna slovesnost le v Šmart-
nem ob Paki. Pričela se bo ob 
osmih zjutraj. 

Laško 
Komemoracije ob Dnevu 

mrtvih v občini Laško priprav-
ljajo krajevni odbori Zveze 
združenj borcev NOV v sode-
lovanju s šolami. Prvi jo bodo 
pripravili v Jurkloštru na Ma-

fofu in sicer v nedeljo ob 15.30 
uri. V ponedeljek bosta žalni 
svečanosti pri spomenikih 
NOB v Laškem ob 15.30. uri, 
v Radečah pa 15 minut kasne-
je. Na sam Dan mrtvih bosta 
komemoraciji še na Vrhu pri 
spomeniku ob 8. uri, v Rečici 
pa ob 9. uri. 

Šmarje pri Jelšah 
Osrednje komemorativne 

svečanosti v šmarski občini ne 
bo, obiske grobov, spomeni-
kov in spominskih obeležij pa 
pripravljajo v posameznih kra-
jevnih skupnostih skupaj s šo-
lami in organizacijami borcev. 

Redkeje k zdravniku 
Ukrepi, ki bi naj zmanjša-

li razkorak med denarjem, 
ki ga družba namenja za 
zdravstveno varstvo ter po-
trebami in zahtevami obča-
nov, so uspešni. Tako bi 
vsaj lahko sodili po zmanj-
šanju števi la obiskov pri 
zdravniku, zmanjšanju bol-
niških oskrbnih dni, porabe 
zdravil na recept, zdravili-
škega zdravljenja in bolni-
škega staleža. Ali je to pa-
metno varčevalce ali pa že 
posega v zdravje občanov; 
o tem bodo morali odgovar-
jati strokovnjaki. 

Precejšen vpliv ima porast 
participacij k cenam zdrav-
stvenih storitev. V času od 1. 
julija do 30. septembra so 
v cel jskem zdravstvenem 
domu zabeležili za 6,1 od-
stotka m a n j pr\dh obiskov 
pri zdravniku ter za 13,3 od-
stotka m a n j ponovnih obi-
skov kot v enakem lanskem 
obdobju. V bolnišnici so si-
cer sprejeli neka j več bolni-
kov, kevi lo bolniških oskrb-
nih dni pa s e j e zmanjšalo za 
2,6 odstotka, tako da je pov-
prečna ležalna doba padla 

s 7,68 dni na 7,47.dni. V le-
karnah so izdali m a n j zdravil 
na recept - septembra na pri-
mer za 17 odstotkov m a n j 
kot lani septembra Zdravlje-
n je v zdraviliščih so v celjski 
občinski zdravstveni skup-
nosti odobrili 38 ods to tkom 
m a n j bolnikom, bolniški sta-
lež pa je letos upadel s 5,87 
odstotka na 5,39 odstotka. 
Upada tudi število' t istih, ki 
se zdravijo izven celjskega 
območja. 

Čeprav so objavljeni po-
datki samo za celjsko občin-
sko zdravstveno skupnos t (o 
nj ih so govorili na seji Sveta 
za zdravstvo pri občinski 
konferenci SZDL), pa so po-
dobna gibanja zabeležili tudi 
drugod. Strokovno oceno 
teh gibanj naj bi pripravili na 
republiški ravni, čakanje na-
njo pa je tudi razlog, da raz-
lične pobude o odpravi ali 
zmanjšanju participacij nale-
tijo povsod na gluha ušesa. 
Sicer pa se sp remembe na 
področju zdravstvenega var-
stva obetajo s pr ičetkom leta 
1989. 
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Od učiteljišča do pedagoške šole 
štiridesetili letih več kot štiritisoč absolventov 

Srednja pedagoška šola, ki se je 
Razvila iz tradicij celjskega učiteljiš-
ča, slavi letos 40-letnico obstoja, 
^srednja slovesnost bo 11. novembra 
^ Narodnem domu, ko bodo na pro-
slavi sodelovali številni nekdanji 
^^enci, ki so se uveljavil i v umetni-
škem in kulturnem delovanju kot na 
^fimer Ana Pusar-Jerič, Božena 
•"rup, Ervin Fritz, Vinko Moderndor-

Pavle Bukovac, Ana Vovk-Pezdir 
Slavko Pezdir, ki bo slavnostni go-

vornik. 

Jubileja se bodo spomnili tudi s kul-
•^/nimi dnevi, z razstavami izdelkov 
^encev, športnimi srečanji pa tudi na 
l^^^čanju pedagoških šol Slovenije, ki 
^ letos v Celju. Prejšnj i teden so pri-
•̂ •"̂ vili novinarsko konferenco, na ka-

teri so predstavili tudi letno poročilo, 
ki j e izšlo ob jubileju. 

Šolo v tem šolskem letu obiskuje 
660 učencev v 21 oddelkih, ki se izo-
bražujejo v smereh: predšolska vzgoja 
in razredni pouk, družboslovno-jezi-
kovna in naravoslovno-matematična 
smer. Poučuje j ih 36 rednih pedago-
ških delavcev, ki ocenjujejo, da imajo 
prostorsko in glede na opremljenost 
učilnic dobre pogoje za delo. 

Od nastanka šole pa do danes je ta 
doživela številne reforme, ki niso vse-
lej prispevale h kakovos tnemu razvoju 
pedagoškega šolstva. Po besedah rav-
natelja šole profesorja Ivana Kapša pa 
je šola vsa leta sledila zahtevam po 
zadovoljevanju kadrovskih potreb 
v osnovnem šolstvu in predšolski 
vzgoji in se prilagajala potrebam po 

podal jševanju tega izobraževanja. 
Vendar pa so bile kadrovske potrebe 
večkrat določene »na pamet« bile so 
bolj odraz političnih akcij kot pa de-
janskih potreb in to je imelo precejšen 
vpliv na vpis v šolo. Nihanja so bila 
zelo velika, kl jub temu pa niso odpirali 
pedagoških oddelkov ob drugih šolah, 
k čemur so se zatekali drugod po Slo-
veniji. 

V štiridesetih letih je šolanje konča-
lo več kot 4000 učencev. Skrbi pa jih 
nadaljnj i razvoj, saj je denarja iz dneva 
v dan manj , še zlasti za interesne de-
javnosti , ki so na šoli nu jna sestavina 
vzgojno-izobraževalnega procesa, 
medtem ko jih je reforma postavila 
v enak položaj kot vse druge srednje 
šole. 

T. CVIRN 

Piše: VLADO ŠUVMBERGER 

»Glave damo, Dušana ne damo« 
Sedemnajsta seja CK ZKJ še zmeraj odmeva po Jugo-

slaviji. Predvsem njen sklepni del, ko so se člani cekaja 
s tajnim glasovanjem odločali o (ne)zaupnici svojemu izvr-
šilno-političnemu organu, predsedstvu, oziroma o vsakem 
njegovem članu. Edini, ki je dobil premalo glasov (68, 
moral bi jih 80) je bil Dušan Čkrebič iz ZK Srbije. Takoj 
potem, ko so bili izidi tajnega glasovanja znani, je Čkrebič 
naredil pričakovano moralno potezo in odstopil (po sta-
tutu ZKJ mu tega ni bilo treba storiti); po posredovanju 
Slobodana Miloševiča je odstopno izjavo začasno uma-
knil, dokler se »partijska osnova« v Srbiji ne bo odločila, 
kako in kaj. 

Od nastopov, ki so bili za Čkrebičevim, je nasprotujoče 
si komentaija povzročil dr. Vasil Tupurkovski (možni kan-
didat za predsednika predsedstva CK ZKJ od junija 1989 
naprej), ki je nezaupnico Dušanu Čkrebiču imenoval 
poraz ene republike in zmago nenačelne koalicije. V Slo-
veniji .smo nasprotovali taki oceni, saj spominja na podti-
kanja - o njih so bili obveščeni tudi bralci Novega tednika 
- o zvezi sedanjega časa nekdanjih delov Avstroogrske 
(Slovenija - Hrvaška - Vojvodina) proti »Veliki Srbiji«, 
zvezo, ki jo najbolj zagrizeni pristaši te teze povezujejo še 
z albanskimi separatisti v Prištini. To tezo so zavrnili tudi 
v Bosni in Hercegovini in obrazložili, da ZK Srbije zadnje 
čase ostaja v manjšini, ko gre za zelo radikalne predloge 
(izredni kongres ZKJ, izredni kongresi vseh drugih druž-
benopolitičnih organizacij, predčasne volitve), Dušan 
Čkrebič pa je izrazit predstavnik take politike srbske 
zveze komunistov. Na Hrvaškem so javna glasila opozar-
jala, da se Dušan Čkrebič (diplomirani inženir elektroteh-
nike, ki gre vsako jutro peš na trg v občini Palilula, ima 
samo avtomobilček, ne pa kakšno reprezentančno vozilo) 
že 20 let poklicno ukvarja s politiko in d a j e očitno odgovo-
ren tudi za nekatere neuspehe SR Srbije in SAP Kosova. 
Začel je kot predsednik gospodarske zbornice Srbije, 
potem je bil predsednik RK SZDL (leta 1973), pa član 
predsedstva CK ZK Srbije, pa predsednik republiškega 
izvršnega sveta, pa predsednik skupščine Srbije, pa pred-
sednik predsedstva CK ZK Srbije, pa predsednik predsed-
stva SR Srbije, na 13. kongresu ZKJ leta 1986 pa je bil 
izvoljen v CK ZKJ in potem v njegovo predsedstvo. Tu bo, 
kot kaže - navzlic nezaupnici - še nekaj časa ostal. 

Priznanje za svoj nastop je Vasil Tupurkovski seveda 
dobil v domačem logu, saj je bilo v makedonskih glasilih 
možno brati pohvale za pogum tega člana predsedstva CK 
ZKJ iz ZK Makedonije, ki je razkril nečastno in nenačelno 
zvezo treh razvitih delov Jugoslavije proti četrtemu, ki se 
bori, da bi si naposled pridobil vse pravice republike, ki so 
mu zdaj omejene. Pri tem so zagovorniki nastopa Vasila 
Tupurkovskega spregledali, da je drugi predstavnik ZK 
Srbije v predsedstvu Radiša Gačič dobil pri tajnem glaso-
vanju skoraj še enkrat toliko glasov kot Dušan Čkrebič. 

Zdaj je torej na vrsti partijska osnova ZK Srbije, da se 
odloči o Dušanu Čkrebiču, ali jo bo še zastopal v predsed-
stvu. Prvi odzivi so že tukaj: »Glave damo, Dušana ne 
damo«, so se že pojavili transparenti na množičnih shodih. 
Pa tudi »Zdaj ste pokazali svoj pravi obraz«, kar velja za 
člane CK ZKJ, ker so izglasovali nezaupnico Dušanu 
Čkrebiču. Tudi ni naključje, da so na protestnem shodu 
v slovitem Kosovem polju - tam so razpustili odbor za 
prirejanje solidarnostnih mitingov s kosovskimi Srbi in 
Črnogorci po Jugoslaviji, zato pa so takoj ustanovili odbor 
za kolektivno in dokončno izselitev Srbov in Črnogorcev 
s Kosova - demonstranti izžvižgali Marka Orlandiča, člana 
predsedstva CK ZKJ, in Kaqusho Jashari, predsednico 
PK ZK Kosova, ki sta prišla razlagat stališča CK ZKJ. Po 
balkansko vljudno so jima demonstrativno obrnili hrbet 
in odšli z »uradnega« mitinga na »svoj« miting, kjer so jih 
pomirili šele tovariši iz vodstva ZK Srbije. 

Zatorej se tisti, ki menijo, d a j e 17. seja CK ZKJ pome-
nila zmago razuma, demokratične poti v boljši socializem, 
v tri reforme in da bo odslej mirnejše politično ozračje po 
državi, hudo motijo. Po starem se je začelo že minuli 
teden, s ^ shodniki v nekaterih delih Jugoslavije niso več 
pripravljeni izpustiti iz rok oblikovanja in vodenja poli-
tike. 

Zakaf je kruh tako drag? 
Medtem ko se v Vojvodini nadaljujejo odstopi (med 

drugim so ostali brez predsedstva pokrajine), so jesenska 
dela na poljih in skrbi zavrla mitingovanje. pa tudi sicer je 
bil cilj dosežen (pospraviti »stolčkaije« in pripeljati Vojvo-
dino pod pravo okrilje Srbije). Vojvodinski izvršni svet 
ocenjuje, da je letošnja suša povzročila škode za 1.200 
milijard dinarjev (novih, seve), kar je petina letošnjega 
družbenega proizvoda pokrajine. Razen tega mora Vojvo-
dina za družbene in skupne potrebe (vključno s pomočjo 
nerazvitim in prispevki za JLA) prispevati več kot tretjino 
nacionalnega dohodka. Tudi v Vojvodini del delavcev ne 
more več živeti od plače, kmetje pa imajo težave, ker 
morajo dolgo čakati na izplačilo, ko prodajo svoje pri-
delke. Pri tem nikomur ne pride na misel, da bi jim plačal 
obresti, pač pa visoke obresti kmetom zaračunavajo, če 
v roku ne plačajo davkov. Sicer pa so Vojvodinci postavili 
zanimivo vprašanje: Kako more biti kruh tako drag. če 
vsak človek ve, kako poceni smo kmetje dali svojo pše-
nico. Tako vojvodinski kmetje, enako pa se ob zadnji 
podražitvi (v ponedeljek) lahko sprašujemo tudi vsi drugi. 

Po aferi - napredovanje 
Za konec še zanimivost: po znanem škandalu v mostar-

skem podjetju Aluminij (prekoračenje pooblastil vodilnih 
delavcev, osebno okoriščanje, letalo za direktorja, razsipa-
nje družbenega denarja) je bil direktor Josip Musa obsojen 
na 6.5 leta zapora. Sedi v kazensko-popravnem domu 
v Foči, 11. novembra pa bo vrhovno sodišče BiH obravna-
valo njegovo pritožbo. Drugim članom poslovodnega 
odbora Aluminija, najožjim Musovim sodelavcem, pa je 
afera pomagala - na bolje. Postali so direktorji ali svetniki 
v drugih podjetjih. 

V vseh dokumentih je zapisano, da bodo poostrili odgo-
vornost na vseh ravneh in v vseh okoljih. Do Mostarja ta 
pošta očitno še ni dospela. 



Ali Celje potrebuje šolo 
in učitelje po meri otroli? 
V prvi razred je komaj zapihala sveža sapica 

Za boljšo in drugačno šolo, 
predvsem po meri otrok, si že 
dlje časa prizadevamo. Ven-
dar imam občutek, da rezulta-
ti niso sorazmerni vloženemu 
trudu; celo več, da obstoje 
v sistemu mnoge blokade, pa 
čeprav načelno vsi prisegamo 
na spoznanje, da bi moral si-
stem preseči samega sebe. To 
še posebno velja v našem 
kriznem času in podnebju, če 
naj bi s pomočjo novega in 
drugačnega znanja vsaj neka-
ko vendar splezali v 21. stolet-
je, v inventivno in informacij-
sko družbo. 

Svež, inventivnejši veter mo-
ra zapihati tudi v šolskem si-
stemu, dovolj zgodaj in spodaj 
- v prvem razredu. Pa je temu 
res tako? 

Prenovljen učni načrt, po-
novna uvedba uvajalnega ob-
dobja ter ugotovitve, da priha-
j^o v prvi razred otroci z raz-
ličnim predznanjem, še ne po-
menijo novega vetra. 

Učiteljice prvih razredov 
vedno znova ugotavljamo, da 
je delo čedalje težje. Zakaj? In-
dividualiziran pouk z vsemi 
imenitnimi vzgojnimi in učni-
mi smotri ob tridesetih in več 
učencih v razredu se odmika 
v utopijo. V Celju nam ni uspe-
lo, da bi imeli vsi prvi razredi 
pouk samo dopoldne. Učitelji-
ce smo še vedno brez učnih 
pripomočkov; imamo le tiste, 
ki so rezultat iznajdljivosti 
lastne pameti in spretnosti 
lastnih prstov. Za povrh pa je 
naše delo v prvem razredu celo 
po »branžnem sporazumu« in 
znotraj šole ter kolektiva pod-
cenjeno, slabo ali sploh nepra-
vilno ovrednoteno. Od nas se 
pričakujeta neizmerna preda-
nost in neskončni pedagoški 
optimizem, povsem odveč pa 
je že razmišljajte, da smo raz-
pete še na svoje lastne družin-
ske okvire in se gremo svojo 
šolo tudi doma z lastnimi otro-
ci, za povrh pa še krizno gospo-
dinjsko ekonomiko. Le kako 
dolgo bomo zmogle? 

Šola po meri otrolca 
Otroci leta 1988 imajo in zah-

tevajo svoje mere. To pa pome-
ni, da pričnemo graditi zminje 
na že pridobljenem večjem 
predšolskem znanju, da prila-
gajamo metode dela vse zah-
tevnejšim otrokom, da bogati-
mo učne načrte z življenjem in 
otrokovimi izkušnjami, da 
omogočimo otroku svobodno 
razvijanje sposobnosti na na-
čin, ki mu je najbližji. Vsake-
mu otroku pa dati možnosti in 
mu pomagati,, da si o sebi 
ustvari pozitivno podobo, ki jo 
nato kot velik kapital nosi s sa-
bo skozi življenje. To je izjem-
no svetal cilj, ki zahteva tudi 
izjemne vzgojne in učne napo-
re in inventivno iskanje. Nudi-
jo naše šole osnovne pogoje za 
takšno šolanje po meri otrok? 

Na Celjskem so se kljub tež-
kim razmeram pojavile prve 
eksperimentalne lastovke-uči-
teljice, ki z novim načinom de-
la za sedaj razveseljujejo le 
otroke in starše in komaj kdaj 
še kakšnega ravnatelja. Učne 
vsebine si otroci veliko bolje, 
prej in temeljiteje zapomnijo 
ob igri, raziskovanju in odkri-
vanju, sproščenem delovnem 
vzdušju, zgradijo si pozitiven 
odnos do šole in učenja, več in 
raje se učijo, predvsem pa je 
postala šola zanje tudi veselje. 
Sama pri svojem delu uporab-
ljam in usmerjam sile: 

- v jasni opredelitvi temelj-
nih znanj v učnem načrtu, 
z jasno izraženim jedrom, 

- v funkcionalno postavlje-
nih učnih in vzgojnih smotrih, 

- v individualiziranem pri-
stopu, tudi pri izdelovanju raz-
nih učnih listov, 

- v esejističnem načinu po-
dajanja znanja, 

- v dopustitvi, da išče otrok 
sebi lasten način pridobivanja 
znanja, 

- v spodbujanju, rasti in raz-
voju individualnega mnenja, 

- v zahtevi, da postane ino-
vativnost vzgojni cilj. 

- v vnašanju resničnosti 
v delo v razredu, 

- v vzpodbujanju izvirnosti 
(miselne), 

- v navajanju uporabe infor-
macij. 

Strokovno je ta »eksperi-
ment« že podprt s strani Zavo-
da za šolstvo, enota Celje. Prav 
taoje bil celjski inovacijski na-
čin dela v prvem razredu letos 
prvič predstavljen na posvetu 
ob 30-letnici OŠ in bil tudi edi-
ni konkreten dokaz o prenovi 
OŠ v Sloveniji. Kakšen para-
doks? Delamo pa kljub vsemu 
takorekoč v »ilegali«. Ali si 
vodstva šol, izobraževalna 
skupnost, ZOŠ v Celju še niso 
povsem na jasnem, ali ta eks-
periment resnično podpreti, 
legalizirati in vendarle izkori-
stiti priložnost še tistega kanč-
ka pedagoškega optimizma in 
idealizma ter inovacijske zag-
nanosti pedagoških prak-
tikov? 

Pod legalizacijo eksperimen-
ta si predstavljam vsaj to, da ga 
priznamo kot nujen in potre-

ben element prenove osnovne 
šole za prehod v 21. stoletje; da 
mu izmerimo in določimo stro-
kovne podlage ter rezultate 
ustrezno spremljamo; »da 
opredelimo eksperimentalni 
pouk, razrede in nosilce« eks-
perimenta šole po meri otrok; 
da mu zagotovimo osnovne de-
lovne in materialne pogoje. 

Umski potencial prihajajo-
čih generacij deželice na sonč-
ni strani Alp je menda edina 
prava primerjalna prednost, ki 
jo kaže povsem drugače ovred-
notiti in izkoristiti. 

Bomo v Celju znali usmeriti 
teh nekaj sapic v svež veter in 
dokazati, da smo sposobni po-
nuditi tudi kaj novega in izvir-
nega ? Ali pa bomo samo čakali 
na boljše čase in pustili, da se 
nekaj inovacijskih teženj izgu-
bi v sivem povprečju in vses-
plošnem jamranju, da so mate-
rialni okviri pretesni. Bojim se, 
da pri tem sploh ne gre za ma-
terialne, ampak pretesne mi-
selne okvire. 

MARINA UMNIK 

Povišanje 
stanarin 
v občini Laško 

Določanje stanarin in 
s tem vzdrževanje stano-
vanjskega fonda bi se mo-
ralo uravnati po ekonom-
skih kriterijih enotno za 
vso Slovenijo, so ob pred-
logu povečanja stanarin 
Samoupravne stanovanj-
ske skupnosti občine La-
ško menili na izvršnem 
svetu. 

Čeprav sta občinski sin-
dikalni svet in občinska 
konferenca ZSMS opore-
kali vsakršnemu povišanju 
stanarin do konca letošnje-
ga leta, je prevladal predlog 
odbora pri stanovanjski 
skupnosti, da bodo le s tret-
jim povišanjem stanarin še 
omogočali tekoče vzdrže-
vanje objektov in ohranitev 
stanovanjskega fonda. Ta-
ko bodo s prvim novem-
brom stanarine v občini 
Laško višje za 54 odstot-
kov. S te-̂ in dnem se bodo 
povečale tudi cene komu-
nalnih storitev; vodarina za 
40 odstotkov in odvoz sme-
ti za 50 odstotkov. 

VM 

Projekt P ne bo 
rešil gospodarstva 
Organizacije morajo same skrbeli za 
razvoj 

o Projektu P je bilo v zad-
njih letih v Celju veliko go-
vora in nekateri so pričako-
vali, da bo prinesel pre-
strukturirale gospodar-
stva v občini. Zadnje raz-
prave, med njimi tudi na 
celjskem izvršnem svetu pa 
so opozorile, da so takšna 
pričakovanja zgrešena. Pro-
jekt P naj bi predstavljal le 
spodbujanje razvojno-razi-
skovalnega dela, saj gre za 
modelne projekte in infra-
strukturne razvojne naloge. 
Skrb za razvoj pa naj bi bila 
prisotna v vsaki posamezni 
delovni organizaciji. 

V razpravi so ponovno po-
udarili številne blokade, ki 
zavirajo hitrejše razvojno-
raziskovalno delo, pa naj gre 
za kadre, sredstva ali za mi-
selnost vodilnih struktur, 
tehnologijo in organizacijo 
dela. Ocenili so, da se delov-

Svet potrošnikov o kruhu in mleku 
v časih, ko se tako proiz-

vajalci kot potrošniki sre-
čujejo z velikimi težavami, 
postajajo oboji nejevoljni. 
Se najbolj so pri tem priza-
deti tisti, ki naj bi skozi ce-
novno politiko reševali so-
cialno problematiko. Bolj, 
ko se standard znižuje večje 
je povpraševanje po mleku 
in kruhu. Nič čudnega ni, 
kot je dejal eden od raz-
pravljalcev na Svetu po-
trošnikov v laški občini, da 
se po 15. v mesecu proda 
največ kruha. To nekaj po-
meni, je še pridal. 

Da t. i. socialnega kruha iz 

moke TIP 850 peki ne pečejo 
dovolj in da mlekarne ne za-
gotavljajo zadostnih količin 
(ne samo konzumnega) mle-
ka, sta bila dva osrednja pro-
blema, okrog katerih se je 
vlekla nit razgovora Sveta 
potrošnikov pri OK SZDL 
Laško s predstavniki mle-
karne, pekarne in proda-
jalcev. 

Peki so povedali, da bi bila 
realna cena osnovnega kru-
ha brez upoštevanja akumu-
lacije 1750 dinarjev. Vse, kar 
je manj (kruh je doslej stal 
380 dinarjev za kilogram), je 
za pekarno čista izguba, saj 

Obisk koroških Slovencev 
Sodelovanje šentjurske občine s koroškimi Slo-

venci iz Šentprimoža je staro že več kot 10 let, okre-
pilo pa se je prav z gradnjo kulturnega doma v Šent-
primožu, pri čemer so pomagali tudi Šentjurčani. 

V začetku oktobra so Šentjurčani obiskali prijatelje 
na avstrijskem Koroškem, devetčlanska delegacija iz 
Šentprimoža pa jim je obisk vrnila včer^ . Gostje so se 
najprej udeležih pogovora pri predsedniku šentjurske 
občinske skupščine Vladu Gorjupu, kasneje pa so jih 
na ogled proizvodnje povabih iz delovnih organizacij 
Alpos, Elegant, Tolo in Lesna industrija Bohor, gosti-
telji pa so jih popeljali še na izlet na Rifnik. 

IS 

tudi kompenzacij, kot neka-
teri mislijo, zanj ne dobijo, 
zato je povsem logično, da 
trgu ne morejo zagotavljati 
predpisanih količin. Trenut-
no ga potrošnikom zagotav-
ljajo 24 odstotkov, kar je naj-
več v slovenskem prostoru. 
Zanje stane kilogram moke 
TIP 850 960 dinarjev. Ob 
sprejetem odloku na zvez-
nem nivoju pa jim nihče ne 
zagotavlja pokrivanja izgub, 
v katere bodo slej ko prej za-
šli, če se bo tako nadaljevalo. 
Svet potrošnikov je menil, 
da je odlok o peki 30 odstot-
kov osnovnega kruha treba 
spoštovati, hkrati pa je od 
prodajalcev zahteval, da mo-
rajo le-ti bolje bdeti nad na-
činom prodaje, da bo kruh 
prišel v roke večim potrošni-
kom, predvsem pa tistim, ki 
so zanj opravičeni. Vsak naj 
bi ga dobil le dva kilograma, 
povsem pa je potrebno odgo-
diti naročila za gostinske or-
ganizacije. 

Podobno kot pri kruhu se 
dogaja pri mleku. Pri Hme-
zadovi mlekarni v Arji vasi 
zaradi neurejenih cenovnih 
razmerij tonejo v vse večje 
izgube. Ta naj bi ob takšni 
politiki do konca leta prese-

gla 300 milijard dinarjev. Za-
to so primorani iskati rešitve 
znotraj delovne organizacije. 
Tako se na prodajnih pultih 
pojavlja le 35 odstotkov kon-
zumnegž mleka v PVC vreč-
kah, ostali del pa nadomeš-
čajo s prodajo alpskega mle-
ka, vendar je preskrba z njim 
v posameznih trgovinah zelo 
različna. Pri Svetu potrošni-
kov so soglašali z napori, ki 
jih vlaga mlekarna pri pre-
magovanju težav, zahtevali 
pa, da naj zagotavljajo enot-
no preskrbo z mlekom pov-
sod. Nihče od prisotnih pa ni 
glasno razmišljal o predlogu 
laškega izvršnega sveta, ki je 
razmišljal o iskanju rešitev 
v občini sami, ko je predla-
gal aktivirati že nekoč delu-
joče polnilnice mleka, na pri-
mer v Radečah. 

VLADO MAROT 

ne organizacije še vedno pr̂ . 
malo vključujejo v Projel^j 
P, če pa že, gre v glavnem zj 
raziskovalne programe, ijj 
niso nosilni. Sicer pa tudi n̂  
morejo pričakovati, da bod^ 
z vključitvijo v'projekt delež, 
ne kakšne večje finančne po. 
moči. Letos ima raziskoval, 
na skupnost za Projekt P 
300 milijonov dinarjev, zato 
delovne organizacije večkrat 
same iščejo pomoč različni^ 
skladov. 

Na drugo plat problema pa 
je v razpravi opozoril direl(. 
tor Žične Tone Jelenko, 
Ugotovil je, da so se v Žični 
nekoliko drugače lotili svo. 
jega razvoja, kot to predvide. 
va Projekt P, in da so zato 
morali sredstva iskati izven 
občine. Kljub temu so edini, 
ki so vpeljali novo proizvod-
njo krogličih ležajev, pa če-
prav so po analizah iz Pro-
jekta P organizacija z naj-
slabšo kadrovsko strukturo. 
Menil je, da so neupravičena 
pričakovanja nekaterih 
v zvezi s projektom P, o če-
mer priča podatek, da bi Žič-
na za drugo fazo proizvodnje 
ležajev potrebovala 17 mili-
jard dinarjev. Sami bodo lah-
ko za razvoj namenii le 700 
milijonov dinarjev, zato je 
nesmiselno očitati organiza-
cijam, da ne vlagajo dovolj 
v svoj razvoj. 

Ob terh so govorili tudi' 
o ustanavljanju malih pro-i 
dukcijskih enot, ki so nasta-i 
le deloma tudi v okviru pro-
jekta P. Vendar samozado-
voljstvo pri tem ni upraviče-
no, saj je bilo Celje na tem 
področju med začetniki, se-i 
daj pa so ga drugod že prehi-i 
teli. 

TC 

Poiščite, izberite, kupi-
te. Kje? V malih oglasih 

Novega tednika 

V Zaiožah gradijo vodovod 

Vrtec kmalu pod streho 
v krajevni skupnosti Žalec uspešno uresničujejo prograifl 

kreuevnega samoprispevka. Tako so doslej že zgradili mrli-
ško vežo in uredili pokopališče, precej denarja pa so name-
nili tudi za obnovo ulic in izgradnjo kanalizacije. Sedaj je 
v gradnji novi otroški vrtec. Zaradi pomanjkanja finančniki 

V KS Polzela so si zadah nalogo, da v tem in prihodnjem letu dobijo vsi zaselki zdravo sredstev in manjših potreb v otroškem varstvu so se odločil' 
pitno vodo. Program vodovodnega omrežja v tej krajevni skupnosti in vlaganja so krajani za gradnjo le šestih igralnic, čeprav so jih načrtovali deset 
podprli tudi letos, ko so izglasovali podaljšani krajevni samoprispevek. Tako v teh dneh Gre za montažni sistem objekta. Gradbena dela opravlja 
potekajo številne delovne akcije v zaselku Založe, kjer naj bi v kratkem že pritekla zdrava Ingrad Žalec, montažo objekta pa Marles Maribor. Sedaj se 
pitna voda. Kot sta povedala predsednik režijskega odbora za gradnjo vodovoda Založe režijski odbor trudi pri zbiranju sredstev v organizacija^ 
Ignac Ožir in predsednik vaškega odbora Maks Vasle, gredo dela pri napeljavi primarnega združenega dela, kajti brez njihovega deleža ne bi mogi' 
v o d a h k o n c u . Izkopati so morali približno 3,5 km jarkov, položiti cevi in jarke zasuti. Vse to graditi. Po besedah predsednika sveta KS Žalec Janeza 
so opravili udarniško in tako napeljavo vodovoda znatno pocenili. Dela je bilo veliko, to pa Krofliča bodo malčke sprejeli v vrtec spomladi prihodrije 
zaradi tega, ker je del tega zaselka precej v hribih. Pitno vodo bo dobilo 60 uporabnikov, od leto. Trenutno je v Žalcu kar 79 otrok, ki nimajo zagotovlje* 
tega pa osem iz KS Andraž. . nega otroškega varstva. Na shki: Delavci Marlesa bod" 

TONE TAVČAR V tem tednu spravili objekt pod streho. T. TAVČA^ 



Šentjur potrebuje drugače misleče ljudi 
prenove gospodarstva ne bo brez načrtne kadrovske politike 

ob analizi uresničevanja družbene-
ga plana občine Šentjur za srednje-
ročno obdobje 1986-1990 in letošnje 
resolucije v prvem polletju so člani 
Izvršnega sveta ugotavljali, da v ob-
lini ne bo prišlo do prenove gospo-
darstva brez temeljite in načrtne ka-
drovske politike. Pri tem ne smejo 
ostajati več na deklarativni podpori 
liadrovanju, ampak narediti vse, da 
pride v občino čimveč drugače misle-
iih ljudi. 

V razpravi je bilo slišati vse od že 
ničkolikokrat izrečenih pripomb, da 
jia načrtno kadrovanje mislijo le 
y Skupnosti za zaposlovanje, v delov-
nih organizacijah pa ne predvidijo niti 
l^ratkoročnih kadrovskih potreb, ome-
njali so neprilagojeno št ipendijsko po-
litiko in to, da v šent jurski občini ni 
delovne organizacije, ki bi imela izde-

lano dolgoročno stretegijo razvoja. 
Edino, kar v delovnih organizacijah še 
postorijo, so, glede na obstoječo zako-
nodajo, zahtevani temeljni srednjeroč-
ni plani, za dolgoročne usmeri tve pa 
j im zmanjka volje in najbrž tudi zna-
nja. Prav zaradi tega je tudi upraviče-
na zahteva oziroma želja enega izmed 
članov izvršnega sveta po drugače mi-
slečih l judeh, ki ne bodo ostajali pri 
danes, ampak se bodo odpravljaU še 
naprej od jutri . 

Paradnega konja oziroma delovne 
organizacije, ki bi bila nosilec razvoja 
šent jurskega gospodarstva, v občini 
nimajo. Prav tako ne morejo biti zado-
voljni le s pr imer janjem rezultatov go-
spodarjenja s skupinami in podskupi-
nami dejavnosti v republiki, ampak je 
treba pomisliti na sestavo občinskega 
gospodarstva, ki je vse prej kot ugod-

na. Poleg tega pa je večina delovnih 
organizacij obremenjenih še z zastare-
lo tehnologijo, strojno opremo, ki je 
primerna le še za odpis. 

Člani izvršnega sveta so ob tem me-
nih, da je potrebno dobro izkoristiti 
dveletno obdobje za koriščenje denar-
ja iz fonda za nerazvite in si z naložba-
mi zagotoviti t rdnejšo prihodnost . Ve-
čanje fizičnega obsega proizvodnje in 
povečan izvoz, kar je šent jursko go-
spodarstvo že zabeležilo, še nista do-
volj za zadovoljstvo. Prav zaradi tega 
člani izvršnega sveta tudi ne podpirajo 
rebalansa srednjeročnega družbenega 
plana občine Šentjur , saj menijo, da 
morajo ostati postavke, zapisane v raz-
vojnem dokumentu , še naprej pogum-
no in ambiciozno zastavljene. 

I. STAMEJČIČ 

Teden 
mladinskega 
filma 

v okviru Tedna doma-
čega filma bodo na Polze-
li tudi letos pripravili že 
13. teden mladinskega fil-
ma. Več o tem je predsed-
nik odbora za pripravo 
tedna mladinskega filma 
Stanko Novak povedal: 
»Od 8. do 15. novembra 
bomo na Polzeli pripravi-
li tradicionalni, že 13. po 
vrsti. Teden mladinskega 
filma. Obiskovalcem, 
predvsem mladim bomo 
pokazali osem mladin-
skih filmov in to Poletje 
v školjki prvi in drugi del. 
Čisto pravi gusar. Nekoč 
je bil snežak. Maja in Ve-
solj ček, Pastirica, Kavke 
in Slovenske risanke. Vse 
predstave bodo ob 15.30. 
uri v dvorani Svobode na 
Polzeli, za obiskovalce pa 
bomo tako kot lani tudi 
letos pripravili a b o n m ^ -
ske karte.« 

Prireditev na Polzeli 
sta omogočila organiza-
cijski odbor Tedna doma-
čega filma v Celju, Kul-
turna skupnost Žalec in 
Tovarna nogavic. Polzela. 

T.TAVČAR 

Slovenska povelja v gasilstvu 
v mesecu požarne varno-

sti v oktobru smo precej po-
ročali o dejavnosti prosto-
voljnih in industrijskih ga-
silskih društev ter Zavoda 
za požarno varnost. Ob izte-
ku meseca je tako prav, da 
malce posežemo tudi v zgo-
dovino, saj letos mineva na-
tanko sto let slovenskega 
poveljevanja v gasilstvu 
v Žalcu in 90 let Zveze po-
žarnih bramb za spodnjo 
Štajersko s sedežem v Žalcu. 

Tako smo pred nedavnim 
v gasilskih arhivih odkrih 
drobno knjižico s slovenski-
mi povelji, pisano v lepem 
slovenskem jeziku. Že po pr-
vih primerjavah so ugotovili, 
da je to rokopis znanega žal-
skega rodoljuba in načelnika 
takratne požarne b rambe 
v Žalcu, pisca prvega sloven-
skega vežbovnika »Zveze 
požarnih b ramb na Sp. Šta-
jerskem,« Josipa Širce. Ta je 
sestavil rokopis in ga upo-
rabljal pri s lovenskem pove-
ljevanju v »požarni brambi« 
in sicer 18. junija 1888, ko je 
začel svoje gasilsko moštvo 
vaditi v slovenskem jeziku. 

Po razpoložljivih virih je 
zaradi tegia naletel na silen 
odpor, kajti v tistih časih je 

bil vojaški »habt acht« edino 
priznano povelje, vse drugo 
je bilo prava španska vas. 
Četa je zmajevala z glavami 
in nejevoljno zrla v načelni-
ka, ko je zaslišala prvo pove-
lje v slovenskem jeziku »po-
zor«. To pa Friderika Širce ni 
uplašilo in z odločnim gla-
som je povdarjal, da se bo 
odslej poveljevalo v sloven-
skem jeziku, kdor pa tega ne 
bo spoštoval, lahko izstopi. 
Jos ip Širca je kasneje pristo-
pil k organizaciji »Slovenske 
gasilske zveze«, katere obrisi 
so postali jasni leta 1897, 
medtem ko je 30. oktobra 
1898 (v ponedel jek 90 let) bil 
v Žalcu ustanovni občni 
zbor zveze, ki se je imenova-
la »Zaveza slovenskih požar-
nih b ramb za Sp. Štajersko«. 
Jos ip Širca je postal prvi na-
čelnik in to je ostal do leta 
1911, ko ga je zamenjal dr. 
Rihard Bergman, ki je vodil 
to zvezo vse do združitve 
v »Jugoslovansko gasilsko 
zvezo« v LJubl jani 1. junija 
1919 (prihodnje leto 70 let). 

Sprejeli so tudi sklep, da 
bodo izdali slovenski vežbe-
nik za gasilce.. Nalogo je 
prevzel Josip Širca, ki je 
v sodelovanju z bratom Fri-
derikom, znanim Ristom Sa-

vinom in ostalimi sestavil 
»Vežbenik zaveze sloven-
skih požarnih b ramb na Sp. 
Štajerskem«, ki je izšel julija 
1899, ponatis pa leta 1908. Ri-
sto Savin, sicer aktiven voja-
ški častnik, je svojemu bratu 
veliko pomagal pri prevaja-
nju slovenskih povelj, saj je 
bil strokovnjak, zato je kvali-
teta in jezik tega slovenske-
ga vežbenika na visokem ni-
voju tako glede povelj kot 
tudi strokovnosti. 

V slovenščini pa ni pove-
ljeval samo Širca, ampak tu-
di žalski župan Janez Hau-
senbichler, ki je bil ustanovi-
telj požarne brambe v Žalcu 
leta 1880, 28. februar ja 1888 
(sto let) pa je poleg povelje-
vanja v slovenščini v gasil-
stvu uvedel še slovenščino 
v uradovanje na občini. 

T. VRABL 

Srečanje 
starejših 
krajanov 

Kar neksg let je preteklo od 
zadnjega srečanja starejših 
krajanov v Zidanem mostu. 
Zato so bili vsi izjemno prese-
nečeni nad vabilom Kr^evne 
organizacije Rdečega križa, ki 
je medse povabila vse krajane 
starejše od 75 let. Tako se je 
v soboto zbralo 32 kr^anov, 
medtem ko jih preostalih štiri-
n^s t zaradi bolezni in drugih 
razlogov ni utegnilo priti. 
V prijetnem družabnem sreča-
nju, ki se je raztegnilo v pozno 
popoldne je Marta Jurkošek, 
predsednica Kr^evne organi-
zacije RK Zidani most izročila 
šopek najstarejši prisotni, 88-
letni Mariji Šmerc iz Obrežja 
pri Zidanem mostu, zahvalila 
pa seje tudi vsem, ki so prispe-
vali sredstva za srečanje. Kot 
so dejali udeleženci, se bodo 
prijetnega srečanja še dolgo 
spomiroah. 

VLADO MAROT 

V SPOMIN 

nem in znanstvenem po-
lju. Razviti mora kulturne 
ustanove, ki naj bodo iz-
raz življenjskega utripa 
vsega tako raznovrstnega 
okolja.« Nekaj pozneje. 
Ob otvoritvi nove gledali-
ške hiše (1953) piše o po-
trebi po »reorganizaciji in 
demokratizaciji vsega na-
šega javnega življenja in 
hrati s tem pospešenega 
razmaha na področju kul-
ture in prosvete, ker je 

prof. Anton Aškerc 
Zaprle so se duri za živ-

ljenjem profesorja AN-
TONA AŠKERCA 
(1910-1988). Naš kulturni 
in politični krog je izgubil 
živ zgled poštenosti, 
skromnosti in odkritosrč-
nosti, a tudi kritičnosti. 

Bilo je že povedano: 
profesor Aškerc je ves 
svoj čas stal v prvih vr-
stah, kjer je bilo služiti 
prosveti in kulturi; bodisi 
v svojstvu prvega pred-
sednika sveta za prosveto 
in kulturo mestnega ljud-
skega odbora in profesor-
ja, bodisi kasneje v svoj-
stvu ravnatelja učiteljišča 
(1952/53-1965/66), nato 
upravnika Mestne ljud-
ske knjižnice do odhoda 
v pokoj (1974) in hkrati na 
čelu Kulturne skupnosti 
celjske občine, če odšte-
jemo še vrsto drugih od-
govornih funkcij in zadol-
žitev. 

Ob rojstvu Celjskega 
zbornika (1951) je zapisal: 
^Če hoče Celje ostati zve-
sto svojim velikim tradi-
cijam, ne sme zanemariti 
svojih dolžnosti, ki jih 
dolguje svoji okolici in 
širši domovini na kultur-

naše mesto dolžno, da 
svoji okolici, kakor tudi 
vsej naši domovini tudi 
na kulturnem polju spre-
govori svojo besedo in da 
nas mora ta misel sprem-
ljati tudi v bodoče«, je za-
pisal, »sicer bi bile naše 
žrtve zaman...« Bil je pr-
vi pri oblikovanju tako 
začrtane podobe mesta 
ob Savinji, steber, ki gaje 
prezgod^ omajala bole-
zen, nazadnje pa strla ne-
izbežna smrt... Široki 
svet znanja in pogledov 
v zadnje globine in v zad-
nje višine smisla poštene-
ga dela v družbi za druž-
bo, so zaznamovali njego-
vo življenje. 

Lik profesorja Antona 
Aškerca, zgled poštenega 
in iskrenega človeka, kije 
imel razumevanje do so-
ljudi, ki kot knjige, ljudi 
je brati znal, ki svoje bole-
čine ni razkrival, in ves 
njegov dejavni prispevek 
h kulturni podobi našega 
mesta in občine, nas zave-
zuje, da ga s spoštova-
njem v srcu ohranimo 
v trajnem in hvaležnem 
spominu. 
GUSTAV GROBELNIK 

FolkloristI razstavljalo 

večjo požarnovarnostno kulturo 
Oktober, mesec požarne varnosti , je v občini Velenje vsako leto priložnost, da gasilci 

"^^^nijo svojo pr ipravl jenost in opravijo načrtovana usposabl janja . 
Letos bodo v s k u p n o akcijo pritegnili vseh 14 občinskih gasilskih društev s 1990 člani in 

^^enili svojo pripravl jenost na naravne nesreče. Za šolsko mladino je sis za varstvo pred 
™žari izpeljal več srečanj z gasilci, ob tem pa so mlade poučili, kako ravnati z gasilnimi 
^^nimi tehničnimi sredstvi ob požaru. P o k r ^ e v n i h skupnost ih so izvedli nekaj predavar^j 
J j im prikazali film o požaru na kmetiji , posebno pozornost pa so namenil i požarnovarnost-
^ ^ u usposab l jan ju po velenjskih organizacijah združenega dela. 

^a sliki: Pred gasilskim domom v Titovem Velenju so med drugimi pripravili tudi tečaj 
Sašenju začetnih požarov za člane Društva slušno prizadetih oseb iz Titovega Velenja. 

MILENA TRAVNER, Foto: L. O J S T E R S E K 

Ob 50-letnici cel jske folklorne skupine Z P D France Pre-
šern so pripravili razstavo v Muzeju revolucije, na kateri 
pr ikazuje jo dosežke iz teh let. Med nj imi tudi priznanja, ki 
so j ih osvojili s t rd im delom - Prešernovo priznanje iz leta 
1984. Srebrni znak ZSMS iz leta 1985 in Festivalno krono iz Predstava leoote ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^^ ^^ ohran jan je tradicije, izbrano pet je in čudovite 
noše. 

Prejšnji teden seje na Delav-
ski univerzi v Žalcu z avdicijo, 
ki pa sploh ni opravičila os-
novnega namena (zaradi pre-
m^hnega števila prisotnih), 
začel seminar manekenstva. 
Prijavljenih je bilo lepo število 
nadebudnežev, ki jim je mati 
narava poklonila nadpovpreč-
ni vizualni izgled, toda sam od-
ziv je bil sila skromen. Zaradi 
tega so bili vsi, ki so imeli manj 
treme, nepreklicno sprejeti 
v tečaj, ki se je začel te dni in 
obsega osnovne prvine mane-
kenskega poklica. 

Seminar manekenstva pred-
stavlja enega prvih tovrstnih 
poizkusov na širšem celjskem 
območju, vodili pa ga bodo 
manekenski delavci iz Ljub-
ljane. 

BOJAN KRAJNC 

Nagrada Stanetu Petroviču 
V Novem Mestu j e bila mednarodna likovna kolonija 

Laboda , na kateri je sodelovalo 73 l ikovnikov iz Hrvatske, 
Italije in Slovenije. Ustvarih so več kot 150 likovnih del, 
na jbol j ša pa so razstavili v prostorih Laboda v Novem 
mes tu . Med izbranimi avtorji je bil tudi Stane Petrovič-
Čonči, ki j e prejel odkupno nagrado. V ožji izbor je prišlo 
tud i delo Srečka Škoberne ta iz Celja. 

Š .Ž . 

Likovniki v Glinu 
v jedilnici Gorenja Glin v Nazarju se s štirideset deli 

preds tavl ja jo člani Društva šaleških hkovnikov in likovni 
amater j i iz Mozirja. Gre za prvo skupno razstavo ustvarjal-
cev iz obeh občin, ki na j bi se s pomočjo Glina nadaljevala 
s še več skupn imi hkovnimi kolonijami. 

L. O J S T E R Š E K 



LDLJ 

Parada novih filmov 
Teden domačega filma ponuja na ogled 16 novih filmov 

Teden domačega f i lma bo 
letos od 8. do 15. novembra 
in bo vnovič pravi praznik 
domače fi lmske ustvarjal-
nosti. V vseh štirih celjskih 
Kinih bo letošnji TDF pred-
stavil vse slovenske f i lmske 
novitete, za nameček pa bo 
ponudil občinstvu še spore-
de kratkih in mladinskih 
filmov. Najpomembnejši 
del TDF pa se bo odvil za 
kulisami platen, v izredno 
bogatem in vsebinsko na-
ravnanem spremnem spore-
du, kjer bo ob števi lnih po-
govorih, delovnih srečanjih 
in posvetovanjih ponudil 
tudi f i lmsko delavnico, kul-
turna srečanja in razstave. 

V filmskem sporedu T D F 
bo nedvomno največ zani-
manja za premierni pro-
gram, ki bo v k inu Union 
predstavil enajst novih do-
mačih filmov. Med nj imi bo 
šest slovenskih. Pe t j ih je 
proizvedla in j ih bo predsta-
vila Viba. To so filmi P. S. 
(Post scriptum), Odpadnik , 
Maja in vesoljček. Čisto pra-
vi gusar in Polet je v školjki 
II. Edina prava premiera bo 
predstava filma Remington, 
ki je nastal v proizvodnji 
ŠKUC foruma, E-Motion fil-
ma in Avale iz Beograda. 

Od neslovenskih filmov 
bomo v premiernem spore-
du videli pet del: od srbskih 
bo TDF predstavil filme Po-
zabljeni, Kavka in Za zdaj 
t rez dobrega naslova, preo-
stala filma sta hrvaška - Živ-
l jenje s stricem in Glemba-
ievi. 

P o m e m b e n bo spored 
kra tkih filmov, v ka terem bo 

TDF predstavil vse nove slo-
venske kra tke filme, amater-
ske filme in filme Akademije 
za gledahšče, radio, film in 
televizijo. Spored bo dopol-
nil film Novomeška pomlad, 
ki je nastal v neodvisni pro-
dukcij i in pa dva večera 
z najboljš imi športnimi filmi 
z letošnjega festivala 
v Kranju. 

Podobo filmskih sporedov 
T D F dopolnjuje ta programa 
Novih jugoslovanskih fil-
mov v kinih Metropol in 

O vseh sporedih 16. TDF bo-
mo podrobneje pisali v pri-
hodnji številki Novega tedni-
ka, ko bo znova izšel Tedni-
kov obzornik, to pot v celoti 
posvečen Tednu domačega 
filma. V njem boste našli po-
drobnejšo predstavitev spo-
redov TDF, pa razmišljanja 
o zagatah slovenske filmske 
proizvodnje, o razstavah in 
o bogastvu in perspektivah 
razvoja spremnega sporeda 
Tedna domačega filma. 

Dom in v katerih bomo ob že 
naštet ih videli še filme Pri-
mer Harms, Skrivnost samo-
stanskega žganja. Pot na jug. 
Hiša ob progi in Brata brez 
matere. 

Slednjič zaokrožuje podo-
bo filmskih sporedov 16. 
T D F že tradicionalni spored 
mladinskih filmov, v kate-
rem bodo ob novih mladin-
skih filmih iz premiernega 
programa na platnu še slo-
venske risanke, Pastirci, 1. 
del Polet ja v školjki in film 
Nekoč je bil snežak. 

Tudi letos bodo predstave 
TDF segle v mnoge kraje iz-
ven Celja. Premierne večere 
bodo doživeli v Vitanju, 
Šent jur ju , Nazarjah, Šmart-

Generalni pokrovitelj 16. 
TDF je Gorenje iz Titovega 
Velenja, pokrovitelj filmskih 
sporedov je Kovinotehna Ce-
lje, pokrovitelj spremnega 
sporeda pa Konus iz Sloven-
skih Konjic. 

nem ob Paki, Rogaški Slati-
ni, Dobrni, Žalcu in Titovem 
Velenju. Posebne prireditve 
pa bodo še v Vojniku in na 
Ljubečni . 

Seveda to še zdaleč ni vse 
o sporedih TDF. Zvrstila se 
bo namreč še vrsta pogovo-
rov, kul turn ih srečanj (o ka-
terih smo obširneje pisali 
pred t ednom dni) in vrsta 
drugih prireditev. Med njimi 
velja posebej opozoriti na 

Posamezne dele sporedov 
16. TDF je omogočilo še 25 de-
lovnih organizacij in skupno-
sti s celjskega območja. 

koncer t Arsena Dediča, ki 
bo 5. novembra pravi uvod 
v TDF, pa na izjemno zani-
mive razstave, na katerih bo-
mo videli v Likovnem salo-
nu razstavo ilustracij Milana 
Eriča in Zvonka Čoha za nju-
no celovečerno r isanko Soci-
alizacija bika, pa v domu 
JLA razstavo risb osnovno-
šolcev na film Maja in vesolj-
ček in srednješolcev na film 
Odpadnik ter v Izbi razstavo 
V kraljestvu filma, ki bo 
hkrat i promocija istoimen-
ske monografi je . 

BRANKO STAMEJČIČ 

Klavirski recital 
Lidije IVIaletič 

Pet kulturnih 
doživetij 

Pionirski dom Cvetke 
Jerinove v Celju je letos 
pripravil prijetno novost 
za najmlajše. Poimenovali 
so jo Pet kulturnih dožive-
tij, kar pomeni pet pred-
stav v okviru kulturnega 
abonmaja za predšolske 
otroke ter učence prvih in 
drugih razredov. 

Ugotovili so, da je v Celju 
doslej primanjkovalo to-
vrstne ponudbe za najmlaj-
še, zato so skušali zapolniti 
to vrzel s ponudbo iz Pi-
onirskega doma in s po-
močjo gostujočih skupin. 
Vsak prvi petek v mesecu 
se bodo tako zvrstile lut-
kovne in plesno-gledališke 
predstave, prva pa bo na 
sporedu že 4. novembra. 
Gostovali bodo člani Lut-
kovnega gledališča iz Ljub-
ljane s predstavo Pravlji-
čaijeve pravljice. V nasled-
njih mesecih imajo v pro-
gramu predstavo Plesnega 
gledališča Pionirskega do-
ma Kolaž uspelih plesnih 
odlomkov, lutkovno igrico 
Soviča Oka v izvedbi vzgo-
jiteljic iz Titovega Velenja, 
SUke iz lutkovne delavnice 
lutkarjev iz Pionirskega 
doma in plesno gledališko 
predstavo Moj dežnik je 
lahko balon v izvedbi ple-
salcev Pionirskega doma. 
Med predstavami bodo po-
skrbeli tudi za starše, ki bo-
do lahko počakali v sosed-
njem družabnem prostoru, 
prebirali revije, gledali tele-
vizijo in video posnetke in-
teresnih dejavnosti otrok 
v Pionirskem domu. 

Abonmaje za Pet kultur-
nih doživetij vpisujejo vsak 
dan od 14. do 16. ure, cena 
pa je 15 tisoč dinarjev. 

TC 

Barve in čustva 
Udeleženci prvih celjskih 

mednarodnih slikarskih ted-
nov na Cresu, Kate Bright, 
John Coleman, Matjaž Gru-
den, Ivo Prančič, Peter Alois 
Kumpf in Jana Vizjak, so v pe-
tek zvečer s svojo prisotnost-
jo, zlasti pa z likovnimi deli, 
nastalimi na mednarodni li-
kovni koloniji, navdušili šte-
vilne obiskovalce. Bil je to iz-
jemen kulturni dogodek, ki je 
prostore Likovnega salona do 
vrha napolnil s čustvi. 

Za to gre velika zasluga po-
kroviteljema, Aeru in zlasti 
Kovinotehni, ki sta skupaj 
z Likovnim salonom omogoči-
la avtorjem, da so od 19. sep-
tembra do 20. oktobra ustvar-
jali na Cresu, da bi lahko z od-
prtjem razstave z naslovom 
»Ustvapalci izven Celja za Ce-
lje«, prispevali k dvigu kultur-
ne ponudbe v mestu ob Savi-
nji. Svoj delež h kulturnemu 
dogodku je pridala še mlada 
pevka Damjana Penič, slikarje 
pa je o kulturi in gospodarstvu 
v Celju v kratkem pomenku 
seznanil na posebnem spreje-
mu predsednik skupščine ob-
čine Celje Tone Zimšek. 

Celjski mednarodni slikar-
ski tedni so po svojih organiza-
cijskih in vsebinskih ambici-

jah prva tovrstna prireditev 
v našem prostoru. Podobj 
ustvarjalne aktivnosti nied 
združenim delom in umetnost, 
jo bo postavljena na ogled v Lj. 
kovnem salonu do 4. novem, 
bra, potem pa se bo razstava 
ki je prodajnega značaja, z dru! 
gimi deli istih ustvarjalcev 
v novembru selila še v Raz! 
stavni salon Zdravilišča Roga. 
ška Slatina in decembra v Gj. 
lerijo Ars v Ljubljani. 

Podoba mediteranskega sve, 
ta, v kateri so umetniki odi<rili 
neslutene razsežnosti čustve. 
nega izražanja, je močno prj. 
šotna na delih vseh mladih Ij. 
kovnikov, ki so bili k sodelova. 
nju povabljeni na predlog li. 
kovnih kritikov Avstrije, Veli. 
ke Britanije in Jugoslavije. 

Likovni dogodek je bil ko. 
rak in zgled, kako doseči har. 
monično sodelovanje združe. 
nega dela z umetnostjo. To pj 
so začutili tudi slikarji, ki bode 
kje drugje v svetu prav gotove 
znali povedati kaj o Celju, nje 
govi kulturi, o mestu, kjer de 
lajo odlične barve s katerimi s« 
slikali, o mali, a dobri galeriji 
o mestu, ki zna trgovati p 
vsem svetu, je dejal Franci Pu 
sar iz Kovinotehne. 

MATEJA PODJEI 

Štorski gledališčniki v Paračinu 
Pretekli teden so bili člani 

Amaterskega gledališča »Žeie-
zar« Celje-Store na gostovanju 
pri pobratenem Gradskem ama-
terskem pozorištu Paračin v Sr-
biji. 

Oba amaterska gledališča ne-
pretrgano delujeta že vrsto let, 
srečanje pretekli teden pa je bilo 
že osemnajsto po vrsti. Skupini 
sta navezali tesne, prijateljske in 

Slovenska folklora v Ulmu 
» ^ • • H M H B S i m 

Lidija Maletič je diplomira-
la leta 1987 v Beogradu pri 
prof. Olgi Jovanovič. Zdaj 
prav tam študira na tretji 
stopnji. Že drugo leto živi 
v Celju, kjer je na glasbeni 
šoli profesorica klavirja. 

Kadarkoli doživimo da na-
stopi na koncertnem odru člo-
vek, ki živi in dela v Celju, nas 
to toliko bolj razveseli, saj 
s tem oplemeniti življenje na-
šega mesta. 

Letos nas je vodstvo naše 
glasbene šole prijetno presene-
tilo s tem, da j e načrtovalo tudi 
koncertiranje pedagogov, ne le 
nastope učencev. Prvi koncert 
pedagogov v letošnji sezoni je 
bil konec septembra v Rogaški 
Slatini z nastopajočimi Gorda-
no Androič, Majdo Fischer, 
Metko Lebar, Lidijo Maletič, 
Marijo Poznič, Mojco Zakošek 
in Brino Župančič-Rogelj. 
V torek 18. 10. letos pa je imela 
Lidija Maletič ob 18. uri v kon-, 
certni dvorani celjske glasbe-
ne šole še svoj samostojni re-
cital. 

Na programu sp bila sama 
Chopinova dela: Štirje scherzi 
in Sonata v b-molu op. 35 po-
pularno imenovana Sonata 
z žalno koračnico. Program to-
rej, ki mu res ne manjka teh-
ničnih težav ter interpretacij-
skih naporov, saj je poln ču-
stvenih kulminacij in je že 
kondicijsko trd oreh za piani-
sta. Pianistka Lidija Maletič pa 
mu je bila vsekakor kos: poka-
zala je temeljito tehnično pri-
pravljenost, zanesljivo je iz-
vedla še tako zahtevna mesta. 
Eksaktna sproščena igra ako-
rodv glasnih viharnih mest ter 
oblikovanje tona in fraz v lirič-
nih temah govorita o njenem 
odličnem klavirskem šolanju. 
Večplastnost zvočnega tkiva je 
bila lepo zdiferencirana, vsaka 
misel se je z ozirom na svojo 
pomembnost v svoji dinamiki 
jasno slišala. Pianistka je po-
kazala veliko znanja, dobro 
koncentracijo in znatno mero 
muzikalnosti. 

Recital je bil dobro obiskan, 
čeprav mu je sledil v Narod-
nem domu še isti večer drug 
koncert in čeprav za recital ni 
bilo posebne propagande, ra-
zen tiste s povabili učencem in 
njihovim staršem. 

BRINA ZUPANČIČ-
ROGELJ 

V soboto, 22. oktobra 1988 je 
Slovensko kulturno in športno 
društvo »Slovenija« iz Ulma 
pripravilo 2. srečanje sloven-
skih folklornih skupin, ki de-
lujejo v slovenskih društvih 
v ZR Nemčiji. Tokrat so na sre-
čanje povabili člane Celjske 
folklorne skupine ŽPD »Fran-
ce Prešeren« in ansambel Viki-
ja Ašiča, ki je po programu po-
skrbel za ples. 

Kulturni program, ki se je 
pričel že ob 15. uri, so otvoriU 
Celjani, ki so Slovencem naj-
prej zapeli pesem »Sem fantič 
zelenega Štajerja« in jim poka-
zali, kako si Štajerci pod^a jo 
klobuke. Nato so program, ki 
so ga prireditelji poimenovali 
»Slovenija v pesmi in plesu«, 
nadaljevale skupine: »Drava« 
iz Augsburga, »Kajuh« iz 
Uhingena, »Simon Jenko« iz 

Ob koncertu Tria Lorenz 
in sopranistke Olge Gracelj 

Celjskemu glasbenemu ob-
činstvu bo še dolgo ostal 
v spominu letošnji prvi abon-
majski koncert, ko je bil v Na-
rodnem domu v torek, 18. ok-
tobra ob 19.30, uri koncert 
Tria Lorenz in sopranistke 
Olge Gracelj. Glasbeniki so 
izvedli Tri nemške arije G. F. 
H^dla , Trio »Dumky« Anto-
nina Dvofaka ter Sedem ro-
manc za visoki glas in klavir-
ski trio Sergeja V. Rachmani-
nova. 

V stilsko izvrstni izvedbi 
Handlovih arij (posebno v tret-
ji ariji) smo občudovali violini-
sta Tomaža Lorenza in čelista 
Matijo Lorenza, muzikalno fra-
ziranje in dobro dikcijo sakral-
nega nemškega besedila so-
pranistke; v slovanski glasbi 
Dvofaka in Rahmaninova pa 
nas je prevzel pianist Primož 
Lorenz z dovršenim obvlada-
njem klavirskega stavka tako 
v tehnično briljantnih delih 
kot z muzikalnim občutenjem. 

O Triu »Dumky« bi bilo 
vredno napisati nekaj več, saj 
je bila to za Trio Lorenz in za 
ljubitelje klavirskega tria kot 
zasedbe osrednja točka večera. 

Naslov »Dumky« izhaja iz 
»dumka«, ki je ukrajinska po-
manjševalnica besede »du-
ma«. Dumka je zahodnoukra-
jinska elegična. nostalgična 

pesem. Ta oblika ljudske pe-
smi je torej morala navdihniti, 
kot nekatere druge skladatelje, 
tudi Dvofaka, da je napisal to 
lepo skladbo. Šest stavkov po-
meni šest dumk, ki so poveza-
ne v Trio »Dumky«. Zato je 
oblikovana zgradba nenavad-
na: trio ni napisan v obliki so-
nate, kot večina Dvofakovih 
komornih del, ampak je bliže 
suiti. Vsak stavek se začne 
s počasnim delom, uvodom, ki 
mu sledi hitrejši, ponavadi 
v stilu mnogokrat do ekstatič-
nosti temperamentnega ljud-
skega plesa. 

Posebno doživetje je bilo to 
delo slišati v prepi;ičljivi izved-
bi Tria Lorenz. Že ob prvih 
taktih, ko smo slišali »krik« 
v klavirski partituri, »naricalj-
ko« v partu violine in violonče-
la ter skupno napoved zgodbe 
iz starih časov, smo lahko vide-
li, kako dobro je v tekstu kot 
v izvedbi zadeto vzdušje dum, 
ki so jih peli stari pevci pripo-
vedujoč o starih junakih, le-
gendah. 

Igranje na pamet (!), izvrstna 
skupna igra, za brate Lorenz 
tako značilna in splošno znana, 
da o njej ne bi posebej pisala, 
so kvalitete, ki govorijo o dol-
goletnem delu in koncertira-
nju. Le tak pristop h klavirske-
mu triu, pristop kakeršen je 
njihov, je lahko pripeljal do ta-

ke tehnično izvajalske neobre-
menjenosti, da je izvajalcem 
ostala le še umetniška naloga, 
ki se je uresničila na koncertu. 

Ob tej priložnosti bi opozori-
la še na to, da je Trio Lorenz 
pred leti posnel ploščo s sklad-
bo, o kateri je bilo govora. 

Sergej Rachmaninov je svo-
ja najlepša dela posvetil klavir-
ju; napisal je okrog 70 pesmi za 
glas in klavir, s komorno glas-
bo pa se ni veliko ukvarjal (na-
pisal je klavirski trio Elegija). 
Tako je te romance pravzaprav 
namenil glasu s klavirjem, poz-
nejši prireditelj pa je omogočil, 
da se lahko izvajajo tudi v tej 
zanimivi zasedbi. Sopranistka 
Olga Gracelj je očarala z lepo 
barvo svojega glasu in tenko-
čutno interpretacijo pesmi. 
Najbolj nas je prevzela pred-
zadnja pesem Nikar mi več ne 
poj. Petja solopevke smo bili 
sploh veseli, saj se koncertno 
petje v Celju redko sliši. 

Instrument(klavir) v Narod-
nem domu je za koncertno 
igranje že precej dotrajan, ima 
zamolkel ton, a nastopajoči so 
navdušenemu občinstvu dali 
kljub temu bogat glasbeni do-
godek in so morali eno sklad-
bo še dodati. Koncerta Tria Lo-
renz si še želimo. 

BRINA ZUPANČIČ-
ROGELJ 

Nurnberga, »Triglav« iz Stutt-
garta, »Slovenija« iz Berlina, 
»Lipa« iz TiitUngena, »Mura« 
iz Bonnigheima, »Planinka« iz 
Ravensburga ter »Slovenija« iz 
Ulma. Nastopili sta tudi skupi-
ni, v katerih ne nastopajo Slo-
venci, in sicer nemška skupina 
»Oberlender« iz Ulma in sku-
pina čeških izseljencev, ki živi-
jo v Nemčiji. 

Na višku programa so celjski 
folkloristi nastopajočim in ob-
činstvu zaplesali Belokranj-
ske, Kozjanske in Gorenjske 
plese ter poželi glasen aplavz. 

Celjani so bili navdušeni nad 
gostoljubnostjo, kajti sprejem 
in bivanje v Ulmu sta dokaza-
la, d a j e pri Slovencih najlepše, 
pa naj bo to doma ali v tujini. 

OMI 

bratske stike; o tem priča tuc 
listina o pobratenju. Obe gled; 
lišči sodelujeta tako, da se mec 
sebojno obiskujeta ter izmenji 
jeta gostovanja. To leto so bili n 
vrsti gledališčniki iz Štor, ki s 
v sredo 19. oktobra ob 19.30 u 
v paračinskem gledahšču pre{ 
stavili kabaret Matjaža Arsenji 
ka: »EN KRVAVI FAMILIAR^ 
KABARET«, ki ga je s tem ai 
samblom na oder režijsko post 
vila Ljerka Belakova. Izredno s( 
lidna izvedba štorskih gledališi 
nikov, ki so ob spremljavi skup 
ne godbenikov Pihalnega orkt 
stra štorskih železarjev izvajanj 
na odru podkrepili s songi, je n! 
šlo odmev, razumevanje ter od( 
bravanje paračinskega občii 
stva. Sicer pa je celotno gostovi 
nje potekalo v vzdušju, kakršn 
je edino lahko med pravimi priji 
telji po srcu in somišljeniki p 
delu. Gostitelji so se na vsaker 
koraku trudili pripraviti svojii 
gostom prijetno bivanje in pc 
čutje v Paračinu. K prijetnem 
razpoloženju je prav gotovo pr 
pomogla tradicionalna srbsk 
gostoljubnost. Svoje pa so pra 
gotovo pridali tudi člani amatei 
skega gledališča »Železar«, si 
po tolikih letih medsebojnega s( 
delovanja prihajajo v Parači 
skoraj tako, kot v svoj dom. Kc 
že mnogokrat v zgodovini dos( 
daj, seje potrdilo prepričanje, d 
je prav kulturna ustvarjalnost t 
sta, kije nad morebitnimi trenu 
nimi nesoglasji, ne pozna meja i 
preprek. In kot takšno jo je spn 
jelo tudi paračinsko občinstv( 
njo in njene izvajalce. 

ŽIVKO BEŠKOVNi; 

Literatl v Rogaški 
Minuli vikend je v tem turi-

stičnem kraju potekala lite-
rarna kolonija, na kateri je 
sodelovalo dvajset pesnikov 
in pisateljev iz Slovenije. Če-
prav so bili zbrani predvsem 
še neaflrmirani ustvarjalci, je 
bilo v samih tekstih čutiti tu-
di zelo objektiven pogled na 
stvarnost in v besedah, ki so 
odsevale svežo metaforo, je 
bil opazen pristop značilen za 
avantgardno literaturo razpe-
to med eksperimentom in tra-
dicionalizmom. 

Program delovnega srečanja 
je bil pester in naporen. V pe-
tek so si udeleženci ogledali 
lep kos Kozjanskega in večer 
sklenili v lovski koči na Vini 
gori, kjer je filozof in kozmo-
polit Rafko Vodeb spregovoril 
o svojstvenem pogledu na 
svet, kar je izredno pritegnilo 
prisotne in vnela se je prava 
filozofska razprava, ki se je 
v posameznih točkah dotikala 
tudi osnovnega pesniškega po-
slanstva. 

Drugi dan srečanja je s pr 
davanjem in konkretnimi pi 
meri o avantgardni literatu 
pričel dr. Ivan Cesar, redi 
profesor na zagrebški filozo 
ski fakulteti in hkrati literan 
kritik ter esejist. Sledila je d 
lovna razprava o lastnih tel 
stih, analiza posameznih del i 
razlaga nekaterih pojavov, 1 
nastajajo pri samem pisanju. 

Zadnji literarni kažipot ; 
strnil kompletno analizo f 
skupinah, v katerih so bi 
mentorji dr. Cesar, prof. Ka) 
nerjeva, slavistka na Sredn 
pedagoški šoli v Celju in Mila 
Vincetič, pesnik. 

Velja še omeniti, da je na t 
literarni koloniji sodeloval 
pet ustvarjalcev s celjskega d 
močja, kar je nekoliko pres 
netljivo, saj je v Celju v zadnji 
letih zavladalo nekakšno kD 
turno mrtvilo, katerega corp* 
delicti je revija Obrazi. 

BOJAN KRAJN' 



UJ 

Vkliučenost v velik sistem za maihne še ne pomeni prednosti 
poslovanje brez Izgube še ne zagotavlja lepše prihodnosti 

Pravzaprav se sliši skoraj neverjetno, 
da je Hmezadova delovna organizacija 
Gostinstvo-turizem dolga leta poslovala 
2 izgubo, v časih, ko obseg prodaje upada, 
pa izgube naenkrat ni. Res bo treba poča-
kati še na poslovne rezultate ob koncu 
leta, dejstvo pa vendarle je, da se nekate-
re stvari premikajo na bolje. Nekateri ne-
poučeni menijo, da je to predvsem rezul-
tat življenja pod veliko streho sozda, di-
rektor delovne organizacije Franc Jelen 
pa pravi, da to ni povsem res. 

F. Jelen: »Morda so polletni poslovni re-
zultati naše delovne organizacije res izred-
ni. Izredni seveda pod narekovaji. Res pa 
je, da so se prvič približali povprečni eko-
nomičnosti v tej panogi v peljski regiji. To 
je predvsem rezultat notranjih ukrepov ozi-
roma sanacijskega programa, ki smo ga 
sprejeli na začetku leta. Nikakor pa tega, da 
smo v polletju poslovali brez izgube, ne gre 
jemati kot poseben dosežek, kajti treba bo 
počakati vsaj še do konca leta, da bomo 
videli, pri čem smo.« 

- Rekli ste, da fizični obseg prodaje 
upada. Kako naprej? 

F. Jelen: »Fizični obseg prodaje upada na 
vseh področjih. To velja tako za obseg pro-
daje pijač, hrane in ne nazadnje tudi druž-
beno prehrano. S padc^em življenjske ravni 
prabivalstva se bomo morali sprijazniti in 
temu primerno bomo morali organizirati 
tudi naše poslovanje. Iskati bomo morali 
dodatne, zanimive in atraktivne programe, 
predvsem pa se bomo morali obrniti v za-
hodno Evropo, pa če se to sliši še tako 
ambiciozno. Izpad dohodka z domačega tr-
ga bomo morali nadomostiti s prodajo na-
ših uslug zahodnoevropskemu tržišču.« 

- Sliši se lepo, toda kaj ste doslej storili 
za to? 

F. Jelen: »Velika izkušnja za nas je bila, 

ko so že drugo leto v preboldskem hotelu 
poletje preživeli gostje iz Nizozemske. Po 
tem, kako smo se izkazali, smo postali ne-
koliko bolj samozavestni. Letos smo Nizo-
zemcem ponudili tudi kampiranje v Savinj-
skem logu oziroma kampu pod Žvajgo 
v Preboldu. Zadovoljni so bili in tako ime-
novani kamp turizem mislimo širiti tudi 
prihodnje leto, seveda pa tudi hotelski turi-
zem. V vsakem primeru pa menimo, da bi 
lahko poletno sezono v Preboldu podaljšali 
na pet mesecev, torej od maja do septem-
bra. Druga zadeva, ki bi jo rad omenil, je 
nastop na avstrijskem trgu. Glede na našo 
ponudbo imamo vse možnosti, da k nam 
privabimo več gostov iz sosednje države. 
Nekaj stvari bomo sicer morali še izboljšati, 
mislim predvsem na nekaj manjših naložb 
za boljše počutje gostov. Pravkar se pogo-
varjamo tudi z agencijo koroških Sloven-
cev v Avstriji CARTRANS. Direktor te 
agencije nas bo v kratkem obiskal in mi-
shm, da se bomo lahko dogovorih o aranž-
majih za prihodnje leto.« 

- Pri tem je gotovo, da brez naložb ozi-
roma posodobitev vaših objektov ne bo 
šlo. V razvitem turističnem svetu obnav-
ljajo hotele najmanj vsakih pet let. Pre-
boldski hotel je star že enajst, žalski pa 
osem let. Bistvenih obnovitev doslej ni 
bilo. 

F. Jelen: »Tega se zavedamo, vendar niti 
sami ne vemo, kako naprej. Hotel Golding 
v Žalcu sicer še kar nekako ustreza zahte-
vam gostov, večji problem pa predstavlja 
hotel v Preboldu, ki je potreben temeljite 
obnove tudi zaradi zares nestrokovno 
opravljenih gradbenih del. Velik finančni 
problem predstavlja že samo redno vzdrže-
vanje vseh naših gostinsko turističnih ob-
jektov. Glede na naše trenutne finančne 
zmožnosti lahko odpravljamo le najakut-

nejše probleme, vemo pa, da tako ne more 
iti v nedogled.« 

- Združeni ste v Sozd Hmezad, ki ima 
tako ali tako veliko problemov zaradi ne-
ugodnega položaja kmetijstva pri nas. Ve-
liki finančni problemi so v mlekarni, os-
novni kmetijski proizvodnji in še bi lahko 
naštevali. Vaša delovna organizacija sodi 
med manjše v sozdu in verjetno za razre-
ševanje finančnih težav ni kakšnega po-
sebnega posluha. . . 

F. Jelen: »Povedati moram, da letos ni-
smo dobili od bank ah sozda nikakršnega 
denarja in po vsej verjetnosti ga niti ne 
bomo. Vse naše načrte lahko uresničimo 
izključno z lastnim financiranjem.« 

- Ob koncu morda še nekaj besed o eni 
izmed vaših pomembnih dejavnosti 
- družbeni prehrani. Je dohodkovno ta 
dejavnost sploh še zanimiva? 

F. Jelen: »Smo največji proizvajalec druž-
bene prehrane v žalski in tudi v celjski 
občini. Dnevno pripravimo več kot sedem 
tisoč malic, kosil in večerij. Sam pa ne vem, 
kako dolgo bomo lahko to sploh še poče-
njali, saj smo tehnološko tako rekoč na psu. 
Zlasti bo treba temeljito obnoviti samopo-
strežno restavracijo Gaberje. Po drugi stra-
ni je družbena prehrana vse bolj pod uda-
rom socialne politike. Delovne organizacije 
ne namenjajo več toliko denarja za družbe-
no prehrano kot še pred letom dni. Cene 
kmetijskih pridelkov in živilskih izdelkov 
formirajo zadnji trenutek in ob vsem tem je 
ta dejavnost dohodkovno vedno manj po-
membna. Žalostno je, da se morajo delavci 
odločati za manj kakovostno družbeno pre-
hrano. Mi si bomo vsekakor prizadevali za 
kakovostnejši izbor in boljšo tehnologijo 
priprave te hrane, v organizacijah združe-
nega dela pa bi družbene prehrane ne smeh 
jemati kot materialni strošek, ampak kot 
dejansko potrebo delavcev.« 

V sklop Hmezadove delovne organizaci-
je sodita hotela v Preboldu in Žalcu, resta-
vracija Slovan na Vranskem in še nekaj 
manjših gostinskih obratov v žalski obči-
ni. V primerajvi z zasebnim sektorjem go-
stinstva je vse bolj očitno zaostajanje 
družbenega, tako v pogledu tehnologije, 
opremljenosti in kakovosti ponudbe. Je 
pač tako, da je zasebna pobuda v tej de-
javnosti veliko bolj uspešna. Res pa je 
tudi, da v velikem sozdu manjše delovne 
organizacije bolj kot ne životarijo; čeprav 
bi lahko pričakovali vse kaj drugega kot 
to. Spet bi lahko razmišljali o tem ali ni 
bila napačna strategija velikih sozdov, ki 
so hoteli biti veliki za vsako ceno in so 
pod eno streho spravljali toliko različnih 
dejavnosti. Hmezad seveda ni izjema. 

Hmezadova delovna organizacija Go-
stinstvo-turizem je osnovni nosilec razvo-
ja turizma in gostinstva v žalski občini. 
Na papirju seveda, kajti pomena te dejav-
nosti se ne zavedajo niti najbolj odgovor-
ni v občini, ki sploh ne razmišljajo o neka-
terih prednostih Spodnje Savinjske doli-
ne. Še najmanj pa je izkoriščena ugodna 
lega te doline, da o naravnih, kulturnih in 
zgodovinskih znamenitostih niti ne govo-
rimo. Je lahko nosilec razvoja in turizma 
delovna organizacija, ki se iz dneva v dan 
bori za svoje lastno preživetje; nima pa 
nikakršne flnančne podpore? 

Za kakovostne usluge so potrebni tudi 
dobri kadri, ki pa bežijo tudi k zasebni-
kom zaradi boljših plač in, ne nazadnje, 
primernejšega delovnega časa. 

Priznanji v Slovensice Konjice 
v hotelu Dravinja v Slovenskih Konjicah, kjer bodo 
jutri, v petek odprh razstavo cvetja, bodo Slovenskim 
Konjicam podeUli priznanje Turistične zveze Slovenije 
za najbolj urejen tranzitni kraj v celjski regiji. 

Za ta naslov se je potegovalo 32 krajev. 
Osnovna šola s prilagojenim programom Pohorski 

odred Slovenske Konjice pa bo dobila priznanje za 
najlepše urejeno okolje. j ^ p 

Zeleni gaj sredi doline zalenega zlata 
Štefan SImončIč Ima pet poklicev, odločil pa se Je za gostinstvo 

Humova nova metla 
Boljši časi laških gostincev 

Pred leti zgrajen nov ho-
tel ni kaj dosti prispeval 
k boljši gostinski in turi-
stični ponudbi Laškega. Na 
občini pa upajo, da bodo 
zdaj z novo direktorico la-
ške Savinje marsikaj pre-
maknili na bolje. 

Temeljna organizacija Sa-
vinja Laško je preko celjske-
ga Gostinskega podjetja 
vključena v Sozd Merx, v La-
škem pa upravljajo s hotelo-
ma Hum, Savinja, pivnico 
Rotovž, restavracijo Pošta in 
bifejema Nabrežje in Pri mo-
stu. Hotel Hum, sicer B kate-
gorije, je pred leti prejel kar 
štiri gostinske zvezdice, nato 
pa je šlo z njegovo ponudbo 
~ predvsem na račun skrha-
nih medsebojnih odnosov 
tried osebjem - nezadržno 
navzdol. Pred mesecem dni 
Pa je vodstvo tega tozda 
prevzela Zora Koren in že po 
nekaj tednih je postalo očit-
tio, da je v savinji zavel nov 
Veter; če sodimo po novi po-
nudbi hotela. Zdaj imajo od 
Srede do sobote glasbo v ži-
^0, v hotelski kuhinji se pri-
pravljajo na petkove ponud-
be divjačine, za Silvestrovo 
Pa žele goste razveseliti 
s Celjskim instrumentalnim 
•kvintetom in Jako Šraufci-
Serjem. Lotili so se prenav-
ianja svojega drugega hote-

Savinje, vseh šestinpetde-
^̂ t delavcev tozda pa se je 
^Ogovorilo, da bodo vse ne-
primerne delavce sčasoma 
^menjali z boljšimi. Najbolj 
^betavna pa so prizadevanja 
delavcev Savinje, da bi se 

povezali s sorodnimi organi-
zacijami v občini in tako po-
večali svojo in njihovo po-
nudbo. Tako že razmišljajo, 
da bi skupaj s Turističnim 
društvom, ZdraviUščem, 
lovci in še s kom izdali pro-
spekt Laškega, dogovorili iz-
menjavo gostov z ZdraviUš-
čem, se povezah s turistični-
mi agencijami, kasneje pa 
v Laškem odprli še brezca-
rinsko prodajalno in skupaj 
s Pivovarno še pivnico. 
Predvsem pa žele prihodnje 
leto ne le obdržati vse štiri 
zvezdice Huma, tem.več jim 
dodati še eno. 

BRANE PIANO 

NOVO 
V CELJU 

DUTY FREE 
SHOP 

v prodajalni 

na Tomšičevem 
trgu 

Žalska občina med dru-
gim slovi po tem, da ima 
nekaj zares zelo dobrih za-
sebnih gostinskih lokalov, 
ki privabljajo ljudi tpdi iz 
širše celjske regije in^ dru-
gih predelov Slovenije. Med 
takšna zasebna gostišča 
prav gotovo sodi tudi go-
stišče Zeleni gaj na Škafar-
jevem hribu, ki ga vodita 
zakonca Simončič. Gostišče 
je približno dva kilometra 
oddaljeno od obvoznice pri 
Žalcu. Dober obisk je prav 
gotovo največje in najbolj-
še zagotovilo o kakovosti 
ponudbe v nekem lokalu in 
obisk pri Simončičevih je 
vedno dober. 

Še pred leti sta Simončiče-
va oddajala lokal v najem, ko 
pa se je gostilničar, ki je prej 
vodil Zeleni gaj, odselil v Sr-
bijo, sta se zakonca odločila, 
da tudi sama poizkusita, ka-
ko bo šlo. Danes j ima ni žal. 
Lokal sta razširila, tako da je 
v njem sedaj več kot sto pet-
deset sedišč, gostinske sobe 
pa so urejene za različne pri-
ložnosti. Večja je namenjena 
skupinam in lahko sprejme 
tudi dva avtobusa obiskoval-
cev, en del je urejen za intim-
nejše priložnosti kot so raz-
lična slavja, poroke in oblet-
nice, spodnji del gostišča pa 
je urejen v lepe separeje za 
manjše skupine ali klepet 
v dvoje. K temu je treba do-
dati še poseben gostinski 
prostor za različne poslovne 
razgovore, kosila in drugo. 
Skupno vsem tem prosto-
rom pa je, da so zares lepo 
urejeni in izžarevajo poseb-
no toploto, k čemur pripo-
morejo tudi premnoge cvet-
lice, ki jih s posebno ljubez-
nijo vzgaja Simončičeva že-
na. Življenje takšnih gostin-
cev ni lahko, saj premnogo-
krat traja delo tja do zgod-
njih jutranjih ur in še dlje. 
Ne bi imeli prav, če bi rekli, 
da imajo vsaj dopoldne do-
volj časa za počitek. Lokal je 

Štefan Simončič: »Ponudba 
v družbenem in zasebnem 
sektorju bi se morala dopol-
njevati. Le tako bomo lahko 
kdaj govorili o enotnem 
razvoju turizma v občini.« 

treba pospraviti, skrbeti za 
nabavo in urejati razne ad-
ministrativne naloge, Si-
mončičeva žena pa sama pe-
če tudi odhčen domač kruh, 
ki je prav gotovo ena izmed 
posebnosti tega vzorno ure-
jenega lokala. Gostišče Zele-
ni gaj je znano predvsem po 
jedeh z žara, pa naj bodo to 
ražnjiči, pleskavice ali neka-
tere dobrote iz Srbije, med 
katerimi velja omeniti dim-
Ijeno vešahco. Vse seveda 
tudi z dobrimi dodatki kot so 
kaj mak, pečene paprike in 
različne solate. Drugi del 
prehrane oziroma ponudbe 
zavzemajo omačna jedila, 
k vsemu temu pa je treba do-
dati še ostalo ponudbo jedil, 
ki je pri nas pravzaprav stan-
dardna - od dunajskih zrez-
kov do raznih drugih doma-
čih jedi. V teh jesenskih 
dneh pa je mogoče dobiti tu-
di gos in raco z mlinci. 

Gostišče Zeleni gaj je za-
enkrat odprto le popoldne in 
zvečer, vsak dan pa je po-
skrbljeno tudi za živo glasbo. 
Štefan Simončič ima kar pet 
poklicev, ki so mu prav prišli 

pri urejanju in rctzširjanju lo-
kala. Usoda je pač nanesla 
tako, da se je odločil za čisto 
drugo dejavnost - za gostin-
stvo. Pravi, da mu ni žal, 
uspeh pa je mogoč le z dobro 
ponudbo: kakovostno hrano 
in postrežbo. Ljudje so v teh 
kriznih časih vse bolj občut-
ljivi in za svoj denar hočejo 
biti dobro postrežem. Pri Si-
mončičevih oziroma v Zele-
nem gaju prav gotovo bodo 
in so bili, saj doslej ni bilo še 
nikakršne pritožbe s strani 
gostov. 

Sedaj najbolj pogrešajo te-
lefon. Zlasti zaradi možnosti 
rezervacij po telefonu, kot 
vse kaže pa ga bodo dobili že 
v začetku prihodnjega leta. 
Sicer pa imajo za prihodnje 
leto precej načrtov. Pravkar 
se pogovarjajo z nekaterimi 
turisitčnimi agencijami 
o tem, kakšne so možnosti za 
sodelovanje. Kot vse kaže 

bodo dogovori uspešni. Kle-
pet ob našem obisku pa se-
veda nanese tudi na davčno 
politiko. Polna usta namreč 
imamo o tem, kako je treba 
podpirati drobno gospodar-
stvo in v tem sklopu tudi go-
stinsko dejavnost. Simončič 
pravi, d a j e med besedami in 
dekleracijami na papirju ter 
dejanskim stanjem velik raz-
korak. Zlasti težko je za za-
četnike, ki pravzaprav nima-
jo nobenih bistvenih olajšav, 
kaj šele primerne denarne 
pomoči v obliki sprejemlji-
vih posojil. Kot da se družba 
boji ljudi, ki bi radi delali in 
ustvarjali. Zase in seveda tu-
di za družbo. V žalski občini 
tudi ni kakšne enotne politi-
ke o tem, kako naj bi razvija-
li gostinstvo in turizem, kaj 
šele da bi z roko v roki delala 
zasebni in družbeni sektor. 
To je velika škoda. 

JANEZ VEDENIK 

PLANINSKI KOTIČEK 
Osemnajst let Savinjske planinske poti 

Prejšnji teden se je sestala komisija za Savinjsko pot pri 
Meddruštvenem odboru planinskih društev Savinjska. 
Govorili so o vzdrževanju te poti, ki jo je samo letos preho-
dilo 43, sicer pa 1293 pohodnikov. Na sestanku so ugotovili, 
da nekateri deli te poti niso dobro vzdrževali. Del trase bi 
radi tudi spremenili zaradi že dolgo zaprtega doma na vrheh 
in novih cest. V Savinjsko planinsko pot bi radi vključili 
tudi Zajčevo kočo (745 m) pod Krvavico, Bukovico in 
Brnico. Stare, ozke makadamske ceste so postale širše in 
asfaltirane, bližnjic pa se po tezah ne da več izpeljati. Pri-
prave na obnovo in za nov vodnik ter vodstvo bodo opravili 
do marca prihodnjega leta, ko bodo planinska društva opra-
vila občne zbore in letne konference. 

Š. J. 

25 let mladinskega odseka PD Zabukovlca 
Na Homu bodo jutri, v petek proslavili 25 let obstoja in 

dela mladinskega odseka Planinskega društva Zabukovica. 
Udeleženci slovesnosti, ki se bo pričela ob 17. uri, bodo 
pregledali doslej opravljeno delo in se dogovorili o delu za 
v naprej, ob koncu pa si bodo ogledali še diapozitive s pla-
ninskih poti, vzgoje mladih in orientacije. 

J.V. 



Cvetje iz 
Srednje 
kmetijske šole 

Na enotah v Šentjur ju 
in Medlogu Srednje kme-
tij sko-živilske šole imajo 
v plastenjakih dovolj kri-
zantem in ostalega cvetja, 
primernega za šopke in 
cvetlične aranžmaje za 
okrasitev grobov. Zaradi 
tega bodo učenci od pet-
ka, 28. oktobra naprej na 
šoli oblikovali cvetlične 
aranžmaje in jih proda-
jah. 

Dežurstvo bodo na šoli 
uvedli jutri, v petek ob 7. 
uri in učenci se bodo 
v skupinah izmenjevah 
vse do 1. novembra med 
7. in 17. uro. Pri delu, 
oblikovanju šopkov in 
cvetličnih aranžmajev, 
jim bodo pomagali tudi 
učitelji. 

Sicer pa pripravljajo na 
šoli tudi druge aktivnosti, 
ki se bodo zdaj, konec je-
seni še okrepile. Prejšnji 
teden so pripravili skupaj 
z Republiškim centrom 
za pospeševanje kmetij-
stva tečaj za aranžiranje 
cvetja za pospeševalke 
kmetijske proizvodnje iz 
vse Slovenije, na šoh pa 
so že sestavili skupino te-
čajnic za 32 urni šivilski 
tečaj. Pripravljajo začetni 
in nadaljevalni šiviljski 
tečaj, saj je zanimanje za 
več šiviljskega znanja 
med lanskimi tečajnica-
mi zelo veliko. Prilož-
nostni tečaji se bodo na 
Srednji kmetij sko-živil-
ski šoli vrstili še v zim-
skih mesecih, jeseni pa so 
že zaključili z enoteden-
skim tečajem o varnem 
delu s traktorjem in trak-
torskimi priključki. 

NEVENKA CMOK 

Višji katastrski doliodki 
v občinah na Celjskem se 

bo pričela javna razprava 
o osnutku lestvice katastr-
skega dohodka, ki so jo pri-
pravili v skladu z določili 
novega odloka, sprejetega 
za celotno Slovenijo. Dose-
danja lestvica je namreč še 
iz leta 1977 in so jo izraču-
nali na osnovi takrat ve-. 
Ijavnih povprečnih cen in 
pridelkov ter stroškov. Za-
radi porasta vseh omenje-
nih postavk pa je bilo treba 
izračunati nove lestvice. 

Posebna medobčinska ko-
misija je pripravila osnutek 
lestvic, ki velja za celoten ka-
tastrski okraj Celje. Vanj pa 
sodi 161 katastrskih občin 
v občinah Celje, Slovenska 

Bistrica, Žalec, Laško, Slo-
venske Konjice, Šentjur in 
Šmaije. Skupno to pomeni 
več kot 44 tisoč hektarov 
kmetijskih površin in 32 ti-
soč hektarov gozdov. Nov iz-
račun predvideva za 3,2-krat 
večji katastrski dohodek, 
kot je veljal po izračunih iz 
leta 1977. Pri tem so upošte-
vali 5-letni povprečni pride-
lek, ki ga prikazuje statistič-
na služba posameznih občin 
v katastrskem okraju. Vred-
nost pridelkov pa je izraču-
nana na osnovi predvidenih 
letošnjih cen in materialnih 
stroškov. Tako naj bi po no-
vem na primer za njive v pr-
vem katastrskem razredu ve-
ljal izračun dohodka v višini 

762 tisoč dinarjev, za njive 
v šestem razredu, ki jih je 
v katastrskem okraju največ, 
pa 231 tisoč dinarjev. Za goz-
dove naj bi dohodek v pr-
vem razredu znašal nekaj 
več kot 68 tisoč dinarjev, 
v zadnjem, sedmem razredu 
pa nekaj več kot 5 tisoč. Po 
pripombah iz javne razprave 
bodo oblikovali predlog le-
stvic, razprava pa bo še kako 
pomembna, saj se na osnovi 
katastrskega dohodka izra-
čunavajo davki, prispevki za 
interesne skupnosti, pa tudi 
določene pravice kmetov 
kot so socialna podpora, 
otroški dodatki in podobno. 

TC 

Čas 
kolin 
je tu 

Tudi letos se je z ok-
tobrom pričel čas do-
mačih kolin, ki pa je 
sedaj, ko so zamrzo-
valne skrinje pri vsaki 
hiši, manj vezgn na 
mrzle zimske dni, kot 
je bil nekoč. Kot vse 
drugo, je tudi meso iz 
dneva v dan dražje, za-
to je doma vzrejen 
prašič še kako dobro-
došel. Pri Vrečaijevih 
v Ločici redijo več 
prašičev in ta na sliki 
je prvi, ki bo romal 
v lonce in v zamrzo-
valnik. 

T.TAVČAR 

Sramoiova kmetija ima trdne temelje 
Včasih bi bilo bolje, če kmetle ne bi znali računati 

Šramlova kmetija, kot poznajo do-
mačijo, na kateri gospodari Tone Vr-
bek v Zibiki, je že leta usmerjena 
v kombinirano živinorejsko proiz-
vodnjo. Mleko in pitanci so glavni vir 
dohodka, vendar Sramlovi - tako kot 
večina slovenskih kmetov - niso opu-
stili samooskrbne dejavnosti. 

Letno oddajo v zbiralnice Hmezado-
vega Kmetijskega kombinata Šmarje 
pri Jelšah približno 20 tisoč litrov mle-
ka, vzredijo pa še osem do deset pitan-
cev. »Redimo le domača teleta, v hlevu 
pa imamo tako v poprečju 25 glav živi-
ne. Seveda je že leta ponos naše kmeti-
je tudi konj in prav zdaj imamo ple-
menskega žrebca noriške pasme«, pri-
poveduje gospodar Tone. Beseda pa se 
nekoliko zatika, ko se dotakneva do-
hodkovne uspešnosti kmetovanja. »Je 
že tako, da bi bilo bolje, če kmet ne bi 
znal računati in bi bil vesel vsakega 

dinarja, ki pride v hišo. Če pa se le 
zamislimo in s svinčnikom v roki, za to 
resnično ne potrebujemo računalni-
kov, izračunamo, kohko dinarjev smo 
vložili, da smo končno zaslužili enega, 
nas veselje mine«, razmišljujoče sko-
migne z rameni Tone. 

Na domači kmetiji je zagospodaril 
po očetovi smrti; med tremi sinovi je 
pokazal za kmetovanje največ zanima-
nja in volje in, kot kaže, mu zaenkrat 
še ni žal. »Kmetija je bila že ob prevze-
mu lepo urejena in vedel sem, kako je 
treba delati, da nam bo zemlja kar naj-
več dala. Pa pri tem ne gre zgolj za 
izkoriščanje, gre za to, da zemljo negu-
ješ in obdeluješ z namenom, da od nje 
živiš«, pripoveduje gospodar Tone. 

Pred štirinajstimi, petnajstimi leti, 
ko je začel skrbeti za približno 15 hek-
tarov veliko kmetijo, se je Tone tudi 
odločil za kombinirano živinorejsko 

proizvodnjo. Takoj po potresu, ki je 
domačijo močno razmajal, so se Šra-
mlovi lotili tudi temeljite obnove. Zdaj 
živijo v novi hiši, pod gospodarskim 
poslopjem pa imajo spravljeno vso po-
trebno mehanizacijo. Tudi živina je 
privezana v novih hlevih in najveo^raz-
mišljanj domačih je usmerjeno v pri-
hodnost. »Mehanizacije za kmetovanje 
imamo dovolj, kupili smo vse stroje, ki 
jih nujno potrebujemo za delo in, če-
prav bi si kmetovanje s še kakšnim le 
olajšaU, se to ne izplača. Že ta mehani-
zacija, ki jo imamo, ni dovolj izkorišče-
na in to je eden izmed problemov na-
šega kmetijstva«, se zamisli Tone, ko 
razlaga, kako hitro stroji zastarijo, če-
prav se še ne iztrošijo. 

Zato pa bi na Šramlovi kmetiji v Zi-
biki kar prav prišel nov boks za pitan-
ce. »Kako bo z gradnjo, še ne vem 
natančno« je ob obisku pripovedoval 
gospodar. »Obresti so previsoke in 
s posojili si kmet dandanes ne more 
veliko pomagati«, razlaga in dodaja, da 
je pravzaprav pri njih za osnovno živ-
ljenjsko varnost poskrbljeno, saj je že-
na Mimica zaposlena in prejema za 
svoje delo redno mesečno učiteljsko 
plačo. 

Večino zemljišč imajo Vrbekovi za-
sejanih s koruzo, saj je poleg travinja 
prav koruzna silaža osnovna hrana za 
njihovo živino. Kmetija pa je, tako kot 
večina kmečkih posestev v Sloveniji, 
usme^ena tudi v samooskrbno dejav-
nost. Šestinšestdesetletna mama Zora, 
ki med drugim vodi tudi gospodinj-
stvo za sina, shano in vnučka Klemena 
ter Tjašo, redi kokoši in prašiče in po-
skrbi, d a j e domača shramba napolnje-
na z vsem tistim, kar se lahko pridela 
doma. Ob letnih načrtih, kaj in kako 
pridelati na domači zemlji, se ne sme 
pozabiti niti na drobnjak, saj se z njim 
naredi prav okusna jajčna solata, smo 
ugotavljah ob obisku in si skupaj ogle-
dovali ponos Šramlovega hleva - ple-
menskega žrebca noriške pasme, ki je 
poznan širom šmarske občine. 

IVANA STAMEJČIČ 
, Gospodar Tone in sin Klemen, ki je zdaj že šestošolec, sta najbolj ponosna na 
plemenskega žrebca noriške pasme. ^^^ j^^sNeC 

NOVO 
V CELJU 

TIEKO 

modna prodajalna 

na 
Tomšičevem 
trgu 

FERRALIT ŽALEC 
C. Žalskega tabora 10 

1. Delavski svet delovne organizacije razpisuje 
dela in naloge 

vodenje delovne skupnosti skupnih 
služb. 

2. Delavski svet delovne skupnosti skupnih služb 
razpisuje dela in naloge delavca s posebnimi po-
oblastili in odgovornostmi 

vodenje in koordiniranje splošno 
kadrovskega sektorja v DSSS. 

Poleg splošnih pogojev, določenih z zakonom, mo-
rajo kandidati izpolnjevati še nasledje: 

Pod 1: - visoka ali višja izobrazba snneri, ki se zahte-
vajo za vodenje sektorjev v DSSS - ekonomist, stroj-
nik, sociolog, pravnik, J<adrolog," upravni delavec 
- tri oz. štiri leta izkušenj na opravljanju nalog s po-
sebnimi pooblastili in odgovornostmi 
- izpit iz varstva pri delu in tečaj za poslovodne 
organe 
- da je sočasno imenovan oz. da opravlja dela eno 
od vodij sektorjev v DSSS. 

Pod 2. - visoka ali višja izobrazba pravne, sociolo-
ške, kadrološke ali upravne smeri 
- 4. oz. 5 let izkušenj na zahtevnejših nalogah s po-
dročja smeri poklicev 
- izpit iz varstva pri delu 

Dela in naloge pod 1 in 2 se razpisujejo za 4 leta. 

Kandidati naj prijave z dokazili o izpolnjevanju raz-
pisnih pogojev pošljejo v 15 dneh po objavi razpisa 
na naslov: 

FERRALIT Žalec, Cesta žalskega tabora 10, Žalec 
(razpisna komisija). 

O izbiri bomo kandidate obvestili v 15 dneh po skle-
pu delavskih svetov. 

Ferralit vabi še druge strokovne sodelavce z visoko 
izobrazbo, strojnike, metalurge in ekonomiste, ki 
želijo sodelovati z nami. V delovni organizaciji si 
želimo z mlajšimi kreativnimi strokovnjaki pridobiti 
znanje za bolj učinkovito poslovno uspešnost na 
vseh področjih naše dejavnosti, predvsem razvoju in 
raziskavah, trženju, zagotavljanju kakovosti, tehno-
logije in vodenju. 

Prosimo, da nas opozorite nase, se oglasite osebno. 
Z veseljem vam bomo predstavili našo delovno orga-
nizacijo in cilje ter se dogovorili o nadaljnjem sode-
lovanju. 

NOVI TEDNIK - RADIO C E U E ^ i 
Nove telefonske številke: . j 
redakcija, naročnine, oglasi: 29-43t! 
Direktna številka studia Radia Celje: 21-250, 



Nerazumljivo 
vedenje 
prodajalk 
v Merxovi 
samopostrežni 
trgovini 
v Šentjurju 

Dne 18.9.1988 je moja 
hčerka odšla v Merxovo sa-
mppostrežno trgovino 
v Šentjur ju po sladkarije. Po 
nakupu se je vračala domov 
in srečala prijateljico, s kate-
ro sta odšli nazaj v trgovino. 
Tudi ona je šla po nakupu 
sladkarij. Stali sta pred poli-
cami z bonboni in izbirali. 
Moja hčerka je iz žepa poteg-
nila svoje kupljene bonbone, 
da pokaže prijateljici, kakš-
ne si je kupila, da bi tudi ona 
izbrala enake. Takrat pa je 
ena izmed strank to opazila 
in povedala prodajalkam, da 
jim otroci kradejo bonbone. 
K moji hčerki je pristopila 
prodajalka in jo odpeljala 
v skladišče, kjer se je začelo 
zasUševanje. Do tu je bilo po 
mojem mnenju vse lepo in 
prav. Vendar, kako se je po-
stopek nadaljeval, pa prese-
ga vse meje razumnega ve-
denja, kajti nato so prodajal-
ke odpeljale mojo hčerko na-
zaj v trgovino in nadaljevale 
reševanje postopka »kraje« 
pred množico strank pri iz-
hodu iz trgovine. Otrok jim 
na noben način ni mogel do-
povedati, da tega ni storil, 
kajti računa ni imel. Šele, ko 
me je ena izmed strank pri-
šla obvestit, kaj se v trgovini 
dogaja, sem odšla tja in po-
magala otroku dokazati, da 
tega ni storil. Tu pa se začne 
tisti del dogodka, zaradi ka-
terega sem se odločila, da 
vam pišem. 

Najbolj me namreč jezi, da 
niso prodajalke obravnavale 
primer na za to določenem 
prost«»ru, ne pa v prodajalni 
pred veliko gnečo radoved-
nežev, od katerih je del te 
množice videl le začetek do-
godka, razplet pa ne in s tem 
tudi niso vedeli, da otrok 
v resnici sploh ni kradel. Še-
le po moji intervenciji so se 
delavke v prodajalni na regi-
strirniku blagajne prepričale 
o plačilu teh sladkarij. 

Po tem dogodku sem obi-
skala direktorja DO Potroš-
nik Šentjur tov. Plemenitaša 
s prošnjo, da se DO na nek 
način javno opraviči, kot je 
bil primer javno obravna-
van. Naletela sem na gluha 
ušesa oziroma še več. Ta to-
variš je bil celo mnenja, da to 
ni tako huda zadeva, za kate-
ro bi bilo potrebno kakršno-
koli opravičilo. 

Zato žehm, da to pismo ob-
javite, da bo mogoče s tem 
vsaj delno razjasnjeno tistim 
občanom, ki so hiteli širiti 
novico po Šentjurju (da, tudi 
to se je dogajalo, verjeli ali 
ne), da ta deklica ni kradla. 
Hkrati pa upam, da si bo ta 
članek prebrala vsaj ena od 
teh prodajalk in v bodoče 
malo bolj razmislila, kako 
naj rešujejo takšne in podob-
ne primere, kajti moje mne-
nje je, da je takšno ravnanje 
skrajno neprimerno in vred-
no obsojanja. 

VIDA CMOK, 
Šentjur 

Spomnimo se jih 
Bliža se Dan mrtvih. To je 

najbolj žalosten dan v letu, 
še posebej za tiste, ki smo že 
v mladosti ostali brez naj-
dražjih staršev. Ta dan bomo 
posvetili njim, ki so nekoč, 
morda še včeraj, živeli med 
nami, a jih je kruta smrt loči-
la od nas. Posebno pozor-

nost bomo namenili tudi 
vsem tistim, ki so dali svoja 
življenja, da mi živimo v svo-
bodi. Te grobove krasijo 
otroci, kar je vsekakor hvale 
vredno. 

Spet bomo prižigali sveče 
in krasili grobove s cvetjem. 
Seveda tam, kjer bodo gro-
bovi lepo očiščeni. To pa go-
tovo ne bo povsod. Nekateri 
se med letom sploh ne spom-
nijo, da na pokopališču poči-
vajo njihovi svojci, ki so jim 
bih morda v življenju naj-
dražji. Tudi med letom je tre-
ba včasih očistiti grobove, da 
ne ostanejo v plevelu do 
Dneva mrtvih. 

Spomnimo pa se tudi nji-
hovih sorodnikov, ki so še 
živi, pa jim posvečamo pre-
malo časa. Obiščimo jih, če 
so v domovih upokojencev, 
če so osamljeni ali invalidi. 
Napolnimo jim dan s topli-
no, da se bodo srca ogrela in 
stkale nove vezi vsaj do na-
slednjega leta. 

HILDA LOKOVŠEK, 
Šentjur 

Prireditev vredna 
pohvale 

V petek, 8. oktobra ni hote-
lo sijati sonce. A v Vitanju je 
bilo vseeno veselo kot že dol-
go ne in v vseh srcih pred 
gasilskim domom je sijalo 
sonce. Tu so se zbrali naši 
otroci - naše največje boga-
stvo. ImeU so svoj teden in 
DPM (Društvo prijateljev 
mladine) iz Vitanja ni poza-
bilo na njih. Priredili so jim 
mini ŽIV-ŽAV. 

Takšne in podobne prire-
ditve so res vredne pohv^ale 
in vzpodbudnih besed. Več-
krat se mi postavlja vpraša-
nje, kaj imajo naši otroci da-
našnji čas, ko jih budimo iz 
sladkega spanja že ob 6. uri 
ali celo bo 4. uri zjutraj. Ob 

14. uri ali še kasneje prihiti-
mo ponje iz službe, doma 
nas čaka kup domačih opra-
vil in le malo je uric, iif> se 
res posvetimo otrokom. 

V petek si je veliko staršev 
iz Vitanja »ukradlo« ta čas in 
s svojimi najmlajšimi smo se 
zbrali ob 16. uri pred ah v ga-
silskem domu. 

Najprej je vse otroke poz-
dravila predsednica DPM 
Majda Polutnik. Nato je 
otroški pevski zbor iz OŠ Vi-
tanje zapel dve pesmi. In po-
tem so prišli na vrsto vsi 
otroci. Lahko so izbirali, ali 
bodo risali za mizo na papir 
ali s kredo po asfaltu. Imeli 
so tudi polne mizice dobrot, 
ki so iih lahko pojedli koli-
kor so hoteli. Ko so bile ris-
bice gotove, so že bile na raz-
stavi, na koncu pa so jih do-
bili za spomin na ŽIV-ŽAV. 

Najbolj korajžni so nasto-
pali in zaplesali »gumitvvist«. 
Da se niso zastonj trudili, so 
dobili še nagrade. 

Nato se je začel DISCO ZA 
OTROKE, ki pa je kmaiu po-
stal prijetno rajanje otrok in 
staršev. Mikrofon in izbira 
glasbe je bila v rokah otrok. 
Moram še povedati, da je bi-
la zelo dobro organizirana 
varnost, saj je bil promet 
v tem delu zaprt, za red pa 
sta skrbela še pionirja pro-
metnika. 

Skratka, to je bila priredi-
tev, ki si jo še želimo. Naj bo 
to pismo le še vzpodbuda ti-
stim, ki so prispevali k temu, 
d a j e prireditev res tako lepo 
uspela. Mislim, da ne bo nič 
narobe, če se v imenu tistih 
staršev, ki jim je pelo srce ob 
pogledu na srečne otroke, 
zahvalim prireditelju za ta 
otroški in naš ŽIV-ŽAV. 
Upam, da ta prireditev ne bo 
zadnja, ampak, da jo bomo 
lahko še večkrat pozdravili 
v našem Vitanju. 

Na koncu naj ponovim 
zahvalo, ki jo je na prireditvi 
izrekla tovarišica predsedni-
ca Majda Polutnik vsem, ki 
so društvu omogočili prire-
ditev. To pa so: Gasilsko 
društvo Vitanje, KZ Slov. 
Konjice, DO Merx - Blagov-
nici Nova vas in Vitanje, Pe-
karna Rogla, GG, TOZD Po-
horje* Vitanje, Emona Zreče 
in VVO Vitanje. 

BREDA JAKOP, 
Paka, 4, Vitanje 

PRIREDITVE 
Ansambel Slovenskega ljudskega gledališča Celje tudi 
v ta teden preživlja na gostovanjih. Že včeržo seje predsta-
vil na 23. Borštnikovem srečanju v Mariboru z Molierovim 
triptihom Zgrabite Sganarela, z isto predstavo pa se bo 
v soboto predstavil še ljutomerskemu občinstvu. 

V dvorani Zdraviliškega doma na Dobrni bo jutri 
gostovala folklorna skupina iz Kompol pri Štorah. Njihov 
nastop se bo pričel ob 19. uri. 

V domu kulture v Titovem Velenju bo jutri ob 19. uri 
predavanje članov šaleške alpinistične odprave na n^višji 
afriški vrh Kilimandžaro po posebni šaleški poti. Predava-
nje bo popestreno z barvnimi diapozitivi. 

V knjižnici v Titovem Velenju bo prihodnji četrtek dr. 
Vekosfav Grmič na temo sociahzem in humanizem spre-
govoril o aktualnih temah, kot so svoboda, demokracija in 
plurahzem. 

V Kljubu Mladinskega kulturnega centra v Cankarjevi 
ulici v Celju bo danes ob pol osmih projekcija video filma 
Red heat, jutri ob devetih zvečer se bo pričel koncert 
ansambla White špirit iz Kranja, v soboto pa bo plesni 
večer. 

V avli Terapije v Rogaški Slatini so na ogled hkovna 
dela nastala v okviru Likovne jeseni v Rogaški Slatini. 
Razstavljene slike si lahko ogledate do konca meseca. 

V galeriji knjižnice kulturnega centra Ivan Napotnik 
v Titovem Velenju je na ogled razstava grafičnih listov 
Noč meduz akademskega slikarja Apolonia Zvesta. Ra,z-
stava bo odprta do konca meseca. 

Kmečka 
pokojnina 

Kot bodoča kmečka upo-
kojenka se že sedaj sprašu-
jem - mislim, da je takšnih 
več med nami - kako bomo 
živeli, ko bomo vse moči pu-
stili na kmetijah, tako kot so 
jih naši starši. Sedaj pa lahko 
takorekoč životarijo s »prele-
po« pokojnino - 8 starih mi-
lijonov. Ce pomislimo, koli-
ko so kmetje med vojno dali 
hrane partizanom, danes pa 
to v zahvalo. 

Mama velikokrat pripove-
duje, kolikokrat je spekla 
kruh, ko so prišli borci. Če-
prav je bilo pri hiši več 
otrok, so borci vedno prvi 
jedh. 

Prošenj za Zvezo borcev 
nista pisala, kot nekateri 
drugi. Danes pa sta oba stara 
80 let in morata živeti s to 
skromno pokojnino. 

Ker je oče bolj bolehen, 
smo pred časom naredili 
prošnjo za socialno skrbstvo 
za oprostitev plačila partici-
pacije, a so povedali, da ni 
nobeden upravičen. 

Zanima me tudi, kako da 
so se prispevki za socialno 
zavarovanje in za starostno 
pokojnino od lani dvignili za 
več kot sto odstotkov. 

Sram me je , da sem kmeti-
ca, saj smo kmetje takorekoč 
brez vsakih dobrin in ostaja-
mo brez kančka optimizma 
za prihodnost. 

MARIJA JAKOP 
Brezen 1, Vitanje 

Vinjeni 
fantje 

Sem vaša r e d n a . bralka, 
a vam nisem še nikoli pisala. 
Vendar pa me je k temu pri-
silil dogodek in ogorčenje 
nad njim v našem »prele-
pem« mestu ob Savinji. 

Bilo je 23. julija letos, lepo 
sobotno dopoldne. Šla sem 
po vsakdanjih nakupih na 
trg in že od daleč sem videla 
tri mlade fante, ki so bih ta-
ko vinjeni, da so drug druge-
ga podpirali in delali nered. 
Vendar to, da so bili pijani 
takorekoč za zajtrk oziroma 
za kosilo, na žalost ni nič no-
vega. 

Vendar pa je dogajanje, ki 
se je nadaljevalo v bUžini 
Hmezadove mesnice Šmar-
je, le izstopalo. Eden od pi-
jancev, da se ne bi ponemaril 
v hlače, je bil še toliko »spo-
soben«, da si je odprl hlače, 
»prijatelja« pa sta ga podpi-
rala, da ni padel na lastni 
kup dreka, ki ga je v tem 
lepem sobotnem dopoldne-
vu naredil sredi trga. 

Ob tem dejanju smo lahko 
vsi razočarani. 

MARJETA MARKOVIČ, 
Pod kostanji, Celje 

Žal smo to pismo založili, 
vendar menimo, da je tudi 
sedaj še aktualno, saj so 
takšna dejanja potrebna ob-
sodbe in javnega ožigo-
sanja. 

Uredništvo 

Kdo bo 
pomagal? 

Dodeljeno mi je bilo za-
upanje, da sem v naši vaški 
skupnosti zbirala prostovolj-
ne prispevke za notranjo 
opremo šentjurske mrliške 
vežice, ki je že zgrajena. Mar-
sikdo mi je rekel, da ne bi šel 
prosit od hiše do hiše, meni 
pa to ni bilo pretežko, saj so 
me povsod lepo sprejeli in 
prispevali po svojih močeh. 

Bila sem vesela, da sem 
nalogo tako dobro izpeljala, 
hkrati pa sem bolje spoznala 
sosede. Tako sem prišla tudi 
k lepo urejeni kmetiji Šolinc. 
Vidi se, da so tam pridni in 
skrbni gospodarji. Žal pa je 
gospodar pred leti umrl; mo-
goče je res preveč garal. 
Ostala je žena z malimi otro-
ci in sama naprej garala, da 
je preživela otroke. 

Danes je na invalidskem 
vozičku in, ko sem prišla 
k njim, je bila sama doma. 
Kako naj si sirota nepokret-
na pomaga, se sprašujem in 
se kar naprej grizem, kam 
naj dregnem, da ji izprosim 

pomoči, ki jo je tako potreb 
na. Kje so socialni delavci, 
kje je mladina, kje je Rdeči 
križ in sploh, kje je človek 
da bi izboljšal njen položa. 
Srečni so v okolici Negovf 
ko imajo takšnega dobrodei 
nega človeka. 

ROZI MIHET.ČEC 

Še enkrat Tolo 
Spet smo zasledili pismo 

bralcev o ukinitvi obrata To-
lo na Planini. Čudno se mi 
zdi, da lahko en občan tako 
užali poslovodnega organa 
Tolo Šentjur. Saj ni sam od-
ločal o ukinitvi obrata, am-
pak je o tem odločal ves ko-
lektiv in se v resnici pravilno 
odločil. Če bi še delal obrat 
na Planini, bi porabili vehko 
denarja za prevoz materiala 
in druge stroške. Res je, da 
traja delavnik delavcev 
s Planine sedaj 10 ur, toda 
tako dolg je delavnik vseh 
delavcev, ki se vozijo na delo 
z avtobusi. Mislim, d a j e uki-
nitev obrata na Planini le do-
bra odločitev za Tolo 
Šentjur. 

M. K. 
Planina pri Sevnici 

Na Ljubnem spet 
kino 

Po dveh letih premora (za-
radi obnove dvorane) so se 
v soboto, 8. oktobra na Ljub-
nem spet začele kino pred-
stave. Zaradi finančnih in 
nekaterih drugih težav se je 
sicer obnova zavlekla in še ni 
povsem končana; opravljena 
so le vsa zidarska dela, na 
novo je narejen balkon in 
oder, dvorana pa je podaljša-
na za približno štiri metre. 
Dvorano bomo še prebelili 
in položili pod. 

Vendar pa zaradi velikega 
zanimanja krajanov Ljubne-
ga in okolice, že naročene fil-
me pa tudi nismo mogli več 
prestaviti, smo se v kinosek-
ciji odločih, da pričnemo 
s predstavami, čeprav obno-
va še ni končana, saj kino 
predstave nadaljnih del ne 
motijo. V jesensko-zimskem 
času bodo predstave ob so-
botah ob 19.30 in ob nedeljah 
ob 17. uri. 

Vsak zadnji petek v mese-
cu bo nočni kino ob 
21.30. uri, enkrat na mesec 
pa bo v nedeljo ob 16. uri 
otroški kino. Do konca me-
seca novembra bomo pred-
vajali najuspešnejše filme di-
stributerja Vesna film iz 
Ljubljane. Tudi kadrovsko 
se j(i^kinosekcija okrepila, 
saj smo pridobili dva nova 
kinooperaterja, ki bosta po 
potrebi opravljala tudi delo 
biljaterja in redarja. 

ŠTEFAN MATJAŽ 

Šefi v Celjski mestni hranilnici 
Ljubljanska banka, Splošna 

banka Celje intenzivno posodab-
lja poslovanje in prenavlja poslov-
ne prostore, da bi bila ponudba še 
bolj kakovostna. Tako so letos 
preuredili prostore v Celjski mest-
ni hranilnici, kjer še posebej izsto-
pata dve pomembni novosti. Ure-
dili so posebne prostore namenje-
ne zasebnemu drobnemu gospo-
darstvu (obrtnikom), ki bodo od-
slej lahko na enem mestu opravili 
vse bančne posle - od plačevanja 
računov do posredovanja raznih 

informacij, svetovanja in pridobi-
vanja kreditov. 

Druga pomembna pridobitev so 
sefl. To so posebni predali v ban-
ki, v katerih lahko občani shranju-
jejo najrazličnejše vrednostne 
predmete ali pomembne doku-
mente. Da je bila odločitev banke 
pravilna, potrjuje vse večje zani-
manje občanov za najemanje še-
fov, zato ta način poslovanja hkra-
ti tudi potrjuje zaupanje in krepi 
vezi med banko in občani. 



To S O Z d a j vsi Vipotnikovi otroci 
Tri sirote so našle topel In varen dom 

Smo velika družina. Devet nas je, še letos februarja nas 
je bilo samo šest. Živimo v veliki hiši v zaselku Plat, kije 
od Rogaške Slatine precej odmaknjen. Zato je dobro, da 
vodijo iz doline pa vse do naše hiše lepe ceste. 

Oče Ludvik je grobar, jame koplje na pokopališču 
v Šmarju. Težko bi rekel, da ga to delo veseli, a tudi za to 
opra vilo mora biti kdo. Mama Ivanka je zdaj rejnica. Rada 
ima otroke, poklic mama jo veseli. Mojemu starejšemu 
bratu je ime Zvonko. Trinajst let ima, torej je leto dni 
starejši od mene. Imava pa še majhno sestrico Biserko, 
komaj eno leto je stara. Biserke sta se moja starša zelo 
razveselila, saj sta si vedno želela tudi hčerko. In tu je, 
seveda, še moja stara mama Rozika, mamina mama. 

Februarja letos pa se je naša družina povečala še za 
enega člana, spet ženska. Komaj štirinajst dni je imela 
Jasmina, ko sojo prinesli k hiši. Ata in mama sta rekla, da 
je to zdaj naša nova sestra. Februarja nas je bilo torej že 
sedem. Pred dobrim mesecem dni pa se je naša družina 
nenadoma povečala še za dva člana, spet ženska, in spet je 
socialna delavka pripeljala dva otroka: komaj dva meseca 
staro Simono in njeno sestrico, dobro leto dni staro Vesno. 
Zdaj nas je torej devet. Vsi smo Vipotnikovi: mi trije 
domači in trije tuji otroci. 

V soboto dopoldne, na moj dvanajsti rojstni dan, pa sta 
se pri nas oglasila neka ženska in nek moški. Vseh devet se 
nas je zbralo v dnevni sobi. Ženska je imela v rokah 
beležko, ves čas je nek^ spraševala o nas in si vse zapiso-
vala v beležko. Moški je imel s sabo fotografski aparat. To 
dopoldne se je v naši sobi bliskalo in kar naprej smo se 
morali postavljati in prestavljati. Z bratom nama je šlo 
vse to na živce, zato sva kmalu odšla ven. Pozneje sva 
izvedela, da bodo o naši družini pisali v časopisu in da 
bomo na slikah. To bodo sošolci gledali! Mogoče se bo kdo 
tudi ponorčeval iz mene. Ne vem, bomo videli. 

Ludvik 

Za pol ure po gobe 
Nekako takole bi dvanajst-

letni Ludvik, karseda na 
kratko, napisal prosti spis 
z naslovom: Moja družina. 
Mi, ki smo družino Vipotnik 
obiskali prejšnjo soboto, 
smo izvedeli, videli, slišali 
veliko. Soboto smo si izbrali 
zato, ker smo bili prepričani, 
da je vsa družina doma. Pa 
smo se zmotili. * 

Da Ivanke in njenega mo-
ža Ludvika ni doma, izvemo 
in skoraj obupamo. Pa nas 
mama Rozika kar hitro poto-
laži rekoč, da se čez slabo 
uro vrneta. Mleko sta pobra-
la in ga odpeljala v Rogaško 
Slatino. To je n juno vsako-
dnevno prvo jutranje opravi-
lo. Vsak dan po mlečni progi 
in vsak dan okoli tisoč šest-
sto litrov mleka. Vsak dinar 
prav pride. Na vratih pa se 
pokažejo tri majhne glavice. 
»Ena je naša, dve imamo 
v reji,« pove mama Rozika, 
midva z Edijem pa narav-
nost v bhžnji bozd - po gobe. 
Vse polno gob! Jasno, včeraj 
je deževalo. Pa ugotoviva, da 
sploh nisva gobarja in da 
gob, razen jurčkov in hsičk, 
sploh ne poznava. Pobereva, 
kar se pobrati da. Pozneje iz-

veva, d a j e iz polne vreče gob 
komaj katera pogojno užit-
na. Danes za kosilo torej ne 
bodo gobe. Škoda - pa tohko 
jih je bilo. Na cesti kmalu 
zaslišiva zvok tovornjaka. 
Ivanka in Ludvik se vračata 
domov. 

Zgodbe o treh 
sirotah... 

Najprej skupinski posne-
tek: vseh devet članov Vi-
potnikove družine. Očetu 
Ludviku se mudi. Danes je 
v Šmarju spet pogreb. Sino-
va Zvonko in Ludvik nad 
pozirarijem nista najbolj 
navdušena; komaj čakata, da 
gresta ven. Ivanka ima ves 
čas v naročju trimesečno Si-
mono, osemmesečna Jasmi-
na sedi v fotelju, ostaU dve, 
Biserka in Vesna, koracata 
po sobi. »Tile trije so najini,« 
pokaže Ivanka na trinajstlet-
nega Zvonka, na dvanajstlet-
nega Ludvika in leto dni sta-

ro Biserko. »Tile trije pa so 
pri nas v reji, a so zdaj tudi 
naši,« pokaže na štirinajst-
mesečno Vesno, na osemme-
sečno Jasmino v fotelju in 
trimesečno Simono v naroč-
ju. »Vse štiri so še v pleni-
cah. Vesna in Simona sta se-
strici, obe imata rdečkaste 
lase. Kaj ni Jasmina prava 
lepotička? Nič še ne govori, 
pa bi pri osmih mesecih že 
lahko. Glavno je, da sliši, go-
vorila že še bo. To so naše 
štiri čebelice Maje,« pripove-
duje Ivanka in prav res ni 
čutiti, da bi govorila o svojih 
in o tujih otrocih. Pove tudi, 
da se je pred dvema, letoma 
oglasila v Centru za socialno 
delo v Šmarju. Da je priprav-
ljena sprejeti majhne otroke 
v rejo, je takrat povedala so-
cialni delavki. Dolgo ni bilo 
od nje nobenega glasu, letos 
pa kar trije otroci, tri sirote, 
tri deklice. 

Prva je bila Jasmina. »Šti-
rinajst dni staro štruco smo 

dobili, otroka brez imena. 
Mati je iz bližine Rogaške 
Slatine, gluhonema je, za 
otroka sama ne more skrbe-
ti, hčerki se je odpovedala. 
Skupaj smo ji izbrali ime. 
Ker smo vedeli, da je mati 
gluhonema, nas je skrbelo, 
ali bo otrok slišal. Kmalu se 
je pokazalo, da Jasmina ni 
nasledila materine bolezni. 
Punčka naj bi bila pri nas 
v reji do tretjega leta. Mislim 
pa, da bo Jasmina ostala na-
ša,« pripoveduje Ivanka pr-
vo zgodbo. 

Pred mesecem dni sta pri-
šh sestri: Vesna in Simona. 
Socialna delavka je imela 
v rokah dvomesečnega do-
jenčka, ob njenih nogah je 

Štiri pleničnice: zadaj Vesna in Biserka, spredaj Simona 
in Jasmina. 

Devetčlanska Vipotnikova dfr« 

Vse štiri so rade v naročju in mama Ivanka se mora znajti tako, da je vsem štirim 
prijetno. 

Obnova 
secesijske 
kapele 
v Grajski vasi 

Zavod za varstvo narav-
ne in kulturne dediščine 
v Celju se je lani lotil 
v Grajski vasi pri Gomil-
skem obnove močno po-
škodovane lesene kapele, 
ki je v privatni lasti. 

Strokovnjaki so naprej 
razmišljali o celotni rekon-
strukciji, kajti kapela je bi-
la v zelo slabem stanju in je 
bilo veliko njenih elemen-
tov docela uhičenih. Pri ob-
novi pa so našli zanimive 
elemente in iz njih izluščili 
datacijo nastanka iz leta 
1908. Torej gre pri tej kape-
li za oblikovno edinstven 
primer lesene kapele odpr-
tega tipa, zgrajene v sece-
sijskem slogu. 

Pri obnovi so manj kcU oče 
elemente nadomestili, ob-
stoječe pa renovirali v pr-
votno obliko. Dela je izva-
jal kipar Milojko Kumer iz 
Šoštanja, sredstva za obno-
vo te edinstvene kapele pa 
so prispevali: kr^evna 
skupnost Žalec, župnijski 
urad Gomilsko, ter lastnik 
kapele. Z. S. 

Ljubezen do poklica 
Ivan PIrt le skoral pol stoletja delal pri Borovu 

človek velik del življenja preživi v služ-
bi in, če ne zgreši poklica, si je zagotovil 
lep kos sreče. Ivanu Piršu je to uspelo, 
povrh vsega pa je vse življenje ostal zvest 
isti firmi-Borovu. Z odnosom do dela in 
poštenjem si je pridobil zaupanje strank 
in postal pojem trgovca, kakršnih je, žal, 
vse manj. 

Ivan Pirš je danes čil 75-letnik, ki že 
petnajst let živi od pokojnine, in je edini 
še živeči prodajalec v Sloveniji, ki je bil 
Borovu zvest od prve zaposlitve do upo-
kojitve. 

»Z devetnajstimi leti sem se zaposlil v fir-
mi Bata, ki se je takrat, leta 1932 imenovala 
po lastniku. Sodeloval sem že pri sami 
gradnji. Kasneje sem delal v raznih oddel-
kih, bodisi v personali, prodaji ali sem vodil 
kartoteke.« 

Prva prodajalna 
»v teh letih so se v Jugoslaviji začele 

odpirati prve prodajalne firme Bata in tako 
sem bil premeščen v Vrbovec pri Križev-
cih, kjer se je takrat odpirala prva proda-
jalna.« 

Tu se je začela njegova pot po številnih 
mestih. Od tod je odšel v Džurdževac v Po-
dravino, kasneje je bil premeščen v Sevni-
co, od koder ga je pot vodila v Zagorje ob 
Savi in nato v Krško. V času druge svetov-
ne vojne se je znašel v Gornji Radgoni. 

»Nemci so me med prvimi prijeli in odpe-
Ijah v Maribor, za mano so kasneje privedh 
mojo družino. Transportirali so nas v tabo-
rišče Slavonska Požega, od koder so nas 
kasneje prepeljali v Plitvice. Sledil je marš, 
dolg 42 kilometrov do Korenice. Tu sem od 
človeka, ki je bil pravoslavne vere in seve-
da nesimpatičen za ustaše, prejel prodajal-

Ivan Pirš, danes 75-letni upokojenec. 

no. Ko sem naročil prvo pošiljko, s e j e le-ta 
med potjo izgubila; pravzaprav jo je nekdo 
ukradel. Prav kmalu smo od tod odšli, saj 
se je govorilo, da bodo Korenico požgali, 
ljudi pa pobili. Prijavili smo se na Rdeči 
križ v Ljubljani, od koder sem še naprej 
kontaktiral z Borovim. Dodelili so mi Gra-
čanico, kjer pa je bil prodajalec ustaš in mi 
za nobeno ceno ni hotel predati ključ te 
prodajalne.« 

Odšel je v Popovačo in zatem v Bosanski 
Novi. Ker je spet pretila nevarnost, da ga 
mobilizirajo, je z družino odšel v Ljubljano. 
»Bih smo pri sorodnikih, kjer je bila tudi 
javka in tako sem se še bolj neposredno 



leto dni stara 
e zanemaijeni, 
starejši so bili 
Otrok je bil ves 

Jojenčka je bilo 
!j umiti, previti. 
sta brez službe, 

iiya. »Z Vesno so 
i grdo ravnati, 
umirila, vendar 

|o trese po vsem 
ise, da bodo po-
ja ostale. Mama 
;daj dvakrat obi-
ič nam je hotela 
Vesno bi rada 

lono noče sploh 
ara je, kot da to 
i. In tako kaže, 
imona ostala pri 
thko dobijo star-
uredijo gmotne 

razmere, a mislim, da to še 
ne bo tako kmalu. Ne razu-
,mem, zakaj Simone ne ma-
rajo ...« 

Za tri pralne stroje 
plenic 

Štiije majhni otroci, sto-
dvajset plenic, trikrat na dan 
se vrti pralni stroj. Pralni 
prašek se ne kupuje na kile, 
ampak kar na vreče. Tri du-
de, treh različanih barv, tri 
kahhce, štiri otroške poste-
ljice, gora otroških oblačil, 
ena steklenička z dudo. Vsak 
dan umivanje, ob sobotah 
kopanje; po vrsti, po starosti 
oziroma vehkosti. Za zdaj so 
otroci zdravi. Kaj če pride 

nalezljiva bolezen,'na primer 
vodene koze? Štiije, ah ne-
mara kar šest bolnih otrok 
naenkrat! Sicer pa je lahko 
že navaden nahod sila nepri-
jetna zadeva. Mama Ivanka 
(vsi otroci jo tako khčejo), si 
danes s tem ne dela skrbi. 
»Bo že kako, s tem smo mo-
rali računati. Sicer pa se 
z otroci ukvaijamo vsi trije. 
Tudi mož, sploh pa moja ma-
ma. Brez nje ne vem, kako bi 
bilo. Vse to kar nekam zlah-
ka zmoremo, ker imamo 
otroke radi. Vsi so zdaj naši, 
nobenih razlik ne delamo 
med njimi. Vsi so zdaj Vipot-
nikovi otroci. . .« 

MARJELA AGREŽ 
Foto: EDI MASNEC 

Kosovo v 
teh dneh 

življenje na Kosovu v vaseh kakor 
v glavnem mestu avtonomne pokrajine 
Prištini je v dneh pred 17. sejo CK ZKJ 
dajalo vtis mirnega, vsakdanjemu toku 
predanega življenjskega utripa. Ulice 
z mogočnimi stavbami sodobne arhi-
tekture - steklo in marmor, na drugi 
strani kontrast neurejenosti, polne svo-
bodno gibajočih se ljudi v trgovinah, 
kavarnah, na večernem sprehajališču; 
kot da se ničesar ne dogaja, kot da se je 
čas ustavil. A vendar, v političnem za-
kulisju je močno vrelo in še vedno vre. 
Negotovost in napetost obstaja nekje 
v notranjosti delavcev, kmetov, študen-
tov. Ni lahko v teh dneh živeti v brezde-
lju in pričakovanju in biti Kosovec. 

L. KORBER 

Utrip z ulice. 

Sodobna arhitektura univerzitetne knjižnice. 

Pogled na Prištino - spredaj športni center. 

zvestoba firmi 
'JOB in se boril do končne 

pelje 
ni vojni smo se preselili v Gor-
), od tam v-Slovenj Gradec in 
leta 1954 prispel v Celje. Stanje 
je bilo obupno in smo vse sku-
obnovili; koliko se je pač dalo 

iazmerah < 
bil poslovodja celih devetnajst 
asu se je , predvsem po njegovi 
>ilo na bolje, tako da je bila 
Ualna ena najuspešnejših v po-

5 o razmerah pred in pb vojni 
nisem na svoji koži občutil 

gnilega kapitahzma. Prav nasprotno. Zapo-
sleni so dobih stanovanja, neporočeni so 
stanovali v internatih, kjer je bila dobra in 
izredno poceni hrana. Mislim, da danes ni 
tovarne, ki bi tako skrbela za svoje delavce. 
Z nastopom samoupravljanja se je seveda 
še marsikaj obrnilo na bolje, vendar pa je 
vseskozi bilo in je še prisotno geslo: kupec 
je naš gospodar.« 

Ivan Pirš je še vedno del tega kombinata 
obutve, še zmeraj je v kontaktih bodisi 
z upravo v Borovu ali prodajalno v Celju. 
»Ti ljudje me še danes spoštujejo in pred 
kratkim, ko so odprli prenovljeno prodajal-
no, so me povabili na slovesnost, za kar 
sem jim zelo hvaležen.« 

BOJAN KRAJNC 

^^'kovanja in priznanja. 



Dragi prijatelju 
Veste , k a j z a d n j e čase p o g r e š a m ? ' 

Vaše r isbice! T a k o ma lo j ih p r ide na 
n a š nas lov, da res n i m a m vel ike izbire. 
L e t u in t a m se k a k š e n p rvošo lček oju-
nač i in n a m e s t o , d a bi se muč i l z zaple-
t en imi č rkami , r a j e v s e s k u p a j nar iše . 
T a k o j e t ud i ta le na ša s t r an bol j pes t ra 
in pr iv lačna . Torej , n ika r se n e bo j t e 
poši l ja t i r isbic , še zlasti, če se tega ra je 
lot i te k o t pa p i s an j a spisov. L e n a t is to 
n a š e pravi lo n a j vas s p o m n i m , da j e 
na jbo l j e , če so r i sb ice č r n o bele, da se 
v ča sop i su sp loh vidi jo. 

Vaša T a n j a 

Na starem gradu 
Z b r a h s m o se p r e d šolo. P o t j e bila dolga. 

Na s t a r e m g r a d u s m o se lovili, igrali in 
jedl i . Ko s m o se vračali , s m o videl i m n o g o 
stvari . 

M A T E J A Z U P A N Č I Č , 2. r. 
OŠ D u š a n a J e r e b a 
S l o v e n s k e K o n j i c e 

Jesen nam je nasula sadja je naslov risbi: 
ce URŠKE TOPOLŠEK iz L razreda COS 
Stranice. 

Seje, kongresi, 
sestanki 

Minilo je že nei<čy večerov, ko 
imam ušesa zamašena z vato, da 
ne bi zopet poslušala govorov 
različnih predsednikov. Pravza-
prav niti ne vem, kateri predsed-
niki so, vem pa, da večina teh 
ljudi na koncu svojih govorov ne 
ve, kaj so govorili. Medtem ko 
pišem ta spis, spet slišim nekega 
govornika. Zakaj kar naprej te 
seje, kongresi, sestanki? Zakaj 
im^o tu besedo le predsedniki, 
zakaj ne vprašajo preprostih lju-
di? Zvedeli bodo vso resnico. 
Včasih sem prav besna na te go-
vornike. Edino, o čemer se na 
sejah pogovarjajo, je zvišanje 
cen. A zanje to ni pomembno, saj 
nimajo denarnih težav. Za neka-
tere pa je pomembno, saj lahko 
ob takšnih cenah jedo le še os-
novno vrsto kruha. Komaj ča-
kam, da bodo na'televiziji nehali 
prikazovati politike in ne bo več 
treba poslušati njihovega govor-
jenja. 

ŠPELA PIDER, 8.r. 
OŠ Ivana Farčnik-Buč 

Vransko Hortikulturnl krožek 
v torek, 11. oktobra smo imeli 

na osnovni šoli Primoža Trubaija 
v Laškem odprti dan šole. Na ta 
dan so se na naši šoli odvijale 
razne dejavnosti. Med njimi je 
svoje delo predstavil tudi horti-
kulturni krožek. Pri tem krožku 
pometamo, obrezujemo, grabi-
mo, plejemo, sadimo podtak-
njence, pobiramo papirčke.. . 
Podobno so delali tudi na odprti 
dan šole. Učenke Andrejka, He-
lena, Kristina in Silva so prinesle 
podtaknjence. Nato so jih nasa-
dile v jogurtove lončke. Medtem 
ko so dekleta sadila, so učenci in 
učenke 3. in 4. razredov opravlja-
li dela pred šolo. Helena, Kristina 
in Andrejka so najprej obrezale 
vrtnice z vrtnarskimi škarjami. 
Ko so to delo končale, so odšle 
obrezovat še okrasne grmičke. 
Obrezovale so veje, ki so silile na 
okna. S tem pa je bilo veliko de-
la. Učenci 3. c so grabili hstje, ki 
je kar naprej padalo na tla. Tri 
učenke so pometale in pobirale 
papirčke. Učenka Mojca iz 5. raz-
reda pa je urejala izložbeno oma-
rico hortikulturnega krožka. Ko 
je to delo opravila, je prišla oko-
pavat vrtnice. Fantje so pomagali 
odnesti veje, nato so odnesli tudi 
pograbljeno listje. Mentorica 
krožka tovarišica Anica Bregar je 
nato pripeljala fotografa, ki nas 
je shkal. Upamo, da bomo slike 
kmalu dobili. 

Hortikulturni krožek 
OŠ Primož Trubar 

Laško 

Sama med množico 
ljudi 

Nekega dne sva se z očetom 
odpravila na letališče na Brnik. 
Pričakovali smo namreč strica, 
ki živi v Srbiji. Očka me je kar 
naprej opozaijal, naj se ne odda-
ljujem, ker je veliko ljudi in se 
lahko izgubim. Privlačile so me 
slike na stenah, množica ljudi in 
pristajajoča letala. Hodila sem po 
letališču in opazovala zanimivo-
sti. Kar naenkrat sem se zavedla, 
da ne vidim več očeta. Bila sem 
sama med množico ljudi, ki so mi 
bUi tuji. Začela sem tekati sem 
ter tja in prestrašena iskala očeta. 
A zaman, ni ga bilo. Mimo mene 
so hiteli nasmejani ljudje, po mo-
jem bledem licu pa so tekle debe-
le solze obupa. Nisem mogla ver-
jeti, da bi me oče pustil na letališ-
ču. Bila sem že skor^ prepriča-
na, da je tako, ko me je nenado-
ma prijela očetova roka in objel 
me je njegov karajoči pogled. Za-

jokala sem skoraj na glas. Oče pa 
me je stisnil k sebi in dejal: »Če 
že nisi slišala mojih opozoril, si 
vsaj zapomni: kdor ne uboga, ga 
tepe nadloga.« 

POLONA SLOKAN, 6. r. 
OŠ Bratov Letonje 

Šmartno ob Paki 

Naša šola 
Lansko šolsko leto smo imeli 

na naši šoli še celodnevni pouk. 
V šoli smo delali naloge in se vse 
potrebno naučili. Ko sem prišla 
domov, sem bUa brez skrbi. Le-
tos so celodnevno šolo ukinili, 
naloge moramo pisati doma. 
Krožke imamo zjutraj in po po-
uku. Večkrat imam težave, ker 
mi starši ne znajo pomagati pri 
domači nalogi. V celodnevni šoli 
je bilo lepše kot je sedaj. 

CVETKA GROBIN, 4. r. 
OŠ Oton Kovačič 

Kostrivnica 

Trgatev 
Jesen imam rada zato, ker po-

stane gozd pisan, kmetje po-
spravljajo pridelke in trgajo groz-
dje. Tako se je tudi naša družina 
odpravila na trgatev k dedku 
v Medjimurje. Tja smo prispeli 
zvečer. Utrujeni od vožnje smo 
takoj odšli spat. Zjutraj nas je 
zbudil dež. Vendar se je kmalu 
razjasnilo in posijalo sonce. Vsi 
so odšli v vinograd, le jaz sem 
ostala doma in pomagala pri-
pravljati kosilo. Kmalu so se vsi 
vrnili in skupaj smo sedli h kosi-
lu. Po kosilu smo šli še v drug 
vinograd. Začelo se je že temniti, 
ko smo utrujeni odšli domov. Po 
večerji smo pri sosedi stiskali 
grozdje. Drugi dan sta dedek in 
ati spravila mošt v sode. Kasneje 
sm.o odšli trgat jabolka za ozim-
nico. Nato smo se vrnili v Štore. 
Zelo rada grem na trgatev, s ^ se 
takrat po mili volji najem sladke-
ga grozdja. 

VESNA SPREITZER, 7.r. 
OŠ Štorskih železarjev 

Štore 

Živeti v miru 
Ni še dolgo tega, ko sem gleda-

la televizijsko oddajo, ki je prika-
zovala nastop mladih iz številnih 
držav Evrope. Njihov nastop sta 
spremljala živahna pesem in 
ples. Obrazi otrok so bili polni 
smeha, sreče, v njihovih srcih je 
vladalo zadovoljstvo. Po končani 
oddaji sem se zamislila. Slišala 
sem, da bi lahko z denarjem, ki 
gre za orožje, nasitili ves svet. 
Razmišljala sem tudi o otrocih, 
ki ne živijo v miru in svobodi. Ti 
nimajo toplih domov, hrane, na-
mesto pesmi poslušajo mitralje-
ze. Moja želja je, da bi tudi tem 
otrokom zasijalo sonce svobode. 
V njihovih srcih naj bi donela 
pesem, njihovi obrazi naj bi žare-
li od veselja. 

IRENA KLANČNIK, 7. r. 
OŠ Bratov Letonje 

Šmartno ob Paki 

Pospravljanje 
zelenjave 

Lepega dne sva se z mamico 
odločili, da bova pospravili vse 
pridelke z vrta za ozimnico. Za-
čeli sva pri petršilju. Potrgali sva 
ga, nekaj pa pustili. Nato sva ga 
oprali in zložili v vrečke. Isto sva 
storili pri korenčku, zeleni in 
drugi zelenjavi. Tako sva z mami-
co pripravljali ozimnico. 

NATAŠA ROTOVNIK, 3.r. 
OŠ Boris Vinter 

Zreče 

NAGRAJUJE 
ATKINE 
IZ2REBANCE 

Atkina zanka 
. . g u b a . s k r a . . m a č i j a 

. . p o t . r č . r v i č e k r o k a v . . a 

. r e p r o g a n . g i b . . n č n i c a 

D o p o l n i b e s e d e . N a n o v o v p i s a n e č r k e ti b o d o sesta-
vi le n a s l o v z n a n e s l o v e n s k e p e s m i c e . J o znaš zapet i? 

N a s l o v nap i š i n a dop i sn i co , ki j o m o r a š pos la t i na 
n a s l o v N O V I T E D N I K , T rg V. k o n g r e s a 3a, 63000 
C E L J E d o p o n e d e l j k a 31. o k t o b r a , d a b o š v k l j u č e n 
v n a g r a d n o ž r e b a n j e . 

P r e j š n j a z a n k a pa v a m j e de la la k u p težav, sa j s m o 
dob i l i le tr i p r a v i l n e reš i tve . Nap isa t i bi mora l i 
V E T E R , sa j j e šlo za z a p o r e d j e d r u g i h č rk v nizu besed . 
IzžrebaU s m o L U D V I K A V O U K A s P l a n i n e 63, 63225 
P l a n i n a . 

Muca v škafu 
Moja stara mama ima krasno 

muco. Ko sem bila pri njej, sem 
se ji zelo nasmejala. Igrala se je 
z mojim dedkom in psom. 
S psom sta bila posebna prijate-
lja. Jedla je iz njegove posode in 
spala zraven njega. Igrala se je 
z miško, ki ji jo je prinesla njena 
mama. Najbolj smešna pa je bila 
v škafu, ki je bil naslonjen na zid. 
V njem je bil hst. Radovedna mu-
ca je šla v škaf po njega in začel 
se je gugati. To se ji je zdelo še 
posebej imenitno. Prva je to opa-
zila sestrična Metka. Poklicala 
me je in skupaj sva jo opazovali 
ter se tako smejali, da so nama 
tekle solze. Ko sva se umaknili, 
se je muca s škafom skotalila po 
stopnicah. Hitro sva tekli k njej 
in ugotavljali, če se ji je kaj zgodi-
lo. A ni bilo nič. Pač pa je muca 
šla k posodi, da bi se še naprej 
gugala. 

KATJA ŠKET, 5. r. 
COŠ Fran Roš 

Celje 

Komisija za delovna razmerja 

TOZD OŠ E. Kardelja Rogatec 

razpisuje naslednja dela in naloge: 

učitelja tehnične vzgoje 

za nedoločen čas s polnim delovnim časom. 

Pogoji: višja ali visoka izobrazba ustrezne smeri 
Začetek del: takoj 

Vse zainteresirane obveščamo, da je na voljo eno-
sobno stanovanje. 

Kandidati naj pošljejo vlogo z dokazili o strokovnosti 
v osmih dneh po objavi razpisa komisiji za delovna 
razmerja na naslov: 

VIO ŠMARJE PRI JELŠAH, TOZD osnovna šola Ed-
varda Kardelja Rogatec, Rogatec 1 b, 63252 RO-
GATEC 

KERAMIČNA INDUSTRIJA 
LIBOJE 
Delavski svet Keramične industrije Liboje ponovno 
razpisuje dela in naloge s posebnimi pooblastili in 
odgovornostmi 

vodenje računovodske službe 
Kandidati morajo poleg splošnih pogojev, določenih 
z zakonom in družbenim dogovorom o uresničeva-
nju kadrovske politike v občini Žalec izpolnjevati še 
naslednje pogoje: 

- da imajo visoko ali višjo izobrazbo ekonomske 
smeri 
- da imajo 4 leta delovnih izkušenj na delih in nalo-
gah zahtevanega poklica 
- da imajo organizacijske sposobnosti za opravlja-
nje teh nalog 

- da so družbenopolitično aktivni. 

Kandidat bo izbran za 4 leta. 
Kandidati naj pošljejo pismene prijave z dokazili 
o izpolnjevanju pogojev na naslov: Keramična indu-
strija Liboje, 63301 Petrovče, v 10 dneh po objavi. 
O izbiri bomo udeležence razpisa obvestili v 8 dneh 
po sprejemu sklepov. 

TRGOVSKA DELOVNA 
ORGANIZACIJA 
SAVINJA 
63330 MOZIRJE 

Komisija za delovna razmerja TDO »SAVINJA« 
Mozirje objavlja prosta dela in naloge 

Vodja kooperacije 
Poleg spIdSnih pogojev določenih z zakonom mora 
kandidat-ka izpolnjevati še naslednje pogoje: 

- V. ali VI. stopnja strokovne izobrazbe (tehnične, 
komercialne ali ekonomske smeri) 
- pet let delovnih izkušenj za delavce s V. stopnjo 
strokovne izobrazbe oziroma dve leti za delavce s VI. 
stopnjo strokovne izobrazbe 
(tehnične, komercialne ali ekonomske smeri) 
- pet let delovnih izkušenj za delavce s V. stopnjo 
strokovne iz'obrazbe oziroma dve leti za delavce s VI. 
stopnjo strokovne izobrazbe 
- izpit za voznika B kategorije 

Delo bomo sklenili za nedoločen čas, s polnim de-
lovnim časom in s poskusnim delom treh mesecev. 

Pisne prijave s priloženimi dokazili o izpolnjevanju 
objavljenih pogojev, pošljite na naslov TDO »SAVI-
NJA« 63330 Mozirje 41, v roku 8 dni od objave. 
O rezultatih izbire bomo kandidate obvestili v 15 
dneh po opravljeni izbiri. 



JoStT 
i-VETKE 
J V ponedeljek sta se 
[jifeju Voglajne pretepala 

' tko Dž. iz Hribarjeve in 
Z. iz Podgoija. Raz-

Ljili so ju miličniki, sre-
: |g pa se bosta spet pri 
^jniku za prekrške. 

I V noči s sobote na ne-
ĵ ljo je Branko J. iz Dra-
JJglj ogrožal svojce. Posre-
Lali so šentjurski milič-

ki so Branka kasneje 
rtUpali v varstvo celjskim 
^jličnikom, ki imajo za ta-
5e tiče primerne prostore 
^počitek. 

f Matjaž P. iz Jerihove 
J. Titovem Velenju je pre-
^ popil, potem pa se vse-
lil za volan avtomobila, 
jstavila ga je patrulja in 
„u prepovedala vožnjo za 
J dan, vendar pa je Matjaž 
g kar vztrajal. Kmalu se je 
irepričal, da pregovor - ne-
feča nikoli ne pride sama 
,§e kako drži. Malo kasne-
f ga je ustavila druga pa-
rulja miličnikov in takrat 
. Matjaž moral na varno 
prostore za treznjenje. 

• Še hme se je godilo 
laijanu C. iz Vrunčeve 
Celju, ki je prav tako se-

el za volan s preveč maja-
imj nogami. Miličniki so 
jdi njemu prepovedali na-
aljnjo vožnjo, vendar pa je 
[arjan spčet sedel za .volan 
1 po nekaj kilometrih vož-
je povzročil prometno ne-
rečo. Tudi od tam je po-
legnil, miličniki pa so ga 
Idkrili na Savinjskem na-
ire^u. Glede na višje kazni 
B prekrške bo za Marjana 
i dan pomenil kar lep fi-
lančni krah. 

• V torek so miličniki 
ridržali Mirka B. iz Pod-
)ija, ki se je stepel z znan-
im. Kriva je bila pravza-
rav Simona, v katero sta 
ba zagledana. 

Otrok omahnil v sedemmeterski jašek 
Opozorilne table so premalo - gradbišča Je treba bolje zavarovati 

Na gradbišču smučarskih skakal-
nic pri gradu v Titovem Velenju se je 
pripetila pred dnevi hujša nesreča, 
v kateri se je hudo ranil 12-Ietni 
otrok. Čeprav bi lahko kdo rekel, da 
se je nesreča zgodila zaradi neprevid-
nosti otrok in zaradi tega, ker niso 
upoštevali opozorilnih tabl, je nesre-
či botrovalo gotovo tudi preslabo za-
varovanje gradbišča. 

12-letnih Boštjan Š. iz Titovega Vele-
nja se je s tovariši odpravil k smučar-

skim skakalnicam ob velenjskem gra-
du. Da bi si lahko bolje ogledah mesto 
pod sabo, so se povzpeli na nedograjen 
skakalni stolp, nato pa so se spuščah 
proti odskočišču. Med spuščanjem je 
Boštjan omahnil v sedem metrov glo-
bok jašek - zlomil si je obe roki, dobil 
kompliciran zlom noge in še več ran 
po telesu. 

Območje skakalnic je še vedno urad-
no v gradnji (čeprav ta čas na njem ne 
opravljajo gradbenih del), na to pa 

opozarjajo le opozorilne table. Sicer pa 
območje gradbišča ni zavarovano 
z ograjo. Že večkrat pa se je izkazalo, 
da so predvsem za mlade samo opozo-
rilne teble premalo. Posebno še v tem 
primeru, ko je gradbišče v neposredni 
bhžini središča Titovega Velenja in je 
zanimivo za ogled mesta, bi bilo treba 
vsaj najbolj nevarna mesta ustrezno 
zagraditi in s tem preprečiti morebitne 
nesreče. 

FK 

Poškodovan delavec 
v soboto ob 15.30. uri se je med delom v skladišču 

Ingrada na Opekarniški cesti v Celju hudo ranil 58-
letni Anton Krušec iz Celja. V tem skladišču so na 
tovornjak z viličarjem nakladali gradbene plošče. Med-
tem, ko je viličarist nakladal, je brez njegove vednosti 
zlezel na tovornjak Krušec. Ko je viličarist nakladal 
dva svežnja plošč, s e j e pretrgal kovinski trak in plošče 
so se vsule na Krušca in ga hudo ranile. 

Nesreča pri ustavljanju vagona 
Med ustavljanjem vagona na Gorenjevem industrijskem 

tiru v Titovem Velenju se je v soboto popoldne hudo ranil 
34-letni premikač Alojz Jošt iz Slovenskih Konjic. Vagon so 
prestavljali s tretjega na peti tir, ko pa je že bil na tem tiru in 
je premikač že prestavil kretnico, je začel vagon zaradi 
nagnjenega terena peljati nazaj proti tovarni. Jošt ga je 
najprej hotel ustaviti z železno coklo, ko pa s tem ni u§pel, je 
na tir položil večji kos lesa. Tedaj pa mu je kolo stisnilo roko 
in mu zmečkalo več prstov. 

Zabodel ga je 
z nožem 

Zaradi neporavnanih 
starih grehov je prišlo 
prejšnji torek do obraču-
navanja v biljardnici ho-
tela Paka v Titovem Vele-
nju. Sem je okoli 20. ure 
prišel 25-letni Mehmed 
Družič iz Titovega Vele-
nja in v njej opazil 28-let-
nega Iva Majstoroviča, tu-
di iz Titovega Velenja, 
s katerim je bil v sporu že 
okoli tri leta. Med njima 
se j e vnel prepir in Družič 
je začel metati pred Maj-
storovičeve noge razno 
steklovino. Majstoroviča 
je to razjezilo in je odšel 
proti njemu, Družič pa ga 
je pričakal z žepnim no-
žem. Zabodel ga je v tre-
buh in dvakrat v stegno 
noge. Hudo ranjenega 
Majstoroviča so prepeljah 
v celjsko bolnišnico. 

Malo novosti, vendar... 
če izvzamemo obvezne var-

nostne čelade, kijih bodo mo-
rali vozniki koles z motorji in 
mopedov obvezno nositi na 
glavi od 1. julija prihodnje leto 
dalje, in dosti ostrejše kazni za 
prekrške, v novem zakonu 
o temeljih varnosti cestnega 
prometa večjih novosti za te 
voznike ni. Morda bi kdo iz te-
ga sklepal, da so sestavljalci 
zakona tem voznikom posveti-
li premalo pozornosti, saj ve-
mo, kako pogoste so prometne 
nesreče, kijih povzročajo prav 
taki vozniki. Pa ni tako - res 
namreč je, da dodatnih določil 
skorajda ni treba, saj je že vse 
dovolj zakonsko določeno, le 
vozniki koles z motorji in mo-
pedisti se tega nočejo držati. 
Morda jih bodo k večjemu spo-
štovanju spodbudile višje 
kazni. 

Že doslej je namreč določe-

no, da morajo vozniki takih vo-
zil voziti po kolesarskih stezah 
(kjer so) ali ob skrajnem robu 
cestišča; pa da morajo voziti 
drug za drugim, da morajo 
med vožnjo držati krmilo. In 
seveda, da lahko vozijo le po 
površinah, kjer je vožnja zanje 
dovoljena, med te pa nikakor 
ne sodijo poti med zelenicami 
ah parkovne steze. Prepoveda-

KOMENTIRAMO 
na je seveda tudi vožnja, ka-
kršno lahko opazimo pred-
vsem med mladimi, ko se drži-
jo drug za drugega, se vlečejo, 
ali se jih na vozilu vozi več kot 
dovoljujejo sedeži. Tudi sta-
rostna meja je že dolgo določe-
na (nad 14 let). Že dolgo je tudi 
jasno, da lahko tudi taka vozila 
vozijo le tisti, ki imajo ustrezno 

dovoljenje in seveda tudi zanje 
velja določilo o »treznosti«. 

Za to, da je na naših cestah 
še vedno veliko nepremišlje-
nih voznikov, ki v veliko pri-
merih ogrožajo tudi ostale, pa 
za številne druge grehe vozni-
kov koles z motorji in mope-
dov torej niso krive pomanjk-
ljivosti zakonskih določil. Kri-
vo je to, da jih vozniki premalo 
upoštevajo. Tu naj bi torej naj-
več prispevala zakonska no-
vost o višini kazni. Te so res 
zaostrene. Toda vsaj izkušnje 
prvih dni po uveljavitvi nove-
ga zakona ne kažejo bistvenih 
sprememb. Ob tem se lahko le 
vprašamo dvoje: ali takim voz-
nikom ni mar denarja (kar je 
tudi lahko zaskrbljujoče), ali 
pa (kar je še veliko bolj zaskrb-
ljujoče), da jim ni mar ne svoje 
varnosti, ne varnosti drugih 
udeležencev v prometu. pK 

\t resnosti v cestnem prometu 
te dolgo ni kakšen zvezni 
idpis naletel na tolikšno 
mevnost kot novi Zakon 
temeljih varnosti v cest-
jn prometu, ki je pričel ve-
li 12. oktobra. Najbrž je 
ok temu rigorozno ukre-
Uje v primeru kršitev, vi-
le kazni, pa tudi resne pri-
ive vseh, ki se ukvarjajo 
prometom in prometno 
liostjo. 
itevilne žrtve na cestah. 
Ubijanje narodnega do-
Ika in težke socialne po-
lice so nujno privedle 
»strejše ukrepanje. Naci-
ilni program zmanjšanja 
ifila in resnosti prometnih 

nezgod, ki bo potekal pod 
geslom »Minus 10« že pri-
hodnje leto, bo imel prav 
v omenjenem predpisu naj-
večjega zaveznika. 

Na Postaji milice v Tito-
vem Velenju pravijo, da se 
voznikom in drugim udele-
žencem cestnega prometa ni 
treba posebej bati promet-
nih miličnikov, ker bodo le 
nadaljevali s preventivno de-
javnostjo in rutinskimi kon-
trolami. Vredno pa je upo-
števati, da so se nekateri pre-
krški »podražili za več sto 
odstotkov ter da se jeseni na 
cestah pojavijo nove promet-
ne pasti. JOŽE MIKLAVC 

PROMETNE NESREČE 
Otrok pred 
tovornjakom 

v sredo, nekaj pred 14. uro 
se je v k r^u Sevce hudo ranil 
šestletni Marko J. iz Laškega. 
Otrok je šel s skupino vrstni-
kov po levi strani magistralne 
ceste Laško - Rimske Toplice, 
v isti smeri pa je peljal s tovor-
njakom tudi 45-letni Ivan No-
vak iz Latkove vasi. Iz skupine 
otrok je Marko nenadoma sko-
čil čez cesto in to ra \ 'Tio pred 
tovornjak. Voznik vozila ni 
uspel pravočasno ustaviti in je 
otroka zadel - hudo ranjenega 
so prepeljali v celjsko bolniš-
nico. 

Neprevidna voznica 
Na Kidričevi cesti v Celju se 

je prejšnji torek pripetila pro-
metna nesreča zaradi nepazlji-
vosti voznice osebnega avto-
mobila. Pri mostu, kjer je bil 
zaradi obnovitvenih del vzpo-
stavljen drugačen prometni re-
žim, 65-letna voznica Julijana 
Mirtič iz Celja, ni bila dovolj 
previdna in je zapeljala na na-
sprotni vozni pas. Zaradi tega 
je v njen avto trčil 19-letni voz-
nik kolesa z motorjem Sreten 
Kočiš, tudi iz Celja. Po trčenju , 
je padel in hudo rargenega so 
prepeljali v celjsko bolnišnico. 

Skočil le z vlaka 
z vozečega vlaka je v Zida-

nem mostu v četrtek zjutraj 
skočil Koti Nexhat iz Suve Re-
ke. Pri skoku je z glavo udaril 
ob tla in se hudo ranil. Prepe-
ljah so ga v celjsko bolnišnico, 
kjer pa je še isto popoldne 
umrl. 

Trčila sta v križišču 
Zaradi izsiljevanja prednosti 

sta v soboto na križišču lokal-
nih cest pri nadvozu v Začretu 
trčila voznika koles z motor-
jem 33-letni Milorad Vučevič iz 
Trnovelj in 42-letna Frančiška 
Pavlič iz Proseniškega. Vuče-
vič je v križišču izsiljeval pred-
nost - pri trčenju pa je bila 
hudo ranjena Frančiška Pa-
vhč. 

Z viličarjem povozil 
delavca 

v LIP Bohor v Šentjurju se 
je v ponedeljek dopoldne med 
delom huje ranil 45-letni dela-
vec Martin Mlinar iz Šentjurja. 
Ta je s sodelavcem na tleh ve-
zal paleto, pri tem pa ga je 
spregledal voznik viličarja, 44-
letni Jože Voga iz Javorja. Za-
peljal mu je prek noge in ga 
huje ranil. 

PRI NAi LAHKO IZBIRATE 

Nova samopostrežba SOCKA 

31. 10. 1988 odpira svoja vrata. 

Krajani Socke in okolice! 

Uresničili smo vaše dolgolet-
ne želje. 

Novi, povečani m preurejeni prostori, 
nova ponudba živil m gospodinjskih po-
trebščin, 
Pridite! 

M|EKX ^ ^ POTROŠNIK CIELJIE 



Akrobatski smučarji tudi v Ceiju 
čeprav so se v Celju že pred 

dvema letoma odločili, da 
vsaj nekaj časa ne bodo širili 
novih športnih panog, ker je 
že sedanjih preveč, pa smo 
pred kratkim vseeno dobili 
novo športno društvo - Smu-
čarski akrobatski klub Celje. 
V njem je trenutno petnajst 
članov, zanesenjakov, ki so se 
zadnja leta s to zanimivo in 
atraktivno športno panogo 
ukvarjali zgolj ljubiteljsko in 
neorganizirano, z d ^ pa so se 
odločili za klub, saj želijo do-
seči večje uspehe, kot so jih 
doslej. 

Vodilna člana novega šport-
nega kolektiva sta Stojan Jež 
in Jože Ivačič, ki se s smučar-

^ski rn akrobatstvom že dalj ča-
sa ukvarjata in sta vsak v svoji 
disciplini dosegla tudi nekaj 
lepih uspehov. To še posebej 
velja za Jožeta Ivačiča, ki je 
v začetku oktobra nastopil na 
mednarodnem tekmovanju na 
umetnem jezeru pri Beljaku 
v Avstriji ter osvojil 3. mesto 
v mednarodni konkurenci 
v disciplini skoki s plastične 
skakalnice; ker pa je tekmova-
nje služilo tudi kot državno pr-
venstvo Jugoslavije, je v tej 
konkurenci bil drugi, to pa po-
meni uvrstitev v državno re-
prezentanco, ki se bo v letošnji 

Stojan Jež Jože Ivačič 

tekmovalni sezoni med dru-
gim udeležila tudi več medna-
rodnih tekmovanj za evropski 
pokal. ' 

Člani novega športnega klu-
ba so bili in so še tudi člani 
Partizana Gabeije, kjer so va-
dili na kanvasu ah veliki prož-
ni ponjavi, ki je izredno pri-
merna za trening akrobatike 
na snegu. Ta obsega tri disci-
pline: prosti slog čez grbine, 
smučarske akrobatske skoke 
in balet. Medtem ko je Ivačič 

pravi mojster v skokih pa je 
Jež najmočnejši v baletu. Na 
Štajerskem so edini zastopniki 
tega zimskega športa, ki se po-
časi uveljavlja tudi v Jugosla-
viji, posebej v Sloveniji, kjer 
imcoo klube v Ljubljani, Kra-
nju in Mojstrani. V drugih dr-
žavah je ta šport že dodobra 
razvit in zlasti priljubljen 
v mondenih smučarskih sre-
diščih v Kanadi, Švici, Avstriji, 
Franciji in drugod, kjer zaradi 
svoje raznolikosti in pestrosti 

pomeni prijetno zimsko osve-
žitev. 

Kdor se žeh celjskim smu-
čarjem akrobatom pridružiti, 
lahko to stori vsak petek od 20. 
ure dalje ali pa ob sobotah in 
nedeljah od 10. ure dalje, ko 
sedanji člani vadijo v prostorih 
Partizana Gaberje na Maribor-
ski cesti. 

Novoustanovljenemu klubu 
so že pred ustanovitvijo poma-

Jože Ivačič: »Naši člani tre-
nirajo trikrat tedensko po 
dve uri, sam pa treniram 
v Kranju, kjer obiskujem šolo 
za organizacijo dela, vsak 
dan, koncem tedna pa tudi 
z reprezentanco v tujini. Zad-
nji vikend smo bili celo dva 
dni na snegu v Avstriji na le-
deniku Molta na višini 
3000 m.* 

gah RTC Golte, Metka in Kovi-
notehna, katerih pomoč priča-
kujejo tudi v prihodnje. 

Glavne naloge smučarsko 
akrobatskega kluba Celje pa 
so: povečanje števila članstva, 
organizacija tekme za jugoslo-
vanski pokal na Golteh 4.'in 
5. februarja 1989 ter sodelova-
nje na vseh ostalih tekmah 
v Jugoslaviji. 

TONE VRABL 

Sodelovanje in obveščanje 
Pred nekaj tedni smo na športni strani v Novem tednii^ 

uvedli novo rubriko športni koledar. Njen namen je, da ti" 
enem mestu pregledno objavimo podatke, kje bodo nast(̂  
pili športniki in športnice celjskega območja ob konr, 
tedna v posameznih panogah in ligah. Prvemu športnen,^ 
koledarju na srečno pot smo tudi pripisali vabilo, da naj 
vsi, ki ob koncu tedna prirejajo športna tekmovanja, sp̂ J 
ročili v naše športno uredništvo, kaj nameravajo pnpravjt 
oziroma, kje bodo njihovi športniki nastopili. Težâ  
nimamo s tekmovanji v višjih ligah, kjer so razporedi sic ĵ 
znani, ponavadi pa manjkajo ure tekem pa morda tudi da« 
in kraj. Težje je z manjšimi športnimi prireditvami 
katere vedo samo organizatorii. 

Vsa stvar niti ni tako zapletena, kot se morda komu zdj 
Potrebno je samo zavrteti telefon in sporočiti osnovn^ 
podatke o prireditvi. Napovedi športnih dogodkov zj 
tekoči teden potrebujemo najkasneje v ponedeljek zjutraĵ  
da jih lahko objavimo v četrtek v Novem tedniku ali petel; 
v Radiu Celje v oddaji Šport ob koncu tedna. Precejšnjo 
vlogo bi lahko pri tem oddigrali tudi sekretarji ZTKO ali 
TKS po posameznih občinah, saj jih je večina redno zapo. 
slenih. 

Res je, da imamo nekatere zveste in stalne obveščevalce 
ki jim ni vseeno, da tisto, kar pripravijo, ostane v anonitn 
nosti. Zato o njih tudi tako pogosto poročamo. Potem pj 
čudno zveni, da ponekod delajo, drugod pa ne, čeprav t( 
ni res. Odlične informatorje imamo pri kolesarjih, hokeji 
stih, judoistih, šahistih, delno strelcih in še kje. Marsil^ 
odkrijemo tudi sami ah v naključnih pogovorih, venda; 
vseeno še veliko stvari spolzi kot pesek skozi prste. , 

Naj bo ta razmišljajoči apel, zadnji v verigi tkanja me( 
sebojnega sodelovanja in obveščanja. Naša vrata so odprl 
za sprejemanje informacij in pobud, kajti s skupnin 
močmi bomo pestrejši in bralci zadovolnejši. 

TONE VRABI 

REKLI SO: 
Boris Zrinjski, trener KK Merx Celje: 

Čeprav smo na obeh tekmah vodih z dva-
ncust in več točkami razlike, je bilo to 
premalo, da bi se ob koncu veselili. 
V Zrenjaninu se je začel polom med 13. 
in 17. minuto 2. polčasa, ko so bili zaradi 
petih osebnih napak izključeni naša cen-
tra Medved in Todorovič ter Gole. To je 
bilo dovoli, da so domačini uspeli izena-
čiti in srečno zmagati. Že v torek se nam 
je ponudila priložnost za popravni izpit 
doma proti Kvarnerju. Ponovila se je sta-
ra pesem, da nismo zneili obdržati pred-
nosti" celo šestnajstih košev, kolikor je 
znašala takoj v začetku 2. polčasa. S takš-
no igro pač ne bomo mogU osvajati točk . 
ne doma ne na tujem. Še posebej malo je 
tokrat dal Gole, levji delež, čeprav šele 
v drugem delu 2. polčasa je dal Todoro-
vič. Prvenstvo se je za nas slabše začelo 
in v naslednjih tekmah bomo morali 
krepko garati, da bomo ta dva nepotreb-
na spodrsljaja popravili. 

Miha Podsedenšek, predsednik NK 
Elkroj Mozirje: »Po 9. kolu smo najbolje 
uvrščena nogometna ekipa s celjskega 
območja v repubhški ligi, česar pred za-
četkom prvenstva nismo pričakovah, saj 
smo šh v boj s povsem poml^eno ekipo. 
Razmišljali smo o tem, da se bo treba 
boriti proti izpadu, pa smo se naenkrat 
znašh v situaciji, da lahko krojimo celo 
vrh lestvice. Tako lahko rečem, da smo 
z dosedanjimi nastopi povsem zadovoljni 
in če bo šlo tako naprej, bomo dosegli 
več, kot smo načrtovali. Kljub temu pa 
moramo ostati na realnih tleh, saj smo že 
doslej dosegli več, kot smo načrtovali.« 

Marjan Goleš, tehnični vodja ŽNK In-
grad Kladivar Celje: »Tisto, kar pokaže-
jo naši igralci na igrišču, bi moralo zadoš-
čati za večji zbir točk in boljše mesto na 
lestvici, kot pa po 9. kolu zasedamo. 
V prestopnem roku smo izgubih pet 
igralcev, od tega štiri ključne, vse pa smo 
nadomestili z domačimi mladinci, ki pa 
so žal neizkušeni. Takšen izpad dobrih 
igralcev težko nadomestijo močnejša 
moštva od našega, zato sedanja uvrstitev 
ni razočaranje. Sicer pa je razlika med 
ekipami izredno majhna in upam, da se 
bomo z zmagami v naslednjih kolih le 
uspeli povzpeti v sredino lestvice, kjer je 
objektivno tudi naše mesto. Da ne igra-
mo slabo, je dokaz tudi v tem, da smo se 
s težkih gostovanj v Domžalah in Novi 
Gorici vrnili z osvojenima točkama. 
V odmoru med jesenskim in spomladan-
skim delom bomo vestno vadili, nastopa-
h pa bomo z isto ekipo, kot zdaj, saj de-
narja za okrepitve enostavno ni.« 

Nikola Mešič, podpredsednik ženske-
ga košarkarskega kluba Kors Rogaška 
iz Rogaške Slatine: »V novi tekmovalni 
sezoni bomo startah v soboto, 29. okto-
bra, ko se bomo doma pomerili z ekipo 
Sava Commerce. Naša ekipa je mlada, 
ostah smo brez izkušene Pešičeve, ven-
dar se je vrnila Virantova. Odigrali smo 
vehko prijateljskih tekem ter vadili pred-
vsem v Rogaški in Šmarju, saj denarja za 
priprave na tujem ni bilo. Kljub poml^e-
ni ekipi, ki jo bo vodil Stanislav Lukič, 
računamo na boj za vrh lestvice.« 

TV 

Prva zmaga velenjskih rokometašic 
Malo je ženskih ekip s celjskega območja, ki nastopajo v zveznem razredu v igrah z žogo. 

Poleg košarkaric Kors Rogaške, ki igrajo v 2. zvezni ligi so to samo še rokometašice Velenja 
iz T. Velenja, ki že vrsto let nastopajo v istem tekmovalnem razredu. Žal ima trener ekipe 
Miro Požun vsako tekmovalno sezono z ekipo precejšnje težave. Čeprav si vedno želijo 
miren obstanek in boj za sredino lestvice, pa se morajo boriti za »golo« življenje. Vzrokov za 
to je več, predvsem pa velika vsakoletna menjava igralk, tako da pred vsako tekmovalno 
sezono razpolaga z vrsto mladih, neizkušenih igralk. Te se najprej kalijo z močnimi in 
preizkušenimi ekipami, šele nato dajo tisto, kar zmorejo. Ekipa ima tudi veliko smolo 
z domačo Rdečo dvorano, ki je večidel tekmovalne sezone zasedena, tako da igralke 
gostujejo. Letos še sploh niso zaigrale doma, ampak so dvakrat pokazale svoje znanje 
v celjski hali Golovec, kjer so tudi dosegle prvi par točk v novem prvenstvu, ko so po dobri 
igri prepričljivo odpravile ekipo Akademca. 

Na sliki so velenjske rokometašice, stojijo pa od leve Kmetič, Vičar, Karič, Lakič, Misalje-
vič in trener Požun, spredaj Delič, Topič, Verzolak, Golič, Petek in Omerovič. 

TV - Foto: EDI MASNEC 

ŠPORTNI, KOLEDAR 
Košarka; 1. B zvezna košarkarska liga 3. kolo moški: sol 

29. oktobra ob 18. uri v Osijeku Slavonka - KK Merx Celje 
2. zvezna liga sever 1. kolo ženske: sobota, 29. oktobra o 

uri v telovadnici osnovne šole v Rogaški Slatini Rogaška i 
- Sava Commerce. 

Republiška liga 4. kolo moški: sobota, 29. oktobra Tri 
- Comet in ob 19. uri v Rogaški Slatini v telovadnici OSIK 
šole Rogaška- Maribor. 

Republiška liga 4. kolo ženske: sobota, 29. oktobra Sl( 
- Metka, Ilirija - Comet. 

2. republiška liga skupina Center 4. kolo: sobota, 29. okt 
ob 17,30 v telovadnici OŠ P. Trubar v Laškem KK Zlat 
- Litija. 

Rokomet: 2. zvezna liga 5. kolo moški: sobota, 29. oktobi 
18,30 v hali Golovec Aero - Partizan Bjelovar, jjredtekn 
republiška hga - vzhod 8. kolo ob 17. uri Aero - Šempeter 

2. zvezna liga 5. kolo ženske: sobota, 29. oktobra Igmar: 
- Velenje. 

Republiška liga 7. kolo moški: sobota, 29. oktobra Šo 
- Črnomelj. 

Nogomet: republiška liga 10. kolo: nedelja, 30. oktobra 
14. in 15. uro Svoboda - Elkroj, Pohorje - Ingrad Klac 
Rudar (TV) - Ljubljana in Partizan Hmezad Žalec - Medv 

Vzhodna območna republiška liga 10. kolo: nedelja, 30. ( 
bra bosta dva lokalna derbija Dravinja - Papirničar in 
vodilnima ekipama Steklar - ERA Šmartno. 

Odbojka: 1. republiška liga 4. kolo moški: sobota in nei 
29. in 30. oktobra Šempeter - Železničar, Topolšica - Grai 
Brezovica - Celje. 

1. republiška liga 4. kolo ženske: sobota in nedelja, 29. i 
oktobra Ljubno Glin - Partizan Tabor, Topolšica - Koper C 
in Partizan Kamnica - Celje. 

Streljanje: nedelja, 30. oktobra ob 8. uri na strelišču Brezi 
Laškim medruštveno tekmovanje z zračno puško, tekmoi 
sodi tudi v okvir občinske lige Laško. 

Namizni tenis: republiška liga moški sobota, 29. oktobi 
10. uri v Hrastniku Keramičar - ŠD Ingrad (Maras, Leber 
Ijič). 

20GA JE OKROGLA 
Republiška liga 9. kolo: velenjski Rudar 

je gostoval v Medvodah in doživel nepriča-
kovano gladek poraz z novincem v hgi 3:1, 
strelec edinega gola pa je bil Jalušič. Parti-
zan Hmezad iz Žalca se je z gostovanja v Izoh 
vrnil z dragoceno točko, saj je igral 0:0 ter 
tako še nada^e ostal na 50 odstotkih zbranih 
točk. Že peti neodločen rezultat so dosegli 
nogometaši Ingrad Kladivarja, ko so na 
Skalni kleti igrali 0:0 s Svobodo. Kljub samo 
eni osvojeni točki pa so zapustili zadnje me-
sto in so zdaj predzadnji. Edino zmago je 
v tem kolu zabeležil Elkroj, ki je doma z go-
lom Hrena premagal Domžale 1:0. Lestvica: 
4. Elkroj, 5. Rudar (TV), 7. Partizan Hmezad, 
13. Ingrad Kladivar itd. 

Vzhodna območna republiška liga 9. ko-
lo: ERA Šmartno je pokazala najboljšo igro 
v jesenskem delu in s kar 5:1 odpravila Že-
lezničarja. Strelci so bili Tomažič 3 ter Laz-
nik in Kopušar. Uspešen je bil tudi Steklar, 
ki je doma s 3:0 premagal Pesnico, gole pa 
sta dala Prevolšek 2 in Počivalšek. Dravinja 
je gostovala na Ptuju in izgubila z Dravo 1:0, 
celotnega izkupička pa ni uspelo osvojiti Pa-
pirničarju, ki je v Radečah igral 1:1, strelec je 
bil Breznikar, z Veržejem. Lestvica: 1. Ste-
klar 15, 2. ERA Šmartno 14, 4.-6. Dravinja 
9 in 11.-12. Papirničar 5 točk. 

TV 

POD KOSI 
1. B zvezna liga 1. in 2. kolo 

moški: Košarkarji Merxa so na 
startu v prvih dveh kohh dose-
gli manj kot so načrtovali in 
pokazah v igri. Na gostovanju 
v Zrenjaninu so izgubih s Ser-
vo Mihajl 80 : 78, nato pa v to-
rek zvečer še v Čelju z reškim 
Kvarnerjem po podaljšku 82 
: 83, medtem, ko se je srečanje 
v regularnem času končalo 74 
: 74. Začetek je bil enakovre-
den, v drugem delu prvega 
polčasa pa so Celjani prevzeli 
pobudo in polčas dobili s kar 
dvan^stimi točkami prednosti 
46 : 34. Dobro so začeh tudi v 2. 
polčasu, ko so vodili celo 50 
: 34 nato pa se jim je iz nera-
zumljivih vzrokov ustavilo. To 
so izkušenejši gostje, ki ob vi-
sokem vodstvu domačinov ni-
so izgubili živcev (bolj se je to 
poznalo domačinom), dobro iz-
koristili in dvakrat dosegli 
O : 9 in O : 6, ujeli Celjane, po-
stali enakovredni in ob koncu 
srečnejši, saj so pomembno 
srečanje najtesneje dobih. 
Okoh 500 gledalcev in domači 
igralci s trenerjem Borisom 
Zrinjskim pa niso mogli verje-
ti, da so tudi tokrat ostah praz-
nih rok. N^učinkovitejši je bil 

Todorovič, ki je dal 22 košev 
v odločilnih trenutkih, med-
tem ko prej ni igreil blesteče. 

2, SKL moški:košarkatji 
Šentjurja, ki so v prvih dveh 
kolih odigrali štiri podaljške, 
so tokrat v domači telovadnici 
z lahkoto odpravili slabega na-
sprotnika, ekipo Bistrice iz 
Slovenske Bistrice s 93:72 
(47:31). K prepričljivi zmagi so 
prispevali vsi igralci in se tudi 
vsi vpisali med strelce, največ 
košev pa so dah Kahvedžič 21 
ter Prezelj in Škorjanc 13. 

Republiška liga 3. kolo mo-
ški: obe ekipi s celjskega ob-
močja sta bih tokrat uspešni. 
Comet je doma dosegel že tret-
jo zaporedno zmago, ko je pre-
magal Rudarja 93:87, Šmid je 
dal 35 košev, prvo zmago pa so 
zabeležih košarkarji Rogaške 
na gostovanju v Novem mestu, 
kjer so premagali Novoles 
85:87, najboljši pa je bil Trobiš, 
ki je dal 26 košev in v odločil-
nih trenutkih pokazal najzre-
lejšo igro, k i je bila pomembna 
za prvi par točk. Lestvica: 2. 
Comet, 10. Rogaška. 

Republiška liga 3. kolfl 
ske: igralke Cometa so do 
prvo zmago v novem pi 
stvu, ko so doma prem 
Pomurje 67:49, najučinko 
ša strelka pa je bila Šmi 
16. Celjska Metka je tudi\ 
je ostala praznih rok, tok 
izgubila doma z Odejo S 
Jurakova je dala 14 košev 
stvica: 8. Comet, 11. Meti 

2.republiška liga ski 
Center: košarkarji Zlatorc 
Laškega so gostovali v Za 
in zmagah 62:68. Najučin 
tejši strelci so bili Zor 23 
čak 18 in Lapornik 16. 

D 

start v sindikalni 
občinski ligi 

Tudi letos bodo priprav 
venstvo v občinski sind' 
ligi, kjer bo nastopilo pet 
Člani sodelujočih ekip bod' 
ške krili sami, na pomoč pa 
priskočila lastnica bistroj« 
KEJ Bernarda Budja, ki je 
ve tri ekipe tudi pripravila 
le. Pari 1. kola: Grofija - ' 
na. Konus - Lokrovec, ekif 
vinotehne pa bo prosta. 

MARJAN SOI 



Iglik uspeh mladega motorista 
jrprnaj 15-letni Gašper Za-
Lk doma iz Šempetra, na-

"̂ pa pa za AMD Slovenske 
fnjice, je v motokrosu v ka-
Viji 80ccm dosegel ve-
f uspeh. Na vseh šestih dir-
hza državno prvenstvo je bil 
samem vrhu in tudi na zadnji 

Irjci. '^jer f ^ u j e bil tik za peta-
j S i t a r (Slovenija avto), se 

"jjdi Gašper ni dal. Tako je 
Ltal državni prvak, kar je za 

mladega tekmovalca izre-
fp uspeh. Na vprašanje, kako 
Îgo se že ukvarja s tem špor-

L in kdo mu pomaga je po-
^al: »Ko sem hodil v 6. raz-
^ osnovne šole sem začel 
^-ožnjami na moto^u. Tega je 
jI vesel tudi oče, ki mi poma-
, finančno in z nasveti. Prej je 
jfkal brat, ko pa se je vrnil iz 

je prenehal in sedaj to 
očnem jaz. Zakaj sem član 
fUŽtva v Slovenskih Konji-

V Žalcu in Celju ni dru-
ki bi gojilo ta šport, zato 

^ se odločil in nastopam za 
jlD Slovenske Konjice, kjer 
li tudi pomagajo.« 

T.TAVČAR 

NA KRATKO 
Še dva poraza 
Ingrada 

Tudi v 3. in 4. srečanju v repu-
bliški ligi igralci namiznega te-
nisa v športnem društvu Ingrad 
niso bili uspešni, saj so se z go-
stovanj vrnili praznih rok. 
V Gornji Radgoni so izgubili 6:3, 
v Mariboru s Strojno pa 7:2. Štiri 
partije je dobil Maras, eno Štrljič, 
igral pa je tudi Leber. Po štirih 
odigranih srečanjih so Celjani na 
zadnjem mestu, povedati pa je 
treba, da so na uvodu imeli same 
objektivno težje nasprotnike, ki 
kandidirajo za vrh lestvice. 

Zmaga strelcev iz 
Rečice 

v zaostalem srečanju 2. repu-
bliške lige -vzhod z zračnim 
orožjem so strelci D.Poženel iz 
Rečice pri Laškem na domačem 
strelišču premagali SD Straža 
iz Rogatca 1433:1421. V zmago-
valni ekipi je bil najboljši Andrej 
Brunšek 370. 

VINKO LAVRINC 

Zmaga Kovinarja, 
poraz Celjanov 
v 2. kolu 1. republiške lige so 
strelci Kovinarja Štore na do-
mačem strelišču premagali eki-
po F. Lešnik - Vuk iz Hotinje va-
si v postavi Franc Hočevar, 
Ivan Kočevar, Vili Ravnikar 
(zamenjal veterana Vilija Deč-
mana) in Branko Malec z naj-
boljšim dosežkom 374 krogov. 

Celjski strelci so v Murski So-
boti izgubili z Noršinci, nastopili 
pa so v postavi Robi Hostnik, Er-
vin Seršen, Jože Jeram in Tone 
Jager. 

Neodločeno 
v Grevenbroichu 

Celjski strelci so nastopili 
v pobratenem mestu Greven-
broichu v ZRN ter se z domači-
mi strelci pomerili z zračno pu-
ško in zračno pištolo. Srečanje 
se je končalo neodločeno 1:1. 
S puško so zmagali Celjani (Mar-
jan Dobovičnik, Tone Jager, 
Franc Hočevar in Jože Jeram), 

s pištolo pa domačini. Dvoboji 
n£y bi postali tradicionalni, gost-
je pa pridejo v Celje maja prihod-
nje leto. 
Za pi^vaka občine Žalec 

Na Polzeli so izvedli 3. turnir 
za naslov hitropoteznega prva-
ka občine Žalec, kjer je nastopi-
lo 26 šahistov iz štirih î ahov-
skih klubov. Po nastopih v pred-
tekmovalnih skupmah se je v fi-
nale uvrstilo 12 šahistov, zmagal 
pa je Jože Zorko z 10 točkami, 
sledijo pa F. Brinovec st. 9, Stane 
Skok 6,5, Andrej Kampuž, Jože 
Peternel in Branko Pipal vsi po 
6 točk itd. v malem finalu je zma-
gal Danilo Vošnjak pred Jože-
tom Podlesnikom itd. O konč-
nem zmagovalcu bo odločal zad-
nji, 4. turnir, ki bo predvidoma 
decembra v Žalcu. Trenutno vo-
di Jože Zorko s 40 pred Stane-
tom Skokom 35 točk itd. 

t 

Za srebrnega konja 
v Wolfsbergu v Avstriji je bil 

17. tradicionalni ekipni turnir 
za pokal srebrnega konja, kjer 
je nstopilo 36 ekip iz Avstrije, 
Madžarske in Jugoslavije, med 
njimi tudi osem ekip iz celjske 
regije. V A skupini so šahisti Žal-
ca ponovni lanski uspeh in osvo-
jili prvo mesto v Postavi Dani 
Vombek, Franc Brinovec st., Ste-
van Džordževič rn Jože Zorko. 
V skupini B so 2. mesto osvojili 
člani Celjskega Šahovskega klu-
ba. Posebni nagradi za najboljša 
dosežka na prvi plošči v skupini 
A in B sta dobila Dani Vombek 
ŠK Žalec in Matjaž Mikac CŠK. 

JOŽE ZORKO 

Zmaga in poraz 
Savinjčana 

šahisti Savinjčana iz Šempe-
tra, ki slavijo 40-letnico, so go-
stovali v Gorjem gradu in iz-
gubili dvoboj z domačini 5:4, 
močnejši pa so bili v hitropotez-
nem dvoboju, ki so ga dobili 
42:39. Jubilej bodo šempetrski 
šahisti proslavili prihodnji me-
sec s tekmovanji ekip in posa-
meznikov ter pregledom dela na 
posebnem zboru članov kluba. 

Zmagal Franjo Audič 
Na kegljišču v Žalcu sta se po-

merili ekipi upokojencev Žalca 
in Slovenskih Konjic. Zmagali 
so domačini 348:339, med posa-
mezniki pa je bil najboljši vete-
ran, 86-letni Franjo Audič, ki je 
ob tej priložnosti tudi dobil zlato 
medaljo ZTKO Žalec za športne 
dosežke v ekipi DU Žalec. 

JOŽE GROBELNIK 

Uspeh celjskih 
kolesarjev 

v Arandželovcu je bilo držav-
no prvenstvo v gorski vožnji in 
vožnji na kronometer, kjer so 
nastopili tudi člani kolesarske-
ga kluba Merx Celje. V gorski 
vožnji je bil med člani Melanšek 
osmi, med mlajšimi mladinci pa 
Vodeb in Tanjšek tretji oz. četrti. 

Hokejisti pripravljeni 
čeprav bodo celjski hokejisti 

Cinkarne v tekmovalni sezoni 
88/89 nastopili namesto v zvezni 
ligi v medrepubliški, se za tek-
movanje že dalj časa temeljito 
pripravljajo pod vodstvom tre-
nerja Petra Podsedenška in teh-
ničnega vodje Marjana Soršaka. 

Tudi medrepubliška liga bo 
kvalitetna, sag bodo v njej nasto-
pile Jesenice ter Kompas Olim-
pija s svojima drugima ekipama 
ter Kranjska gora, ki je izstopila 
tako kot Cinkarna. Tako kvalitet-
na liga bo kot nalašč za pridobi-
vanje kvalitete celjske ekipe, ki 
se želi čez leto vrniti v višji rang, 
to pa bo možno ob osvojitvi naj-
višjega mesta in če bo na voljo 
dovolj denarja. Trener Peter 
Podsedenšek bo v novi tekmo-
valni sezoni imel na razpolago 
naslednje domače igralce: Sodja, 
Arnol, 'Jerneje, Filipovič, Gra-
bler, Bulatovič, Perčič, Podse-
denšek ml., Žolek, Grčar, Sen-
delbah, Žlof, Strašek, Mihevc, 
Bučar, Pajman, Milidragovič, 
Ločnikar, Kelgar, Koprivica in 
brata Bernjak. 

Člani bodo startali 5. novembra 
v Ljubljani proti Kompas Olim-
piji II. 

2. zvezna liga 4. kolo moški: rokometaši Aera so bili tokrat 
X̂)sti in bodo zaostalo srečanje z mostarskim Veležem oddigrali 

jjsneje. Prosti termin pa so izrabili za prijateljsko srečanje 
tlanom 1. zvezne lige Kolinsko Slovanom in po dopadljivi igri 
(gubili 25:28. Najučinkovitejši strelec je bil Čater, ki je dal 
Igo lov . Sicer pa so rokometaši Aera z eno zmago in dvema 
irazoma ter tekmo manj na predzadnjem mestu prvenstvene 
stvice. 
h. zvezna liga 4. kolo ženske: tudi tokrat so rokometašice 
'elenja igrale v hali Golovec, ker je Rdeča dvorana še vedno 
isedena. Pokazale so doslej najboljšo igro, premagale močno 
tipo Akademca 26:23 ter tako osvojile prvi par točk. Zidarjeva 
iKaričeva sta dali vsaka po šest golov. Velenjčanke so z dvema 
iti<ama na 10. mestu. 
Republiška liga 6. kolo moški: tudi z zadnjega gostovanja 
Bakovcih so se rokometaši Šoštanja vrnili z obema točkama, 
^so zmagali 18:20 ter tako zadržali prvo mesto. Kot strelec seje 
krat izjemno izkazal Plaskan, k i j e dal 11 golov. 
1. republiška liga - vzhod 7. kolo moški: mladi rokometaši 
era so gostovali v Veliki N e d ^ i in po vodstvu domačinov ob 
Hčasu na koncu tesno, vendar zasluženo zmagali 25:26. Novak 
bil najuspešnejši, saj je dal 8 golov. S to zmago so mladi celjski 
kometaši zadržali položaj v vrhu lestvice. TV 

OB HDBOJKAR^KI MREŽI 
V 3. kolu 1. in 2. republiške lige za moške in ženske 
odbojkarske ekipe so med devetimi ekipami s celjskega 
območja štiri zmagale, pet pa jih je izgubilo. Večina ekip je 
v drugi polovici lestvice, izjema so samo odbojkarice 
Ljubnega Glin, ki v 1. republiški ligi vodijo. 

1. republiška liga 3. kolo, moški: Celjani so doma izgu-
bili z Stavbar MTT ml. 2:3, Šempeter v Ljutomeru z Agro-
plodom 3:2 in Topolšica s Fužinaijem na Ravnah 3:0. 
Lestvica: 4. Topolšica, 8. Celje, 10. Šempeter. 

1. republiška liga 3. kolo ženske: Celjanke so v derbiju 
doma premagale Topolšico 3:0, Ljubno ghn pa je dobilo 
srečanje z Rogozo v Mariboru 1:3. Lestvica: 1. Ljubno 
Glin, 4. Celje, 8. Topolšica. 

2. republiška liga 3. kolo moški: Šempeter II je gostoval 
v Rimskih Toplicah in zmagal 1:3, Braslovče pa so doma 
premagale Narodni dom 3:0. 

2. republiška liga 3. kolo ženske: Braslovče so doma 
s 3:0 odpravile Kamnik. TT-TV 

V okviru te rubrike bi 
lahko imeli tudi stalno po-
drubriko z naslovom - ka-
drovske spremembe pri an-
samblih. Te so namreč tako 
pogoste, da jih je skorajda 
nemogoče tekoče spremlja-
ti. Naj navedemo nekaj naj-
novejših. Zasedba Nočne 
izmene se je precej spreme-
nila, tako da zaenkrat to 
skupino sestavljajo: Gustl 
Umek, Mirko Telič, Izidor 
Krivec, Eugen Oparenovič, 
Lojze Švec in Vili Plavc. 
Imajo pa še nek^ želez 
v ognju, o katerih več be-
sed potem, ko bodo dovolj 
iVToča • Ansambel Strmina 
se je kadrovsko zelo okre-
pil in če bo v tej zasedbi 
Zdržal dovolj časa, bo mo-
goče posnel tudi kakšno 
kaseto. V ansamblu pa 
igrajo Štefan Starovasnik, 
^ejan Žohar, Albert Za-
veršnik, Stanislav Čanžek, 

Oto Senegačnik, Cveto 
Konc in najnovejša prido-
bitev Zdenko Korenjak iz 
Maribora • Slednji je pričel 
poučevati tudi na (Glasbeni 
šoli v Celju, kar pomeni, da 
narodnozabavne zasedbe 
pomenijo kadrovsko okre-
pitev tudi za to ustanovo 
(M^cen, Podpečan - CIK) 
itd. • Omenili smo že, daje 
do kadrovskih sprememb 
prišlo tudi pri Cmoku. Ver-
jetno je to tudi vzrok, da 
Elko Plahuta prodaja celo 
vrsto instrumentov in dru-
ge glasbene opreme. Glas-
beniki, če kaj rabite, oglasi-
te se pri njemu • Pino Za-
goričnik in Peter Ažman 
sta precej časa združevala 
svoje glasbeno poslanstvo 
v Švici, kjer sta izdala tudi 
kaseto z vrsto svetovnih 
uspešnic. Če ne bo bistve-
nih sprememb, se bosta ko-
nec meseca ponovno od-
pravila v tujino • Nekateri 
glasbeniki se pritožujejo, 
da jih v tej rubriki zane-
marjamo. Pa ne nalašč, le 
potrebno informacijo mo-
ramo dobiti. Naslov pa je 
tako vsem poznan • 

Letos prvič tudi 
šanson s Kosova 

Jugoslovanski šanson Ro-
gaška 88, prireditev, ki bo 
letos petič zapovrstjo pote-
kala v kristalni dvorani 
Zdravilišča Rogaška Slati-
na dva večera, petek, 28. in 
v soboto, 29. oktobra, bo zo-
pet postregla s svojevrst-
nim glasbenim užitkom in 
obilico novih skladb, ki so 
jih glasbeniki in tekstopisci 
poslali na natečaj. Letos bo 
na obeh večerih nastopilo 
petnajst uglednih jugoslo-
vanskih pevcev zabavne 
glasbe, ki jih bosta sprem-
ljala Adamičev ansambel 
Kitara in šanson ter godalni 
kvartet iz Ljubljane. 

Prvi večer, v petek, bodo 
nastopili: Zvonko Zidarič, 
Tat jana Dremelj, Zvonko 
Špišič, Jerca Mrzel, Bojan 
Kodrič, Majda Sepe, Zafir 
Hadžimanov, Meri Avsenak, 
Jani Kovačič, Lada Kos in 

Lado Leskovar. V drugem 
delu prvega večera bodo z iz-
borom starih jugoslovanskih 
šansonov nastopili Senka 
Veletanlič, Zafir Hadžima-
nov in Lada Kos. 

V sobotnem večeru bodo 
nove pesmi predstavili: Re-
nata Brumec, Lado Lesko-
var, Lada Kos, Zvonko Špi-
šič, Alenka Pinterič, Bojan 
Kodrič, Jerca Mrzel, Sabri 
Fejzulahu (prvič se bo tokrat 
pojavil tudi šanson s Koso-
va), Majda Sepe, Zafir Hadži-
manov in Meri Avsenak. 
Drugi del drugega večera bo 
v znamenju slovenskega 
šansona, s samostojnim pro-
gramom oziroma izborom pa 
bodo nastopili Majda Sepe, 
Lado Leskovar in Meri Av-
senak. 

Novost in prijetna osveži-
tev letošnjega Jugoslovan-
skega šansona Rogaška 88 
bo v tem, da se bo kristalna 
dvorana »sprmenila« v ka-
varno, na okroglih mizicah 
pa bodo postregli s kako-
vostnimi vini, darilom spon-
zorja, Merxa iz Celja. Organi-
zator prireditve, Zdravilišče 
Rogaška Slatina, je za uvod 
v letošnji Jugoslovanski šan-
son Rogaka 88, pripravil tudi 
okroglo mizo z naslovom 
»Mesto šansona v jugoslo-
vanski zabavni glasbi«. Raz-
govor bo v petek ob 17. uri 
v hotelu Sava. 

MARJELA AGREŽ 

'rovinca vrača udarec 
^iUemic - skupina iz naše doline 

•abavno-glasbene skupi-
^ našega območja le red-

najdejo priložnost, da 
kakšno skladbo na 

ali kaseti. Ali je to za-
V^ga, ker ni dobrih kom-
''istov ali zaradi tega, ker 

preigravajo znane 
l^šnice in bolje zaslužijo, 
?hko vsak sam ustvari 
^ mnenje. So pa tudi iz-
I ' 
^ožba kaset Slovenija iz 

je izdala kompilacij-
I kaseto skupin Polska 

Salem in Epidemic, 
naslov Provinca vrača 

Kaseta je kot kaseta. 

toda neka j je, kar je vredno 
omembe, saj skupino Epide-
mic sestavljajo fant je iz naše 
doline: Tomaž Vučer in Uroš 
Bostič iz Žalca ter Aleš Urat-
nik in Marjan Pader s Polze-
le. Skupa j igrajo že dobro le-
to ter se počasi in zanesljivo 
prebijajo na glasbeno sceno. 

Polska malca iz Krškega 
so predstavniki hardoore 
glasbe in so nastopili tudi na 
prireditvi Novi ročk 88 
v Ljubljani . Salem je iz Ko-
pra in zastopa trash metal, 
Epidemic iz Žalca pa igra 
gravejard metal, ki je nekoli-
ko počasnejši in bolj melodi-

čen od trash metala, vendar 
je k l jub t emu nabit z energi-
jo in močjo. 

Torej, tisto kar ne naredijo 
zabavnjaki, delajo skupine, 
ki ne igrajo komercialne pač 
pa alternativno glasbo. 

^ M j r r / i M mra 
^^ LJUBLJANA 

TOZD AVTOMOTOR CELJE 
Miklošičeva 5, tel. 24-211 

- program avtomobilov 2[ASTAVA 
- rezervni delt ZAŠTAVA 

Lestvici Radia Celje 
Zabavne melodije: 

1. MONKEV-GEORGE MICHAEL (7) 
2. IT WOULD TAKE A STRONG STRONG MAN -

RICK ASHLEV (5) 
3. NE JOČI ZA NJIM SRCE - MAJDA ARH (7) 
4. THE LOCOMOTIO|>J - KVLIE MINOGUE (4) 
5. NOTHING'S GONNA CHANGE MY LOVE FOR YOU -

GLENN MEDEIROS (5) 
6. RECI MU VETER - SIMONA WEISS (10) 
7. AVIONU SLOMIČU TI KRILA - RIBLJA ČORBA (3) 
8. ROLL WITH IT - STEVE WINWOOD (9) 
9. MOJOJ MAJCI - PRLJAVO KAZALIŠTE (10) 

10. AINTCOMPLAININI-STATUS OUO (1) 

Lestvica zabavnih melodij je na sporedu Radia Celje vsako 
soboto ob 17.15. 

DomaČe melodije: 
1. EDINO LE MAMA - ŽAGAR (6) 
2. MLADOSTNI SPOMINI - JEVŠEK (5) 
3. ZAPLEŠI Z MENOJ - SLAVČEK (10) 
4. POLKA ZA PODOKNICO - FANTJE TREH DOLIN (5) 
5. TAM SMO DOMA - FANTJE Z VSEH VETROV (4) 
6. S PRIJATELJI V GORE - SLOVENSKI MUZIKANTJE (4) 
7. ZVOK! HARMONIKE IN CITER - BURNIK IN DOVŽAN (9) 
8. LEPO JE BITI DOMA - RUPAR (1) 
9. ZAKLADI SLOVENIJE - MIHELIČ (9) 

10. STARI OČE, STARA MATI - HENČEK (1) 

Lestvica domačih melodij je na sporedu Radia Celje vsak 
ponedeljek ob 17.15. 

KUPON 
l es tv ica z a b a v n i h m e l o d i j 

i zva ja lec 

les tv ica d o m a č i h m e l o d i j 

i zva ja lec 

i m e in p r i i m e k 

n a s l o v 

Nagrajenca: Pika Zupančič, Murnova 10, Ljubljana 
Franci Zavašnik, Drešinja vas 12, Petrovče 

Pišite na naslov: Novi tednik - Radio Celje, 
Trg V. kongresa 3a, 63000 Celje 

Vsakič nagrada-velika plošča, k i j a izžrebanci izberejo 

prodajalni MELODIJA v Celju. 



TE 

bodeči 
i i H T E O i l i 

Novost 
Tovarna Emo predstavlja 

novost: napravo za razso-
Ijevanje morske vode. 

Pričakujemo, da bodo 
storili še korak dalje in to 
napravo priredili za razso-
Ijevanje še kake druge pre-
več zasoljene stvari. 

Neuradno 
čisto neuradno smo 

zvedeli, da so starši 
zdaj bolj previdni, ko 
zbirajo imena svojih 
novorojenih hčera. Iz-
ogibajo se imena 
Metka. 

Za vsak primer. 

»Prazna« dopolnitev 
v Izložbi ene celjskih proda-

jaln čevljev lahko v id imo ob čev-
ljih tudi denarnico. Ob vse višjih 
cenah čevljev je taka dopo ln jena 
ponudba seveda dobrodošla. 

Ampak denarnica je, žal, 
prazna. 

Kot da se dogaja 
Tudi te dni lahko po Celju še 

vedno v id imo nekaj t ransparen-
tov, lepakov in drug ih »obvestil«, 
ki vabi jo na prireditve, ki so že 
zdavnaj mini le. 

Morda je taka pozablj ivost, da 
bi pravočasno sneli vse te stvari, 
zato, da bi imeli v Celju občutek, 
da se stalno nekaj dogaja. 

NA CESTAH JE VSE MANJ LJUDI - POSTALO JE HLADNEJE! 
Samokrivda 

Naši smučarski centri si bodo sa-
mi krivi, če se bodo to sezono sreče-
vali s pomanjkanjem snega. Saj je 
znano, da sol uničuje sneg. 

Oni pa so cene tako zasolili! 

Pestra ponudba 
Na temeljnih in občinskih kandi-

dacijskih konferencah se je izkazalo, 
da imamo dokaj malo kandidatov za 
člana republiškega predsedstva, da 
pa zelo veliko za člana zveznega 
predsedstva. 

Kot da bi bil za zvezni nivo že 
(skoraj) vsak dober. 

Pod streho 
v Titovem Velenju so tudi spozna-

li, da ni dobro, če je vse ravno, pa so 
se lotili popravila ravnih streh, pod 
novimi strehami pa bi lahko uredili 
tudi dodatna stanovanja. 

Bi jih lahko, pa jih zaradi pomanj-
kanja denarja še ne morejo spraviti 
pod streho. 

Posledice 
Celje je znano kot staro delavsko 

središče. Toda očitno tudi v prete-
klosti se delovnim organizacijam ni 
dobro godilo. 

Zdaj kar petina celjskih upokojen-
cev dobiva varstveni dodatek. 

K človeku 
v ZR Nemčiji so se spomnili nove 

modne muhe - oblačila z odtisi ča-
sopisnih strani. 

Ce bo to prišlo tudi k nam, se bo 
pozornost morda le spet malo bolj 
obrnila k človeku. 

Glasneje 
Celjski mladinci bi ra-

di, da bi se nj ihov glas 
bol j slišal. Zaenkrat si 
želi jo pomagat i z mla-
dinskimi oddajami na 
radiu. 

Seveda bi bi lo prav, da 
mladih ne bi le bolj sliša-
li, ampak tudi bol j poslu-
šali! 

Vzdih tedna: 
Prosim, ne razbreme-

njujte več gospodarstva. 
SIcer bo čisto obubo-

žalo! 

Posluh 

Treba je priznati, d 
imajo pri nas nekate 
res pravi posluh za gla 
l judskih množic. Kaki 
hi t ro so v Zavodu Crv( 
na zastava slišali klic 
»hočemo orožje«, že s 
izdelali prvi naš revolvf 
In ga ponudi l i tržišču. 

Vendarle pa ni strahi 
da bi se l judstvo z njii 
preveč masovno obori 
ž i lo; tudi zato, ker star 
1,4 mi l i jona dinarjev. 

Tako smo usklajevali ustavna dopolnila, 
da so se nam usta skoraj povsem osušila! 

VALERIJA SKRINJAR-TVRZOVA 

DOLINA ČRNE REKE 
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Prevedla Neža Maurer 

Lahnega koraka seje vračala proti domačemu 
bregu, proti svojemu domu. Tod bo jutri stekla na delo, 
kakor da bi imela krila. Velik kos kruha bo vzela s seboj, 
slanine nimata. Kako lepo bi bilo, če bi jo malo prigriz-
nila! Kupila jo bo s prvo plačo, razmišlja. Zdi seji, da že 
vidi jutrišnji dan, ko bo prišla na delo med prvimi. 
Nenadoma zasliši klic. 

»Ana, Ana!« 
Naglo seje ozrla in obstala. Ivan! Kdo bi si mislil. Zdaj 

gaje našla, čeprav ga ni iskala. Ne, on jo je našel. Vseeno 
je. Srečna je, ker se bo pogovarjala z njim. Ne bo dovo-
lila, da bi ga znova izgubila. Tudi njej se je končno 
nasmehnila sreča. 

Videti je, kakor da bi bežala, saj te ne morem dohi-
teti!« 

Bežim, bežim, pa ne pred teboj, temveč k tebi, le najti 
te nisem mogla, razmišlja v sebi. 

»Pol življenja te nisem videla. Kam si namenjen ?« 
»K tebi.« 
»Se šališ?« 
»Res. Zjutraj smo te videli, potem si se izgubila. 

Nazadnje te je mali le videl ob južnem vhodu.« 
»Kdo meje videl?« 
»Le kje ti živiš, Ana ?« 
»Dolgo je tega, kar se nisem ganila iz hiše in slišala 

žive besede. Zjutraj sem šla iskat delo. Da ne bi znorela 
in da bi premaknila mater. Ko me bo videla odhajati na 
delo, si bo mislila, da mora vstati in mi pripraviti zajtrk 
in me pričakati s kosilom. Verjela bo, da mi je potrebna 
in bo znova oživela. Njeno življenje poteka v nenehnem 
spremljanju in pričakovanju.« 

»Si dobila delo?« 
»Dobila. Na separaciji.« 
»In postala boš štrajkbreher.« 
»Kako to misliš?« 
»Rudarji štrajkamo, Ana!« 
??? 
»Ali veš, zak^ štrajkamo?« 
Skomignila je z.rameni. 
»Nič ne vem, še misliti sem pozabila.« 
»Oprosti, vem, kaj te je doletelo. Tudi mene in vse 

rudarje je prizadela nesreča. Umrli niso le bratje in 
možje, tudi naši tovariši so umrli. Z nami ravnajo kot 
z živino. Znižali so nam plače, ukinili dodatek in odpuš-
čajo delavce, Rudarski otroci stradajo.« 

»Želim si otrok, ki bodo rasli in hodili v šolo...« 
»Ana, umrli bi. Rudarska žlica je prazna. Ne moremo 

več zdržati, zato štrajkamo. Če si želimo kaj doseči, se 
moramo bojevati in si vzeti s silo. Ničesar nam ne bo 
samo od sebe padlo na krožnik. 

Morda poznaš Petra, ki dela z menoj v izmeni. Dober 
človek je. Imel je sinova, dvojčka. Zbolela sta. Kako tudi 
ne bi! Le en prostor imajo za vse, v njem kuhajo, perejo, 
spijo, bruhajo in se kregajo. Zdravnik je rekel, da otroka 
potrebujeta močnejšo hrano: meso, mleko med... in^ 
sprememba zraka. Odkod naj rudar vse to vzame? 
Otroka se nista okrepila. Le njune oči so postajale vse 
večje in modri kolobarpi okrog njih so se vse bolj širili. 
Še nista bila dopolnila štirih let, ko ju je pokopal, 
v tistem kot kraj samomorilcev, tam je zemljišče ce-
nejše. 

In veš, k^ počne zdaj? Vsak dan nosi domov košček 
premoga v žepu. Pravi, da ga bo nekoč prodal in nakupil 
kruha in mesa, da se bosta otroka najedla... Gledam ga, 
ko skupaj delava. Njegove oči so vse globlje in vse 
temnejše postajajo. 

Vidiš, zato se je dolina uprla hudodelcem. Koliko 
rudarskih družin seje dozdaj zavilo v črno? Včeraj so 
nje porinili v smrt, jutri bodo nas, če ne bomo ničesar 
storili.« 

»Štrajkate zaradi mrtvih?« 
»Zaradi njih, zaradi nas in zaradi tistih, ki bodo prišli.« 
»Dela sem se veselila. Če bi ti, Ivan, vedel, kako zelo 

sem se razveselila! A, sonce noče umazanih rok,« doda 
in solze ji polzijo po licih. 

»Ana, Ana!« 
Obrisala sije oči s komolcem in ga pogledala. Njegove 

kot oglje črne oči so začudeno zrle vanjo. 
»Ne skrbi. Ana ne pojde v štrajkhreherje. V tej dolini 

sem odrasla,« - iztisne z muko poraženega. Ko se spet 
zbere, pravi: 

»Nikar se mi zdaj še ti ne izgubi! Kolikokrat sem se 
vrtela okrog rudnika in hodila mimo separacije, da bi te 
našla. Da bi te videla vseu od daleč!« 

»Po svetu sem hodil. Zdaj sem spet tu. Jutri pridem, 
pa se bova pogovorila. Nikar ne misli, da si sama,« pravi 
Ivan. 

Stisnil ji je roko, se nasmehnil in odhitel po potki, ki 
pelje k rudniku. Kmalu je izginil v dolini. 

Ana gleda za njim in razmišlja: To je črna dolina. Črne 

so naše roke, umazan je zrak in črna je reka, ki h 
k Savi. Morda prav zato hitreje ločujemo svetlobo ( 
teme. Ana ne pojde v štrajkbreherje. 

Vsi moji predniki so bili rudarji, prvi je že pred dves 
leti udarjal s krampom ob črni kamen. Vsi bi se up 
v meni ih se me odrekli. * 

Tega nočem, ker sem del njih. Del doline, v kateri se 
tako sama. 

Če bi delala, me ne bi vsak veterc mogel odpihniti. I 
tudi tako bom ostala solidarna z rudarji. To je pi 
rudarska dolžnost Tako je trdil moj oče. 

Ano je bolel spomiri na te dni, vendar se je zmei 
znova vračala k njim. Še posebno zdaj, ko je začutila,^ 
nima v rokah jalovega semena. 

Nekje mora biti začetek. Rojstvo je le nadaljeval 
trajanja. Vse bolj se ji dozdeva, da je vsemu kri 
brazda, ki sojo zorale krivice. Življenje je bilo sejalec, 
seje nekega večera imenoval Ivan. Nato je izginil. Nei 
teri so pripovedovali, da se muči v francoskih rudnik 
drugi spet daje v Vestfaliji, tretji so bili prepričani, da 
v zaporu z ostalimi organizatorji štrajka. Le Igeje zdi 
Verjamem, da tudi on nosi puško in titovko. Ze takrat 
znal razlikovati med zdravim in gnilim. 

Ana je bila prepričana, da se njemu gotovo ne bi trei 
roka na petelinu. Bilje umirjen tudi tistega večera, ko 
verjela, da bo umrla od bolečine. Takrat ga je gi 
užalila. Nič čudnega, da se ni več oglasil. Zdaj, ko se ^ 
bolj oddaljuje od tistih dni, ve, da takrat ni žalila nje\ 
temveč le preklinjala sebe. Ali bo vse življenje trkala 
napačna vrata? 

Odkar ga je spoznala v nekem rudarskem direndi 
pred rudnikom, ji je postal zelo drag. Velikokrat si gi 
zamišljala kraj sebe. Odraščala sta na isti zemlji in rai 
mela tudi tiste stvari, o katerih se molči. Toda po tisU 
lepem večeru, ko ji je Ivan veliko pripovedoval, seje« 
zrušilo. Še posebno kasneje, ko je o tem razmišljala, 
je zazdelo, da je govoril kot Vid. Če je Vidova po^ 
spominjala na b^ko,je Ivan govoril o ljudeh iz rudnii 
o tistih, ki kopljejo premog kakor njen oče. In o tistih, 
še nikoli niso niti povohali vlažno-kiselkast zadah jal 
ki nosijo bele, poštirkane ovratnike in odločbo, ' 
bodo rudarji jedli, kje bodo spali, koga bodo n^p 
vrgli na cesto, če se bo »pregrešil«. Vse to je razun^^ 
vendar drugo... 

Naslonila se je na njegovo ramo, bilo je tako top 
Najraje bi se skrila v njegovo široko dlan, da bij 
zmeraj z njim in da bi mu izpolnila vsako željo. C^ 
mogla, bi se mu zrinila pod kožo. 

On pa sedi nepremično in odsotno. Le kakšen je!' 
štrajk misli in ni mu mar zame, tuhta Ana. Ne bo 
umaknila, dovolj je bilo odmikanja. Zdaj sem pomei^ 
nejša od desetih rudnikov. N^j mu rečem ali ne? 

Bom, ScU midva spadava skupaj. 





ZDRAVILNE RASTUNE 

Šetraj 
Šetraj je sorodnik materine dušice, žajblja, maja-

rona in, seveda, sodi med usnatice. Ločimo dve 
obliki oziroma vrsti šetraja; planinskega in vrtnega. 
To je enoletna, zeljasta rastlina, visoka do 40 cm. 
Njegovo steblo je močno razraščeno in se prične raz-
raščati že pri tleh. Ozki in priostreni listi so dolgi do 
3 cm in so si nasprotni. Podobno kot pri rožmarinu, 
so tudi tukaj v listnih zalistjih kratkopecljati, 
drobni cvetovi bele do vijoličaste barve. Cveti od 
julija do oktobra in rastlino tedaj tudi nabiramo. 
Njegova domovina je vzhodno Sredozemlje in 
območje okoli Črnega morja, vendar so ga prenesli 
v Evropo, kjer se je udomačil na vrtovih. Kmalu se je 
udomačil in zasejal v naravi. 

RastUna vsebuje precej eteričnega olja, grenčine, 
čreslovine, urzolno kislino, razne maščobe sluzi, slad-
korje itd. Zaradi teh sestavin ima šetraj antiseptični 
učinek in se uporablja za zdravljenje dihalnih, prabav-
nih in uropoetskih organov, raznih kožnih in sluznič-
nih vnetij. Poleg tega je sveža rasthna odlična začimba; 
te lastnosti ohrani tudi kot posušena. Šetraj ugodno 
deluje na želodec in črevesje, pospešuje prebavo in 
zbuja tek. Zaradi obilice eteričnega olja preprečuje 
napenjanje in razkuži črevesje. Ta učinek se pokaže pri 
driskah, ki nastanejo zaradi nepravilnih gnilobnih pro-
cesov. S tem kmalu preneha glavobol in splošna utru-
jenost in razdraženost. Iz sv^ežih in posušenih delov 
kuhamo čaj in sicer tako, da žličko droge prelijemo 
s skodelico vrele,vode, pokrijemo in pustimo, da se 
nekoliko ohladi. Če pijemo šetrajev čaj pri prehladu, 
ga sladkamo z žličko medu. Sestavine ter eterično olje 
redčijo sluz, da se lažje izkašljamo in s tem ublažimo 
hude težave. Če potrebujemo zdravilni čaj zoper pre-
hlad, vzamemo enake dele šetraja, materine dušice, 
bezgovih cvetov, lipovih cvetov, lučnikovih cvetov in 
trpotčevih l i s tov ;^se skupaj dobro premašamo. Za 
blažitev prebavnih težav pa vzamemo enake dele 
šetraja, griževnjaka, grenkuljice, kamilic in encijano-
vih korenin, vse skupaj dobro premešamo in po nekaj 
skodelicah aromatičnega in grenkega čaja se kmalu 
bolje počutimo. 

Šetraj ceni ljudsko zdravilstvo kot spolno poživilo in 
srednjeveška literatura pravi za šetraj, da je roža lju-
bezni. Stari Grki so ga posvetili Dionizu. Šetraj skupaj 
s krvavim mlečkom in žajbljem ter z grškim senom naj 
bi učinkovito pomagal pri težavah, ki spremljajo sta-
rejše ljudi. Priporočajo pa ga tudi zoper protin, drisko 
in izostajanje mesečnega perila pri ženskah. Čisti kri, 
iztreblja gliste in žene na vodo. 

V hter vrele vode damo žlico drobno zrezanega 
šetraja in spijemo po več skodelic čaja na dan. Z njim 
lahko tudi grgramo pri vnetju ustne votline in s tem 
preprečujemo neprijeten zadah iz ust. Pripravimo si 
lahko tudi čaj zoper utrujenost in sicer vzamemo 
enake dele šetraja, rožmarina, mete in melise. Eno ali 
dve veliki žhci mešanice poparimo z enim litrom vrele 
vode^ nato precedimo in pijemo čez celi dan po požir-
kih. Čaj lahko zasladimo z medom. Čaj'lahko dodamo 
tudi kopeli in to uporabljamo po napornem delu ali 
dolgem potovanju. 

BORIS JAGODIČ 

Moderni tiaroic 
Med prve vrste 

stilov oblačenja za 
letošnjo jesen in zi-
mo se je zrinil tudi 
stari, romantični 
barok, le da je tale 
z letnico 88/89 še 
bolj kičasto razko-
šen, prenatrpan 
z neštetimi detalji, 
včasih že prav eks-
centrično duhovit. 
Podobno kot pri ti-
stem iz konca 17. 
st., je tudi za letoš-
nji značilna silovita 
razgibanost linije, 
kjer je čutnost ode-
ta v sijaj, potenci-
ran do ekstaze. 

Kot nalašč za ti-
ste, predvsem 
mlajše privržence 
mode, ki se jim kla-
sika tako ali druga-
če upira. 

Materiali, ki se sicer upo-
rabljajo izključno za svečane 
in večerne priložnosti, se tu-
kaj nosijo preko celega dne. 
Izrazit je kontrast širokega 
in ozkega. Obleka, ki je opri-
jeta v pasu ali na iDokih, mo-
ra imeti torej nek drug del, 
recimo rokave, bogato na-
brane in napihnjene. Tudi 
veliki, poškrobljeni in valo-
viti ovratniki, okrašeni s čip-
ko, ali globoki dekolteji spo-
minjajo na tiste absolutistič-
ne čase. 
' Ker je moda letos zopet ve-
likodušna do ženskih hlač, 
jih tudi tukaj ni pozabila. 
Moderne so paževske, ki se 
nosijo preko barvastih noga-
vic ali dokolenk. Nič hudega 
ne bo, če boste pozabile na 
podvezice - te niso namreč 

nikjer posebej omenjene! 
K takšnim hlačam se poda 
širok jopič, tudi kratek bole-
ro ah asimetrična pelerina. 
Pomembno je le, da so obla-
čila kar se da na debelo okra-
šena z »zlatimi« trakovi, bor-
durami baročnih motivov, 
tapiserij, stiliziranih črk iz 
Gutenbergove biblije, bider-
majer ornament i . . . 

Tudi vseh mogočih starin-
skih brošk, posutih s ponare-
jenim dragim kamenjem, ne 
sme manjkati. 

Kaj pa barve? Seveda, sijo-
če: škrlatna, bronasta, vsi 
rdeči toni, smaragdno zele-
na, zlato rumena in kovinsko 
sijoči odtenki ter letos zopet 
nepogrešljiva »pink« - ci-
klamno roža barva. 

TV SPORED 
NEDELJA, 30.10 88 1 
Program: LJ 1 | 
9.05-23.30 TELETEKST RTV L J U B U A N A , 9.20 VIDEO STRANI, 9.30 OTRoJ 
MATINEJA ŽIV ŽAV; 10.15 VRNITEV ..ANTILOPE«, ponovitev angleške naa,, 
vanke za otroke 3/13; 10 40 S.SHELDON DIAMANTNA DINASTIJA, pono. ' 
ameriške nadaljevanke 2/9; 11.30 VIDEO MEH, 8. oddaja; 12 00 KMETijo? 
ODDAJA TV Zagreb; 13.00 POROČILA; 13.10 POJEJO VAM NOVI FOSILI 
G.ZAPOLSKA: LETA IN DNEVI TEČEJO, poljska nadal jevanka 8 8. 14 
SLUHNIMO TIŠINI, oddaja za slušno prizadete; 15.30 KAKO PESNIKI L jur? 
ŽIVLJENJE, češkoslovaški f i lm; 17.15 KOLO SREČE, ponovitev; 18 15 
BRAZD VZDRŽLJIVOSTI, reportaža; 18 45 RISANKA; 18.55 VIDEO STR«? 
19.00 VREME; 19.01 TV MERNIK; 19.16 TV OKNO; 19.24 EPP; 19 
DNEVNIK; 19.55 VREME; 19.59 EPP; 20.10 MARIBOR: BORŠTNIKOVO SRcf̂  
NJE. prenos; 22.10 EPP, 22.15 ZDRAVO; 23 15 VIDEO STRANI ^ 
Program: LJ2 
10.00 DANES ZA JUTRI IN DEKLIŠKI MOST, jugoslovanski fi lm; i, 
ŠPORTNO-ZABAVNO POPOLDNE; 13.15 AVTOMOBILSKA DIRKA F-1 z^] 
JAPONSKE, posnetek; 14.15 ŠPORTNO-ZABAVNO POPOLDNE, v k l i u J 
17.43 3. KOLO DP V KOŠARKI (M) - ZADAR:CIBONA, prenos; 19.30 TV Dntj 
NIK; 20.00 LINUfe PAULING, pol judno-znanstveni f i lm; 20.50 VČERAJ, DAto 
JUTRI; 21.05 MALI KONCERT; 21.25 ŠPORTNI PREGLED; 22 10 REP0rt;3 
Z NOGOMETNIH TEKEM HAJDUK ; CRVENA ZVEZDA in PARTIZAN vElb 
(do 23.10i ^ 

PONEDELJEK, 31.10.88 
Program: LJ 1 
9.35-12.20 m 16 30-23.10 TELETEKST RTV L J U B U A N A 9.50 VIDEO STRM 
10.00 MOZAIK, 10.00 ZRCALO TEDNA; 10 15 NAŠ UTRIP; 10.30 ČUDEM 
ameriški f i lm; 12.06 VIDEO STRANI; 16.45 POROČILA; 17.00 MOZAIK, p o j 
tev; 17.00 ZRCALO TEDNA; 17.15 NAŠ UTRIP; 17.30 SPORED ZA OTROK? 
MLADE, 17.30 RADOVEDNI TAČEK: ROKA IN NOGA; 17.45 DRUGA IZME 
oddaja TV Skopje 4/6; 18.15 SAFARI V MESTU: DIVJE ŽIVALI V LOND( 
pol judnoznanstvena oddaja 1/6; 18.45 RISANKA; 18 55 VIDEO STRANI: 19 
VREME; 19.01 OBZORNIK, 19.13 TV OKNO; 19.22 EPP; 19.30 TV DNEVlj 
19.55 VREME; 19.59 EPP; 20.10 M.KORDA: GUEENIE, ameriška nadaljevat 
1/5; 20.55 EPP; 21.00 OMIZJE; 23.00 VIDEO STRANI 
Program: LJ2 
18.00 BEOGRAJSKI TV PROGRAM; 19.00 INDIREKT; 19.30 TV DNEVNIK; 2t 
UMETNIŠKI VEČER: PICASSO, angleški dokumentarn i f i lm; 21.20 VEČ 
ZGODBA, francosko-ital i janski kratki f i lm (do 22 10) 

TOREK, 01 .11 .88 
Program: LJ 1 
9.35-12.05 in 16.15-22.45 TELETEKST RTV LJUBLJANA; 9.50 VIDEO STR* 
10.00 T.SLOBODZINEK: PAST, mladinska predstava; 10.50 SAMSON 
SALLY, danski risani f i lm; 11.50 VIDEO STRANi; 16.30 POROČILA; 16 
SPORED ZA OTROKE IN MLADE: 16.55 LONČEK, KUHAJ: ZDROBOVO SKU 
ŽLIČNIKI 5/13; 17.00 ČRIČEK IŠČE SONCE; 17.15 G.VERDI: REOUIEM; 1E 
RISANKA; 18.55 VIDEO STRANI; 19.00 VREME; 19.01 B.BRITTEN: MIS 
BREVIS IN D OP. 63; 19.13 TV OKNO; 19 22 EPP; 19.30 TV DNEVNIK: IS 
VREME; 19.59 EPP; 20.05 J .ŽMAVC: NEKJE ŽIVI CENKA, TV ORAMA, 2' 
EPP; 21.15 OSMI DAN, oddaja o kul tur i ; 21.55 KONCERT RESNE GUS 
C.DEBUSSV; PRELUDIJ K FAVNOVEMU POPOLDNEVU M.RAVEL: Si 
ŠT. 2 DAPHINS IN CHLOE; 22.30 VIDEO STRANI 
Program: LJ2 
18.00 BEOGRAJSKI TV PROGRAM; 18.55 V LUČI TONEJO VSE TEME: I.V 
POTIČ, dokumentarna oddaja; 19.30 TV DNEVNIK; 20.00 KOLO SREČE: 2' 
ŽREBANJE LOTA; 21.05 ARHITEKTURA SLOVENSKIH POKRAJIN; VAS 
DOMAČIJA V ISTRI, izobraževalna senja 7/8; 21.35 IZSELJENČEVA ZGOC 
dokumentarna oddaja (do 22 20) 

SREDA, 02.11. 88 
Program: LJ 1 
9.35-11.60 in 16.20-22 25 TELETEKST RTV L J U B U A N A ; 9. 50 VIDEO STR 
10.00 MOZAIK; 10.00 J. ŽMAVC: NEKJE ŽIVI CENKA, DRAMA; 10.05 OSMI D 
ODDAJA O KULTURI; 11.45 VIDEO STRANI; 16.35 POROČILA; 16.50 M02 
OSMI DAN, oddaja o kultur i , ponovitev; 17.30 SPORED ZA OTORKE IN M U 
17.30 M. JEZERNIK: MEDVEDOV GODRNJAVČEK; 17.45 J. MILČINI 
BUTALCl; 18.15 PRED IZBIRO POKLICA LOGOPED, izobraževalna serija 1 
18.45 RISANKA 18.55 VIDEO STRANI; 19.00 VREME; 19.01 OBZORNIK; 1! 
TV OKNO; 19,18 ZRNO: 19.22 EPP; 19 30 TV DNEVNIK; 19.55 VREME; 1i 
EPP; 20.05 FILM TEDNA: BEL, TUJ IN PEGAST, sovjetski f i lm; 21.40 EPP; T 
MALI KONCERT; P. HINDEMITH: SONATA ZA VIOLO OP. 25, ŠT. 1; 22.00 
DNEVNIK; 22.15 VIDEO STRANI 
Program: U 2 
18.00 BEOGRAJSKI TV PROGRAM; 19.30 TV DNEVNIK; 20.00 ZNANSTV 
FORUM; 21.30 POROČILA; 21.35 SVET POROČA 

ČETRTEK, 03.11.88 
(do 22.35) 
Program: U 1 
9.35-12.60 in 16.10-0.40 TELETEKST RTV U U B U A N A ; 9.50 VIDEO STR) 
10.00 MOZAIK: ŠOLSKA TV; 10.00 SLOVAR SLIKARSTVA; KOMPOZIO 
10.30 SLOVENSKA LJUDSKA GLASBILA IN GODCI: AKORDIČNE CITRt 
oddaja; 11.10 ŽRTEV, angleški f i lm; 12.45 VIDEO STRANI; 16.25 POROČ 
16.40 MOZAIK; šolska TV, ponovitev; 17.50 SPORED ZA OTROKE IN MU 
17.50 NORO, NOREJŠE, NORIŠNICA, norveška serija 3/6; 1Q.05 POLTRI 
EXPRESS; 18.15 SLOVENSKI LJUDSKI PLESI: VZHODNA ŠTAJERSKA; 1 
RISANKA 18.55 VIDEO STRANI; 19.00 VREME; 19.01 OBZORNIK; 19.13 
OKNO; 19.18 ZRNO; 19.22 EPP; 19.30 TV DNEVNIK; 19.55 VREME; 19.59E 
20.05 TEDNIK; 21.05 EPP; 21.10 J. A. BARDEM: LORCA, španska nadaljeva 
3/6; 22.10 TV DNEVNIK; 22.25 RETROSPEKTIVA jugoslovanskega fi lma, 30 
NAGRADE JELEN, KOZARA (ČB); 0.30 VIDEO STRANI 
Program: U 2 

18.00 BEOGRAJSKI TV PROGRAM; 19.30 TV DNEVNIK; 20.00 S. TOVVNSE 
RASTOČE TEŽAVE JADRANA KRTA angleška nadaljevanka 4/6; 20.55 KR 
MATJAŽ-MATIJA KORVIN, RESNIČNA LEGENDA IN LEGENDARNA RESI 
NOST; 21.45 BALADA O MESECU POTEPUHU, BALET, (do 22.30) 

PETEK, 04.11.88 
Program: U 1 
9.35-12.15 in 16.15-0.10 TELETEKST TRV U U B U A N A ; 9.50 VIDEO STR 
10.00 MOZAIK: 10.00 TEDNIK; 11.00 J. A. BARDEM: LORCA, španska nad 
12.00 VIDEO STRANI; 16.30 POROČILA; 16.45 MOZAIK; TEDNIK, ponov 
17.45 SPORED ZA OTORKE IN MLADE: VRNITEV »ANTILOPE« angl 
nadalj. 4 1 3 ; 18.15 SODOBNA MEDICINA: OPERACIJA OČI, izobražev 
oddaja 4/4; 18.45 RISANKA; 18.55 VIDEO STRANI; 19.00 VREME; 1 
OBZORNIK; 19.13 TV OKNO; 19.18 ZRNO; 19.22 EPP; 19.30 TV DNEVNIK;! 
VREME; 19.59 ZRCALO TEDNA; 20.15 EPP; 20.20 R. DALEV: TUJČEVE B< 
ameriška nadaljevanka 4/4; 21,10 EPP; 21.15 ČAS NEGOTOVOSTI: LENI 
VELIKO RAZSUTJE, angleška dokumentarna serija 5/12; 22.15 TV DNEV 
22.30 KRAJ ZLOČINA, francoski f i lm; 0.00 VIDEO STRANI 
Program: U 2 

19.00 VIDEO MEH, 8. oddaja, ponovitev; 19.30 TV DNEVNIK; 20.00 IZ* 
CERTNIH DVORAN: KONCERT NA DUBROVNIŠKIH POLETNIH PRIREDI^ 
(Olli Mustonen, klavir; Utto Ughi, violina); 21.35 EN AVTOR, EN FILM; F.V 
pivec: PISANA BESEDA NA HRVAŠKEM; 22.15 ŽERJAVICA, švicarski m 
23.55) 

SOBOTA, 05 .11 .88 
Program: JRT2 
15.10 KAKO BITI SKUPAJ: SREČANJE V RADENCIH U 2 
Program: U 1 
7,40-12.45 In 15.25-0.30 TELETEKST RTV U U B U A N A , 7.55 VIDEO STf 
8.05 OTROŠKA MATINEJA: RADOVEDNI TAČEK, ROKA IN NOGA; 8 20' 
ČEK KUHAJ: ZDROBOVI ŽLIČNIKI, 8.25 M. Jezernik: MEDVEDOV GODR^ 
ČEK; 8.40 J Milčinski: BUTALCl; 9.05 NORO, NOREJŠE NORIŠNICA 3 6 
POLTRONA EXPRESS 3/12; 9.30 DRUGA IZMENA, oddaja TV Skop)e 4 6. 
Slovenski l judski plesi: VZHODNA ŠTAJERSKA: 10.30 IZBOR TEDENSKE 
GRAMSKE TVORNOSTI, ponovitev oddaj.; 12.30 VIDEO STRANI: 15.40 D' 
DIVŠČINE ROBINSONA CRUSOEJA, češkoslovaški mladinski f i lm; 
POROČILA; 17.00 Beograd: DP V KOŠARKI (M) - CZ : JUGOPLASTIKA. p'' 
18.30 KRATEK FILM; 18.45 RISANKA; 18.55 VIDEO STRANI; 19.00 VP 
19.01 KNJIGA; 19 13 TV OKNO, 19.22 EPP; 19.30 TV DNEVNIK, 19.55 VPi 
19.59 NAŠ UTRIP; 20.15 EPP. 20.20 ŽREBENJE 3 x 3 ; 20.30 S.SheIdor 
MANTNA DINASTIJA, ameriška nadaljevanka 3 9, 21 20 EPP; 21.25 PANf 
MORNAR, oddaja TV Novi Sad: 22.25 TV DNEVNIK,; 22 40 PETULIA, atf' 
f i lm; 00.20 VIDEO STRANI; 
Program: LJ2 
13 00 Stockholm: MEDNARODNO PRVENSTVO ŠVEDSKE V TENISU. P'' 
17.40 T.SIobodzmek PAST, predstava za otroke: 18.30 KAKŠEN DAN, P"̂  
tev drame; 19.30 TV DNEVNIK, 20.10 GOSPA MINIVER, ameriški film ' 
Stockholm MEDNARODNO PRVENSTVO ŠVEDSKE V TENISU, polfinaie' 
čitev v prenos; 

RADIO OEUE 
Četrtek, 27. 10:. 8.00 Poročila, 8.20 Dopoldne z vami, 

10.00 Poročila, 10.15 Za boljše zdravje, 10.35 Srečanje 
z leti. 11.00 Zaključek dopoldanskega sporeda. Popoldan-
ski spored: 14.00 Napoved, informacije, 14.15 Aktualni 
trenutek, 15.000 Poročila, 15.30 Dogodki in odmevi (RLJ), 
16.00 Čestitke in pozdravi. 16.30 Kronika, 17.00 V živo: 
Ustavne spremembe - pričakovanja in dvomi, 18.00 Zak-
ljuček sporeda. 

Petek, 28. 10.: 8.00 Poročila, obvestila, 8.20 Petkov 
mozaik, 10.00 Poročila, 10.10 Žveplometer, 11.00 Zaklju-
ček. Popoldanski spored: 14.00 Napoved, informacije, 
14.15 Aktualni trenutek, 15.00 Poročila, 15.30 Dogodki in 
odmevi (prenos RLJ), 16.00 Čestitke in pozdravi, 16.30 
Šport ob koncu tedna, 17.00 Kronika, 17.30 Turistična 
oddaja, 18.00 Zaključek sporeda. 

Sobota, 29. 10.: 8.00 Poročila, obvestila, 8.20 Dopoldne 
z vami, 9.20 Kuharski kotiček, 10.00 Poročila, 10.15 Kole-
dar prireditev, 10.30 Filmski sprehodi, 11.00 Zaključek 
sporeda, Popoldanski spored: 14.00 Napoved, informa-
cije, 14.15 Aktualni trenutek, 15.00 Poročila, 15.30 
Dogodki in odmevi (prenos RLJ), 16.00 Čestitke in poz-
dravi, 17.00 Kronika, 17.15 Lestvica zabavnih melodij, 
18.00 Zaključek sporeda. 

Nedelja, 30. 10: 9.00 Napoved, informacije, 9.10 Poro-
čila obvestila, 10.000 Onkraj srebrne čerte, 11.00 Žveplo-
meter, 11.30 Kmetijska oddaja, 12.15 literarni utrinek, 
12.30 Iz domačih logov. 13.000 Poročila, 13.05 Čestitke in 
pozdravi. 

Ponedeljek, 31. 10.: 8.00 Poročila, obvestila. 8.20 
Športno dopoldne, 10.000 Poročila, 11.00 Zaključek. 
Popoldanski spored: 14.00 Napoved, informacije, 14.15 
Aktualni trenutek, 15.00 Poročila, 15.30 Dogodki in 
odmevi, (prenos RLJ), 16.00 Čestitke in pozdravi, 17.00 
Kronika, 17.15 Lestvica domačih viž, 17.45 Športni pre-
gled. 18.00 Zaključek sporeda. 

Torek, 1. 11.: Ni oddaje. 

Sreda, 2.11.: 8.00 Poročila, obvestila, 8.20 Hortikulturna 
oddaja, 10.00 Poročila, 10.15 Koledar prireditev, 11.00 
Zaključek; Popoldanski spored: 14.00 Napoved, informa-
cije 14,15 Aktualni trenutek, 15.00 Poročila, 15.30 Dogodki 
in odmevi (prenos RLJ) 16.00 Čestitke in pozdravi, 17.00 
Kronika, 17.30 Za mlade. 18.00 Zaključek sporeda. 

Radio Celje oddaja na FM frckvenci 100,3 MHz in na 
SV 963 KHz. Posebej opozarjamo, da 1. novembra RC ne 
oddaja. 

SKUPŠČINA OBČINE CELJE, 
UPRAVNI ORGANI IN 
ORGANIZACIJI 

obveščajo 

vse stranke in občane, da bo namesto 
ponedeljka 28. novembra (dela prost 
dan) uradni dan v soboto 5. novembra 
1988. 

Polnjeni krompir 
Potrebujemo: 6 debelih krompirjev, pol kg mladih bučk, 

dva del mleka, eno veliko žlico masla ali margarine, eno 
jušno kocko, dve veliki zvrhani žlici naribanega sira, olje, 
žlico moke, strok česna, sol, poper in timijan. 

Krompirje olupimo, po dolgem prepolovimo in izdolbemo 
iz njih košarice. Dno plosko odrežemo, da se krompirjeva 
skledica ne prevrže. Tako pripravljen krompir skuhamo 
v slanem kropu. S penovko previdno poberemo krompir iz 
vode in odcedimo. Medtem operemo bučke in jih neolup-
Ijene nastrgamo na strgalu. V posodi segrejemo olje, 
dodamo strt česen, naribane bučke, jušno kocko, timijan in 
vse dobro zdušimo. Iz masla, moke in mleka pripravimo 
bešamel, tako da na stopljenem maslu prepražimo moko in 
takoj dodamo mleko ter vse prekuhamo v enakomerno 
kremo, ki jo še solimo in popopramo, vanjo vmešamo nari-
ban sir in vse dodamo k bučkam. Ko se vse to nekoliko 
ohladi, z maso napolnimo krompirjeve skledice in jih zlo-
žimo v nepregorno aU lončeno posodo, namazano z oljem. 
Pečico segrejemo na 180° in popečemo jed, dokler lepo ne 
porumeni. 

Ponudimo vroče v posodi, v kateri smo pekli ter zeleno 
solato. 
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poiščite V . . . ELEKTRU v Elektro vam priporočajo nakup lestencev. Na zalogi 
imajo bogato izbiro za vsak okus. 
Elektro je prodajalna za vas! 

ŽG - TTG Slovenijaturist 
TOZD Zdravilišče Atomske 
toplice Podčetrtek 

objavlja prosta dela in naloge 

organizatorja športne rekreacije 

za nedoločen čas. 

Pogoji: - višja izobrazba fizioterapevtske ali pedago-
ške smeri - telesna vzgoja 
- opravljen strokovni izpit 
- 1 leto delovnih izkušenj 
- 2 meseca poskusnega dela. 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave s potrebnimi 
dokazili v 8 dneh po objavi na zgornji naslov. Kandi-
date bomo o izbiri obvestili v 15 dneh po opravljeni 
izbiri. 





CENA MALIH OGLASOV 

- do 10 besed 12.000 din 
- vsaka nadaljnja beseda 1.000 din 

Hkrati obveščamo bralce Novega tednika, da bo 
mali oglas objavljen v tekoči številki v primeru, da 
ga naročite najkasneje do ponedeljka do 9. ure 
dopoldne. 
Naslovov oglaševalcev, ki so objavljeni pod šifro, 
v uredništvu nimamo. Vsi interesenti morajo oddati 
pismene ponudbe, skladno z vsebino oglasa in 
navedbo šifre v oglasni oddelek. 

Naročniki Novega tednika imajo pravico do enega 
brezplačnega oglasa, do deset besed, na leto. 

Dežurstva trgovin 
v mesecu novembru bo v Celju dežurna samopostrežba Soča 

v Cankarjevi ulici - odprta bo vsak dan, tudi ob sobotah od 7.30. 
do 20. ure. Ob nedeljah bodo dežurali od 7. do 11. ure v proda-
jalni kruha Štručka v Prešernovi ulici, stojnici na celjski tržnici 
in mesnici v Linhartovi uhci, od 13. do 15. ure pa bo odprt kiosk 
pri celjski bolnišnici. 

Veterinarska dežurstva 
VETERINARSKA POSTAJA CELJE: Na veterinarski postaji 

v Celju je delovni čas veterinarjev od 6.30. do 14.30. ure, redna 
dopoldanska ambulanta za male živali je od 8. do 10. ure, sicer pa 
imajo organizirano dežurno službo neprekinjeno v popoldanskem in 
nočnem času. Telefon: 34-233. 
VETERINARSKA POSTAJA ŽALEC: V Žalcu na veterinarski 
postaji je delovni čas veterinarjev od 6. do 14. ure, neprekinjeno 
dežurstvo za celo občino pa imajo od 14. do 6. ure zjutraj naslednjega 
dne. Dežurstvo je organizirano tudi ob koncu tedna in ob praznikih. 
Telefon: 714-144. 

VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE: Na mozirski veterinarski 
postaji je redni delovni čas veterinarjev vsak dan, razen ob nedeljah, 
od 7. do 14. ure. Redna dopoldanska ambulanta za male živali je od 7. 
do 9. ure. Do 30. oktobra bo dežural dipl. vet. Marjan Lešnik, Ljubija, 
telefon: 831-219, od 31. oktobra dalje pa bo dežural dipl. vet. Drago 
Zagožen, Ljubno, telefon: 840-179. 

VETERINARSKA POSTAJA ŠENTJUR: Delovni čas veterinarjev 
na veterinarski postaji v Šentjurju je od 7. do 15. ure, od 15. do 7. ure 
zjutraj naslednjega dne pa je organizirana dežurna služba. Danes bo 
še dežural mag. Franc Kovač, Ul. Toneta Seliškarja 10, telefon: 741-
243,28., 29. in 30. oktobra bo dežural dipl. vet. Gregor Bezenšek, Ul. 
Kvedra 6 a. telefon: 741-264, od 31. oktobra do 3. novembra pa bo 
znova dežural mag. Franc Kovač. 

VETERINARSKA POSTAJA SLOVENSKE KONJICE: Na veteri-
narski postaji v Slovenskih Konjicah je redni delovni čas od 7. do 12. 
ure, od 15. do 7. ure zjutraj naslednjega dne pa je organizirano za celo 
občino dežurstvo. Do 30. oktobra bo dežurala dipl. vet. Irena Šmigo-
vec, Vešeniška ul., telefon: 751-961, od 31. oktobra dalje pa bo dežural 
dipl. vet. Martin Krajnc na veterinarski postaji, telefon: 751-166. 
VETERINARSKA POSTAJA LAŠKO: V občini Laško je veterinar-
ska služba v rednem delovnem času od 7. do 15. ure organizirana na 
veterinarskih postajah v Laškem in v Radečah. Dežurstvo za celo 
občino od 15. do 7. ure zjutraj naslednjega dne je organizirano na 
veterinarski postaji v Laškem, telefon: 730-068. V primeru odsotnosti 
veterinarja v času dežurstev lahko pustite sporočilo pri vratarju 
Pivovarne, telefon: 730-030. 

Vedno mani gob in kostanja 
Celjska tržnica je sicer v teh dneh solidno založena, saj je vsa 

dan dovolj zelenjave in sadja, vedno manj pa je gob in tud 
kostanja. Nekater im pridelkom so se cene v zadnjih dnei 
izredno dvignile, kar še posebej velja za krompir , katerega nt 
d robno že prodajajo po 1400-2000 din. 

Zelenjava: cvetača 3000, čebula 1200-1500, češenj 6000-7000, 
nekaj je še stročjega fižola po 3000-3500, v zrnju je po celo 6-7 
tisoč, koleraba 3000, korenje 1500-2000, peteršilj 3000, kumare 
2500, ohrovt 1500, pesa 1400-1600, paradižnik 2000-2500, 
paprika 2000-3000, presno zelje 500-600, kisla repa 3000, kislo 
zelje 2000-2500 in nekaj je še malancan po 1500. * 

Solata: radič 2000-^000, endivija 2000-3000 in motovileč 10 
tisoč. 

Sadje: grozdje in hruške 2000-2500, jabolka 1000-2500, sveže 
slive 25000, suhe 3000, l imone 6-7 tisoč, mandar ine 5 tisoč, 
pomaranč pa t renutno ni. 

Mlečni izdelki: skuta in smetana 6 tisoč, ka jmak 24 tisoč, 
srbski sir 10 tisoč. 

Ceh orehi so po 6-7 tisoč, jederca 18 do 20 tisoč, gobe 20 do 25 
tisoč, štorovke 4-6 tisoč in kostanj 2-3 tisoč. 

Tržnica je še vedno odprta vsak dan od 6. do 18. ure, v nede-
ljo bo zaradi bližnjega Dneva, mrtvih odprta namestcrdo 11. 
ure do 13., odprta pa bo tudi 1. novembra dopoldne. 

NOVI TEDNIK 
Uredništvo: Celje, Trg V. kongresa 3 a, tel. 29-431, ' 

Glavni urednik in direktor TOZD Boris Rosina. Odgovorni 
urednik Novega tednika Branko Stamejčič. Odgovorni ured-
nik Radia Celje Mitja Umnik. Redakcija: Marjela Agrež, Tat-
jana Cvirn, Brane Jeranko, Ivana Fidler, Nada Kumer, Edi 
Masnec, Brane Piano, Rado Pantelič, Mateja Podjed, Milena 
Brečko Poklič, Franček Pungerčič (pomočnik odg. ur. RC), 
Zdenka Stopar, Srečko Šrot (pomočnik odg. ur. NT), Janez 
Vedenik, Tone Vrabl. Tehnični urednik Franjo Bogadi. 

Izh^a vsak četrtek. Tisk: ČGP Delo, Ljubljana. 
Cena posameznega izvoda je 1.000 dinarjev. Individualna 

letna naročnina je 42.000 dinarjev, polletna 21.000 dinarjev. Za 
tujino je letna naročnina 104.000 dinarjev, za delovne organiza-
cije pa 52.000 dinarjev. Št. žiro računa 50700-603-31198 - ČGP 
Delo Ljubljana, TOZD Novi tednik Celje. 

Nenaročenih rokopisov in fotografij ne vračamo. 



Obadii piki 
Narobe je, da so otroci 
staršev na oblasti bolj 
bogati kot očetje. 
Nekateri bi lahko le-
po živeli samo od 
dnevnic. 
Ves čas smo dežela 
mitingov. Ko bi vsaj 
nekaj časa bili dežela 
dela. Potem nas naj-
brž ne bi motilo, kaj 
kdo vzklika. 

Da nekateri dremlje jo 
na sestankih, simpozi-
jih in kongresih, jim 
delovno ljudstvo po-
vrne še stroške. 
S Savinjo« so odpla-
vali tudi štori. Bo 
z Metko odneslo še kaj 
večjega? 
Še vedno zmagujemo! 
Poraz je vse bližji. 

OBAD 

Po petdesetih letih z roza vrtnico 
Zlata poroka Uudmlle In Franca Germ Iz Slovenskih Konjic 

Bilo je pred petdesetimi 
leti. On v črnem smokingu, 
ona v roza obleki. Nešteto 
upov, želja, načrtov je bilo 
pred ženinom in nevesto, ki 
sta si v Slovenskih Konji-
cah začela spletati družin-
sko gnezdeče. 

Danes, po petdesetih letih, 
dolgih in kratkih obenem, 
sta ponovno stopila pred ko-
njiškega matičarja in pred 
oltar konj iške cerkve. Od ro-
za barve je danes ostala le 
roza vrtnica, slavljenec je bil 
spet v črnem, v obleki, ki si 
jo je, tako kot pred petdeseti-
mi leti, sam sešil. 

Zlata poroka Ljudmile in 
Franca Germ iz Slovenskih 
Konjic. Stara Konjičana, do-
bro poznana in spoštovana. 
Okoli nji ju so zbrani vsi naj-
bližji, najdražji: oba otroka, 
vnuki, sestre, bratje, ostali 
sorodniki. Sobota dopoldne. 

Domača hiša je polna cvet-
ja, tort, peciva, dobrega vina. 

»Na zdravje!« S slavljence-
ma stopimo v prostor, ki ji-
ma je gotovo najbolj drag. 
Nešteto ur življenja sta tam 
prebila skupaj , sešila nešteto 
oblek, bluz, kril, moških 
smokingov, oblek. Konjičani 
so se od nekda j radi lepo 
oblačih. Nekoč s e j e vse šiva-
lo po meri. Soba, pravi kroja-
ški muzej. Stari nemški ši-
valni stroji, ki j ih danes red-
kokje vidiš, staro krojaško 
orodje, pripomočki. Franc še 
danes šiva, nihče mu ne bi 
prisodil pet insedemdeset 
let. Na Ljudmili je življenje 
pustilo vidnejša znamenja, 
nervozna je, takšnega slavja 
ni pričakovala. Vsako prese-
nečenje pa človeka vzburi. 
Krojaško delavnico polnijo 
spomini, zgodbe, srečne in 
žalostne, takšne, kot jih je pi-
salo življenje. Časa za razgo-
vor pa je malo; mudi se, 
v bližnji hotel, na praznično 
kosilo. 

MARJELA AGREŽ 
Foto: EDI MASNEC 

Prispevki k boljšemu razpoloženju 
Cenovna neskladja, vremenske neprilike in še kaj so vpli-

vale na nič kaj dobro razpoloženje tistih, ki so preštevali 
letošnje pridelke. Pa vendar so tudi izjeme, ki jih je narava 
tudi presenetila. 

Tako je na primer pred domačo hišo Olge Lancner v Šentjurju 
zrasla skoraj 50 kilogramska buča. Po obsegu niti ni bila tako 
velika (138 cm), vendar pa, ko jo je hotela gospodinja spraviti na 
varno, si je zaradi izredne teže morala poiskati pomoč. 

Narava pa je bogato obdarila tudi njivo kmetije Cokan v Vrbju 
pri Žalcu, kjer sta Marjan in Joži med kupom izredno debele 
krmilne pese našla tudi nekaj 10-kilogramskih. 

Dobri pridelki pri Cokanovih, ki so vsekakor tudi plod znanja, 
so veliko doprinesli k teži skor^ 400-kilogramskega prašiča, ki 
je star le neksO več kot leto dni. Kot zanimivost n ^ zapišemo, da 
je prašič velikan v nekaj mesecih postal oče 500 prašičkov. 

EDI MASNEC 

Kranjski Janez odprte glave 
Spoznanja pr ihajajo z leti, 

z oddaljenost jo, s plastmi iz-
kušenj , nabranih kot mul j 
v reki, in vsa ta naplavina 
naredi človeka zvestejšega 
sebi in preudarnejšega za 
druge. Prosenik, Tonček iz 
Gornjega Leskovca pod Bo-
horjem, varu je dandanes to 
naplavino devetdeset ih let, 
modrost preteklosti in jo 
prav tako preudarno posre-
du j e nj im, ki to hočejo, ki 
znajo ceniti spoznanja prete-
klosti. 

A v tej naplavini j e marsi-
kaj. So vojne in je mir, je 
t rpl jenje in neskal jeno vese-
Iĵ e. J e čvrstost in vdanost . 
Čast in ponos. Ljubezen do 
zemlje in ljudi. Vse to zdru-
ženo, tesno prepleteno. Od 
dne, ko je dejala mati, v letu, 
ko je le malo manjkalo do 
začetka dvajsetega stoletja, 
ki je Tončku in svetu prine-
slo vojne in krize, lakote in 
pohlep: »Tonček, le pojdi 
v šolo, ne boj se!« 

Sivina las in sivina obraza, 
neskal jene oči za svetlimi 
stekli pa troje šojinih peres 
za pobalinskim k lobučkom 
devetdeset letnika ne znajo 
biti dovolj prepričljivi, da bi 
človek zlahka odkrival plasti 

človekovega naprezanja 
v skoraj stoletje dolgi dobi. 
Živahnost preganja preprič-
ljivost. Senovški Prosenik je 
bolan. A vendar ne toliko, da 
bi se vdal letom, ki prihajajo. 

Ko davnina zapleše in be-
sede zarajajo divji p l e s . . . 
Tonček govori in ne pusti , da 
m u karkoli poruši ritem. Ri-
tem njegovega življenja. Bilo 
na j bi življenje kovača. 

Doma imaš jesti, piti, oble-
ka ti visi na klinu, tudi dela 
je dovolj za vse, doma ostani, 
besede, ki j ih je izrekel oče. 
Tonček se je vdal. 

Dvanajstega leta so ga kli-
cali k vojakom. Tri leta si je 
zagotovil cesar na račun mla-
dega Bohorčana in ga pori-
nil, neukega in čistega, pre-
prostega ter dobrega kot 
kruh , v Graz. 

»Windische troti,« so 
zmerjali korporali , osel, so 
vpili feldvebli, tela, smrka-
vec, so zlivali žolč germanski 
naduteži. Tonček s e j e smeh-
ljal: ničesar ni razumel, da pa 
je v tem neka j ponižujočega, 
je vedel - v n jem se j e začela 
nabirati ostrina. To vsekakor 
ni bil nasmeh bebca, pokor-
nega ž iv inčeta . . . 

Ko se je štirinajstega zače-

la vojna, je Tonček že razu-
mel pa tudi smehljal se ni 
več. S havbicami je odrinil 
v Galicijo, se valil s kompa-
nijo čez Karpate in se - sme-
jal haup tmanu , ki se je tresel 
od groze, ko je padla prva 
granata. Plasti življenskih 
spoznanj so se začele nabira-
ti, rečni mul j grenkobe člo-
vekove norosti je začel odpi-
rati oči mladeniču. Med pre-
morom na italijanski fronti 
si je dal vletovirati laket des-
ne roke. Nekaj kot orel, izbri-
sano, sih med le na pol vidni-
mi dlakami na dan. Mojstru 
posel ni uspel do krgja, gra-
nate so začele padati , najbrž 
j e padel tudi mojster. Nikoli 
nobeno gorje ni bilo tako do-
vršeno, da ga ne bi premaga-
la človeška l jubezen in do-
brota. 

Slišal je za oktobrsko revo-
lucijo, se ustavil pri Dobrdo-
bu, preklel ves svet, v Tirohh 
za hip, za t renutek svetlobe, 
nabiral planike in - pobeg-
nil. Kanonmojster , ki je brž-
čas izstrelil dva vagona gra-
nat, se je naposled le vrnil. 
Toliko, da so ga ujeli Italijani 
in ga strpali v taborišče v Ka-
labriji. 

Poslej se je vrnil. Goi je mu 

je naklonilo znanje. Kranjski 
Janez se je naučil i talijansko 
in nemško, za silo je klatil 
rusko. Dota, ki mu jo je na-
menil oče, dobro rejen vol, 
pretopljen v denar, je šla 
k vragu. Niti poštenih čev-
ljev si ni mogel kupiti . Oče 
ga ni spoznal. 

Oženili so ga z mlinarko. 
Tonček se je razgledoval po 
svetu. Odrinil je v rudnik Ra-
štanj. Odpustil i so ga. Odta-
val je v Srbijo, se družil s ko-
munis t i iz Trbovelj, ki so 
prav tako iskali delo na jugu. 
In spet se je vrnil. V rudnik. 

Blizu Leskovca pod Bo-
h o v e m je imel planinski Do-
bršek vinograd. Shšiš, Pro-

senik, vdaj se naši stvari, je 
udaril Doberšek naravnost 
in Tonček se je - vdal. Pisalo 
se je leto 1941. Da bi stvar še 
bolj zacvetela, je oče vanjo 
potisnil še sinova Hajnča in 
Tončka. Hiša se je zdramila 
od topotanja okornih čev-
ljev, bi zavito dejal perogriz. 

»Bil sem intendant , kurir, 
obveščevalec,« reče, mirno 
govori naprej , nič ga ne pre-
moti. In vse to, kot da bi bilo 
včeraj. Kot da ne bi bilo 
vmes niti enega samega pi-
škavega leta. Kot da je še da-
nes v njegovi hiši javka 
Hrast. 

Prosenikova mati je mlela 
žito, Hajnč je postal koman-
dant kurirjev, stari Prosenik 
se je izgubljal v B o h o r . . . 

Ko so Nemci 1944. leta po-
žigali S t r a n j e . . . 

»Od besa so nam trgali 
okna s tečajev, pijani kot 
krave,« reče in roke mu še 
kar naprej mirujejo na kole-
nih, telo, ponosno zravnano, 
si odpočiva na naslanjaču, 
kotički ust narahlo trepetajo, 
a je treba pozorno pogledati, 
da človek opazi trzavico, ki 
jo je zapustila zgodovina, ta 
nesrečni rečni mulj, splet no-
rosti in bolečine, bi dejal 
mojster Franz Kafka, ki se ni 
hotel zbogati s črnožolto mo-
narhijo. 

Prosenik je kdove koliko-
krat prehodil s t ranjske bo-
ste. Tudi takrat, ko je prišla 
na Senovško Štirinajsta divi-
zija. 

»Oče, z nami boste šh,« na-
daljuje, zbran in natančen. 

da postaja človeku še ki 
všeč, ne da bi za trenutek] 
brskal za imeni in datum 
je dejal komandan t , pot n 
boste kazali. Vaš sem, s< 
dejal, pel jem vas, kamor 1 
čete.« 

Pri Kališevcu je začelo i 
k a t i . . . 

In je rninilo. Stvar pač i 
nevajo. Še vedno je preos 
lo dovolj časa za ka j lepše 
Za osem otrok, za knjige 
časopise. Veselje in v s a k i 
n je radosti. Prineslo pa 
težko sapo, u t ru jenos t in 
četek nemoči. Na Seno 
med knape, se ne poda v 
Saj bi zmogel, poreče, d 
krat narahlo udar z desno 
ko po kolenu in si podri 
brado z levico. Komaj o 
zen drget ga spreletava 
prstih. Kot takrat, ko so i 
podelili p r i znan ja . . . 

Opomba: Precej let je 
minilo, kar so nastajala ta' 
sedila, zatorej je ustreznol 
jasnilo, da se je seveda if 
tem mars ika j spremenilO' 
marsikoga teh trdoživih. ' 
brih ljudi ni več med prij^ 
Iji in da so se z leti napos' 
spremeni le tudi razm^ 
Bržkone se je marsikat 
kolovoz moral umakniti 
faltu pa tudi zamere so 
nile. Besedila, napisana 
rečena, kot da bi se zgo^ 
danes, na j ostanejo kot sf 
min na plemenitost preP 
stega človeka, in če je le.^ 
goče z vso skromnost jo 
slavospev zemlji in nj^^ 
sinovom in hčeram. 


